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خانه  هنر   میرا

وزیر نیرو اعلام کرد

بحران آب در هـزاره سوم 
چالش اصلی دنیا

نیاز به پرداخت یک ریال هم نیست!

جاماندگان سهام عدالت 
مشخص شدند

 رییس مجلس شورای اسلامی : 

سر اهداف انقلاب اسلامی 
معامله نمی کنیم

سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان اعلام کرد

 به منتخبان ذخیره هم این دوره 
و می دهیم خودر

دبیر انجمن شرکت های آزادراهی:

 عوارض آزادراه ها ۲۰ درصد 
افزایش می یابد
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 واردات محدود، راهکار انحصارزدایی نیست

وسازی در بن بست انحصار خودر
 به دلیل ایجاد انحصار در صنعت خودروسازی، علاوه بر عقب گرد در تولید و نارضایتی مردم، به علت عرضه قطره چکانی 

خودرو، دلال بازی تقویت شده و قیمت ها روز به روز از واقعیات اقتصادی دورتر شده اند

آگهي مناقصه عمومي تک مرحله ای
خرید 125 عدد سرپناه ایستگاه اتوبـوس

موضوع مناقصه عمومی:  خرید 125 عدد سرپناه ایستگاه اتوبـوس

مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری یزد 

شناسه آگهی: 1330597

مبلغ و نوع سپرده شركت در مناقصه: مبلغ ضمانت شركت در مناقصه به صورت مقطوع به میزان 1.200.000.000ریال  
مي باشد كه مي تواند به صورت واریز به حساب 2091520071 بانك تجارت شهرداري یزد و یا به صورت ضمانت نامه بانكي 

در وجه حساب مذكور و یا اوراق مشاركت بي نام باشد.
مبلغ و نوع سپرده انجام تعهدات: مبلغ ضمانت  انجام  تعهدات  در هنگام عقد قرارداد  معادل 10%  مبلغ  قرارداد می باشد.

پیش پرداخت: نحوه پرداخت پیش پرداخت طبق مصوبه 42/2312 مورخ 1371/07/13 هیات وزیران است.
نحوه تأمین اعتبارپروژه: پروژه از محل بودجه  تجهیز وتکمیل ایستگاه های اتوبوس سال1401 سازمان حمل ونقل وبار ومسافر  

اعتبار می شود. 
مهلت خريد و تحويل اسناد: زمان فروش اسناد از تاریخ 1401/03/18 می باشد.  حداكثر تاریخ ثبت پیشنهادات در سامانه 
ستاد تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ 1401/04/08 مي باشد و كلیه پیشنهادات در ساعت 12 روز پنجشنبه مورخ 

1401/04/09 در دفتر معاونت  مالی و اقتصادی شهرداری یزد مفتوح مي شود.
محل انجام كار: شهر یزد                                 

محل دریافت اسناد: تمامی متقاضیان  می بایست قبل از واریز وجه جهت خرید اسناد، با مراجعه به سایت yazd.ir فرم پیش 
خرید اسناد را دریافت ومطالعه نمایند.

مبلغ فروش  اسناد: مبلغ فروش اسناد  1.500.000 ریال به صورت واریز نقدي به حساب شماره 2091521000 نزد بانك 
تجارت  سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است. 

به پیشنهادهاي فاقدسپرده و امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتي كه بعد از انقضاي مدت مقرر واصل شود، سپرده هاي 
مخدوش و كمتر از میزان مقرر، چك شخصي و  نظایر آن مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.

 درصورت عدم رعایت این بند و واریز وجه، شهرداری نسبت به استرداد این وجه هیچ گونه مسئولیتی ندارد. 
چنانچه برندگان اول تا دوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده هاي آنها به ترتیب ضبط خواهد شد. 

شهرداري در رد یا قبول هر یك از پیشنهادات مختار است.
شرکت در مناقصه و دادن پیشنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف شهرداری یزد موضوع ماده 10 آیین نامه معاملات شهرداریهای 

مراکز استانها می باشد.
 هزینه چاپ و نشر آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد.

آگهی مناقصه عمومی 

   شركت آب و فاضلاب استان كردستان

   شركت آب و فاضلاب استان كردستان در نظر دارد پروژه های ذیل را از طریق مناقصه عمومی یك مرحله ای به پیمانكاران، تولیدكنندگان و تامین كنندگان واجد 
صلاحیت واگذار نماید.

شماره سامانه ستاد دولت
واجدین شركت 

در مناقصه
مبلغ و نوع تضمین شركت در مناقصه محل اعتبار

انواع تضمین مبلغ )ریال(

٢٠٠١٠٠٧٠١٤٠٠٠٠٣٧ آب یا كاوش های زمینی با پایه متناسب ضمانت نامه بانكی -  سپرده نقدی  اوراق مشاركت ٥٩٦,٠٠٠,٠٠٠

٢٠٠١٠٠٧٠١٤٠٠٠٠٣٥
شركت ها و اشخاص حقیقی تعیین 

صلاحیت شده در رشته آب با 
پایه متناسب

ضمانت نامه بانكی -  سپرده نقدی  اوراق مشاركت ٦٨٠,٠٠٠,٠٠٠

٢٠٠١٠٠٧٠١٤٠٠٠٠٣٤ آب یا كاوش های زمینی با پایه متناسب ضمانت نامه بانكی -  سپرده نقدی  اوراق مشاركت ٦٣٨,٠٠٠,٠٠٠

٢٠١٠٠٧٠١٤٠٠٠٠٣٦
شركتها و اشخاص حقیقی تعیین 
صلاحیت شده در رشته آب با 

پایه متناسب
ضمانت نامه بانكی -  سپرده نقدی  اوراق مشاركت ٨١٧,٠٠٠,٠٠٠

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد: ساعت ١٩ روز پنج شنبه مورخ  ١٤٠١/٠٣/١٩
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد قیمت: ساعت ١٩ یكشنبه مورخ  ١٤٠١/٠٣/٢٩

زمان شروع بازگشایی پاكت ها: ساعت ١٠ دوشنبه مورخ  ١٤٠١/٠٣/٣٠
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: آدرس- سنندج، خیابان امام خمینی )استانداری(- بالاتر از پل كمانگر- جنب پست بانك، شركت آب و فاضلاب استان كردستان 

تلفن  ٠٨٧٣١٠٤٢١٧٩
 اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت درسامانه: مركز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١      دفترثبت نام: ٨٨٩٦٩٧٣٧ و ٨٥١٩٣٧٦٨ 

مهلت تحویل پاكت الف )ضمانت نامه شركت در مناقصه( تا پایان وقت اداری روز  یكشنبه مورخ  ١٤٠١/٠٣/٢٩  به دفتر حراست و امور محرمانه شركت آب و فاضلاب 
استان كردستان می باشد.

شناسه آگهی: 1296520

 نوبت اول

آگهی منقاصه عمومی

فرشاد شهسواری، شهردار نصیرشهر

شهرداری نصیرشهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی نصیرشهر پروژه زیرسازی کوچه های منتهی 
به پارک تپه دوقلو و خیابان امیرکبیر را با اعتباری تا سقف هشت میلیارد ریال از محل اعتبارات داخلی و از 
طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط و دارای گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی از معاونت 
برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری، واگذار نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید 
 از تاریخ 1401/03/23 تا 1401/04/04 با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس:
 www.setadiran.ir نسبت به مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مناقصه عمومی و ثبت پیشنهادهای 

خود اقدام نمایند. ضمنا هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
داشتن حداقل پایه پنج رشته راه و باند جهت شرکت در مناقصه الزامی است.

شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

 تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/03/18
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/25

آگهي ارزیابي كیفي تامین كنندگان  نوبت اول
موضوع مناقصه: خرید و تجهیز یك دستگاه خودرو آتش نشانی پلتفرم هیدرولیكی 55 متری )1398/09(

نوع مناقصه: مناقصه عمومی دو مرحله ای 
نام و نشانی مناقصه گزار: سازمان منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس استان بوشهر، عسلویه، ساختمان همایش های خلیج فارس

مبلغ تقریبی برآورد اولیه: 1.180.000 یورو بر اساس نرخ سامانه نیما
نوع و مبلغ تضمین شركت در فرایند ارجاع كار:  ضمانتنامه بانكی یا وجه نقد به مبلغ 59.000 یورو براساس نرخ سامانه نیما)كه قابل تمدید به مدت سه ماه با درخواست مناقصه 

گزار بوده و پس از تایید در مرحله ارزیابی كیفی بایستی همزمان با تحویل پیشنهادها ارایه گردد.(
شرایط شركت در مناقصه: تولیدكننده یا تأمین كننده خودروهای آتش نشانی، تجهیزات ایمنی و آتش نشانی

www.setadiran.ir نحوه دریافت استعلام ارزیابی كیفی مناقصه گران: از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت )ستاد( به آدرس اینترنتی 
آخرین مهلت اخذ فرم های استعلام ارزیابی از سامانه ستاد: ساعت 19:00 روز چهارشنبه مورخ  1401/03/25 

آخرین مهلت بارگذاری مدارك و مستندات در سامانه ستاد: ساعت 14:00 روز یكشنبه مورخ 1401/04/12
تلفن كمیسیون مناقصات: 4- 2150 0773137   نمابر: 07731372155 

توجه: امكان تغییر در زمان و مهلت های تعیین شده وجود دارد. درصورت انجام هرگونه تغییر مراتب از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت )ستاد( به مناقصه گران 
اطلاع رسانی خواهد گردید.

روابط عمومي سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس

 نوبت اول

تجدید فراخوان مزایده عمومي )اجاره خط 
تولید قطعات بتني شهرداری شاهین دژ( 

وحداني، شهردار شاهین دژ 

شهرداری شاهین دژ در نظر دارد یك دستگاه خط تولید قطعات بتني 
)جدول، بتن پلاك، بلوك و...( را از طریق مزایده عمومي با شرایط ذیل به 

مناسب ترین پیشنهاد واصله به اجاره واگذار نماید.  
 ١٠٠٠PN 1- موضوع مزایده یك دستگاه خط تولید قطعات بتني از نوع
تولید شركت پارسیان تبریز )ظرفیت تولید در اسناد مزایده درج شده است( 
2- تامین بخشي از ملحقات خط تولید اعم از یك دستگاه لیفتراك، پالت، 
زیر پالت و... برابر شرایطي كه در اسناد مزایده قید گردیده برعهده مستاجر 

خواهد بود. 
3- قیمت پایه مزایده مبلغ یكصدمیلیون تومان اجاره ماهانه )برابر نظریه 

كارشناس رسمي دادگستری( 
4- مدت اجاره یك سال شمسي 

5- شركت كنندگان بایستي ضمانتنامه معتبر بانكي )تضمین شركت در 
مزایده( به مبلغ ششصد میلیون ریال ارائه نمایند. 

6- شركت كنندگان باید دارای حداقل یك سال سابقه مفید در زمینه مشابه 
باشند كنترل و تشخیص صحت سابقه برعهده شهرداری خواهد بود. 
7- شهرداری در قبول یا رد یك یا كلیه پیشنهادات مختار مي باشد. 

8- تضامین نفر اول تا سوم تا زمان عقد قرارداد در اختیار شهرداری بوده و در 
صورت انصراف بعد از برنده شدن به استناد ماده ٨ آئین نامه مالي شهرداری 

سپرده به نفع شهرداری ضبط خواهد شد. 
9- اسناد مزایده در ساعات اداری مورخه ١٤٠١/٣/٢٢ تا ١٤٠١/٣/24 به 
فروش مي رسد و متقاضیان محترم مي توانند پس از ارائه درخواست معتبر 
كتبي و پرداخت مبلغ یك میلیون ریال به واحد درآمد، اسناد مزایده را از 

دبیرخانه شهرداری شاهین دژ دریافت نمایند. 
10- در تمام مدت مزایده امكان بازدید در ساعات اداری فراهم مي باشد. 

11- شروع فرایند مزایده از ساعت8:00 مورخ ١٤٠١/٣/٢٢ و مهلت تحویل 
مدارك ارائه پیشنهادات تا ساعت ٠٠.١٢ مورخ 

١٤٠١/٣/٣١به دبیرخانه شهرداری شاهین دژ مي باشد 
12- پیشنهادات رأس ساعت 14:00 مورخ ١٤٠١/٣/31 در محل دفتر كار 

شهردار مفتوح و شركت پیشنهاد دهندگان در جلسه بلامانع مي باشد. 
13- به پیشنهادات مبهم و مخدوش و بدون ضمانتنامه ترتیب اثر داده 

نخواهد شد. 
14- سایر شرایط در اسناد مزایده قید شده و شركت كنندگان مي بایست 
پاكت ها و مستندات مربوطه را مطابق شرایط قید شده در اسناد مزایده 

تحویل نمایند.  
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/03/17
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/01/19

 نوبت دوم

شرکت آب و فاضلاب استان  کردستان



در دیدار با وزیر کشور عراق تاکید شد

ایران در بالاترین سطح با عراق ارتباط دارد

 رییس مجلس شورای اسلامی : 

سر اهداف انقلاب اسلامی معامله نمی کنیم

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rچهار شنبه      18 خرداد 1401    شماره 1065

الگوی تولید محصولات باغبانی در الگوی 
اسلامی ایرانی پیشرفت

 علی رضا طلایی  ازآنجایی  که اهمیت تولیــد محصولات باغبانی در 
تأمین امنیت غذایی سالم و پاک برای مردم نقش بسیار حیاتی دارد و از 
طرفی ویتامین ها و بخشی از پروتئین جیره غذایی در تولیدات باغبانی 
)میوه، سبزی و صیفی( حاصل می شــود، لذا بایستی در هنگام انتخاب 

مزرعه و باغ در طرح هایی که تهیه می شود به آن ها توجه ویژه گردد.
 تولیدات باغبانی باید در درختان میوه ای کــه عمر طولانی تری دارند 
)معمولاً بین ۲۰ تا ۳۰ ســال توان تولید میوه مطلوب اقتصادی را دارا 
می باشــند( صورت گیرد و عمر بازدهی آن ها نیز حفظ شــود.ضرورت  
در نظر گرفتن تدابیر خاص جهت تولیــد میوه مطمئن مطلوب و حفظ 
تولید مرغوب برای مصرف داخل کشور و صادرات همچنین بر  استفاده 
حداکثری از مزیت های اقلیمی و موقعیت جغرافیایی کشــور )ایران در 
مقایسه با اکثر کشورهای همجوار، چهار فصل آب وهوایی دارد که این، 
سبب وجود اقلیم های متنوع می باشــد و به همین دلیل، مستعد تولید 
انواع میوه های معتدله سردسیری، نیمه گرمسیری و گرمسیری است( 
تاکید کرد.کشاورزی و کاشت محصولات در زمین های با خاک مناسب 
و حاصلخیز و دارای خصوصیات فیزیکی و شــیمیایی لازم جهت رشد 
محصولات )سطح الارض و تحت الارض و لایه های زیرین بایستی قابل 
نفوذ باشد( و توجه ویژه به مسئله مدیریت آب )وجود منبع و آب کافی 
جهت کشاورزی و اســتفاده از روش های نوین در مزارع و باغات اتلاف 
آب را کاهش و بازده آن را افزایش دهند( را نیز از دیگر موارد اساسی که 
نقش بسیار مهمی در تأمین، تکمیل و تداوم چرخه تولید دارد برشمرد.

وی آخرین مــورد را لزوم تقســیم بندی درختان میوه، ســبزیجات، 
گیاهان زینتی، گیاهان دارویی )تولیدکنندگان آموزش دیده با عنایت 
به نوع محصول، نیاز بازار و ظرفیت هر منطقه نسبت به کاشت درختان 
میوه و سایر محصولات به ترتیب اولویت و درجه بندی اقدام می کنند( 

ذکر کرد
پیرو موارد مطرح شده، برای اجرای دقیق الگوی کشت تولیدات بخش 
باغبانی، تهیه طرح اجرایی لازم اســت که توجیهــات اقتصادی، فنی، 
اجتماعی، مدیریتی و مالی آن مشخص شده باشــد و از این طریق، در 
چارچوب الگوی کشــت، نظارت دقیق انجام شــود و حاصل آن، تولید 
مرغوب ســالم و پاک باشــد؛ البته این فعالیت نیاز به بازاریابی و تأمین 
صنایع و ماشــین آلات مربوطه دارد که فرآیند تولید با کیفیت بیشــتر 

صورت گرفته و موجبات افزایش صادرات را فراهم نماید.

رهبر انقلاب بر پیکر مرحوم دعائی نماز میت 
اقامه کردند

رهبر معظــم انقــلاب اســلامی با حضــور در کنــار پیکــر مرحوم 
حجت الاسلام سیّدمحمود دعائی ضمن قرائت فاتحه، بر آن یار دیرین 

حضرت امام خمینی )ره( نماز میت اقامه کردند.
 

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی با حضور در کنار 
دمحمود دعائی ضمن قرائت فاتحه، بر  پیکر مرحوم حجت الاسلام ســیّ
آن یار دیرین حضرت امام خمینی )ره( نمــاز میت اقامه کردند. در این 
مراسم جمعی از خانواده و بســتگان مرحوم حجت الاسلام دعائی نیز 
دمحمود دعائی از مبارزان قدیمی  حضور داشتند.حجت الاسلام ســیّ
نهضت و انقلاب اســلامی و همراهان امام خمینــی رحمةالله علیه در 
زمان تبعید ایشان در نجف بود. وی در اوائل سال ۱۳۵۸ به عنوان سفیر 
جمهوری اسلامی ایران در عراق انتخاب شــد و از اردیبهشت ۱۳۵۹ با 
حکم امام رحمةالله علیه بعنوان سرپرســت مؤسسه اطلاعات منصوب 
شــد. شــش دوره نمایندگی مجلس شورای اســلامی از دیگر سوابق 
این روحانی فروتن و ساده زیســت است که عصر یکشــنبه ۱۵ خرداد 
۱۴۰۱ به لقاءالله پیوســت.رهبر انقلاب روز گذشــته نیز با صدور پیام 
تسلیت درگذشت حجت الاسلام ســیدمحمود دعائی، ضمن اشاره به 
صفا، سلامت نفس، ارادت عمیق و راســخ وی به امام بزرگوار و انقلاب، 

تفضلات الهی را برای آن مرحوم مسالت کردند.

در جلسه ای صورت گرفت
 دستور رئیسی به دو وزیر برای تسریع در تأمین

 و ذخیره کالاهای اساسی
رئیس جمهور در راستای تسریع در ذخیره احتیاطی کالاهای اساسی 
وزرای صمت و جهاد کشــاورزی را مکلف کرد موانع پیش روی اجرای 
این برنامه را شناسایی و با هماهنگی معاون اول نسبت به رفع آن اقدام 
کنند. جلســه بررســی به کارگیری ظرفیت های جدید برای تامین و 
ذخیره کالاهای اساسی به ریاســت حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی 
و با حضور معاون اول رئیس جمهور، رئیس دفتر رئیس جمهور، وزرای 
امور اقتصادی و دارایی، جهادکشــاورزی، راه و شهرســازی، صنعت، 
معدن و تجارت، دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح و روســای بانک 

مرکزی و سازمان برنامه و بودجه برگزار شد.
در این جلســه گزارشــی از آخرین وضعیت تامیــن و ذخایر کالاهای 
اساسی ارائه شد. بر اســاس این گزارش میزان ذخایر کالاهای اساسی 
کشور از وضعیت مطلوبی برخوردار اســت اما با توجه به شرایط جهانی 
تدابیر لازم برای ایجاد یک ظرفیــت احتیاطی مطرح و جزئیات اجرای 

آن مورد بررسی و تصویب قرار گرفت.
بر این اســاس، ترتیبات تســهیل و تســریع تامین کالاهای اساسی، 
اســتفاده از ظرفیــت نهادهــا و بنیادهــا، تقویــت ظرفیت هــای 
بخش خصوصی جهــت تأمین و توزیــع کالاهای اساســی، افزایش 
زیرساخت های الکترونیکی و هوشــمند در جهت توزیع بهتر کالاهای 
اساســی، تقویت بنادر و ظرفیت های ترانزیتی کشــور در این راســتا، 
استفاده از ظرفیت همه انبارهای موجود در کشــور به منظور افزایش 
ذخایر استراتژیک و احتیاطی و منابع مالی لازم برای تامین، ترانزیت و 

انبارداری و راهکارهای تامین آن مورد بررسی قرار گرفت.
در ادامه این جلســه رئیس جمهور با تاکید بر اولویت دادن به تســریع 
در تأمین و ذخیره احتیاطی کالاهای اساســی، وزرای صنعت، معدن 
و تجارت و جهادکشــاورزی را مکلف کرد، موانع پیش روی اجرای این 
برنامه را شناســایی و با هماهنگی معاون اول نســبت به رفع آن، اقدام 
کنند.رئیســی افزود: نباید منابع کشور در سایر کشــورها راکد بماند و 
باید با سرعت و مستمرا نسبت به ورود منابع به داخل کشور در قالب کالا 
یا امکانات مورد نیاز اقدام شــود.همچنین مقرر شد علاوه بر تخصیص 
حداکثر ظرفیت های راهداری از سوی وزرات راه و شهرسازی به تامین 
و ترانزیت کالاهای اساســی، از تمامی ظرفیت ها بــرای تامین ذخایر 

احتیاطی کالاهای اساسی بهره گرفته شود.

یادداشت 

تریبون

رئیس فراکســیون کارگری مجلس گفــت: مجلس 
یازدهم تاکنون طرح های معیشــتی بسیار مهمی را به 
تصویب رســانده و برای تقویت امنیت شغلی کارگران 
مصوبات خوبی به ویژه در جریان بررسی لایحه بودجه 

داشته است.
علی بابایی کارنامی با اشاره به عملکرد مجلس یازدهم، 
اظهار داشت: تحقق وعده شــفافیت یکی از نقاط قوت 
و برجسته مجلس یازدهم اســت. همین که دشمنان 
و معاندان نظام همواره علیه مجلــس انقلابی مطالبی 
را مطرح کرده و به نمایندگان هجمــه وارد می کنند، 
نشــان می دهد که مجلس یازدهم عملکرد قوی و قابل 

قبولی داشــته اســت.وی بیان کرد: مجلس 
یازدهم تاکنون طرح های معیشــتی بسیار 
مهمی را به تصویب رســانده و برای تقویت 
امنیت شغلی کارگران و کارمندان مصوبات 
خوبی را به ویــژه در جریان بررســی لایحه 
بودجه داشته اســت.نایب رئیس کمیسیون 
اجتماعی مجلس شــورای اسلامی تصریح 

کرد: ارتباط مجلس یازدهم با مردم نسبت به مجالس 
قبل تقویت شده اســت و مردم به راحتی می توانند با 
نمایندگان ارتباط بگیرند و مشــکلات و مطالبات خود 
را به آنان بگویند.بابایی کارنامی متذکر شد: نمایندگان 

برخی از مجالس فقط در آســتانه انتخابات 
ارتباط خود با مــردم را افزایش می دادند، اما 
مجلس یازدهم در عمل نشــان داده که این 
گونه نیست و در همه شــرایط صحبت های 
مردم را بــه خوبی می شــنود و مطالبات آن 
را پیگیــری می کنــد. اولویــت نمایندگان 
خدمتگزاری به مردم اســت.نماینده مردم 
ساری در مجلس شورای اســلامی تأکید کرد: ممکن 
است مجلس یازدهم در رسیدن به نقطه اوج خدمت به 
مردم راه زیادی داشته باشــد، اما باید این مسئله را هم 
در نظر گرفت که دولت ها هم نقش مهمی در این زمینه 

دارند و باید قوانین مجلس را به طور دقیق اجرا کنند تا 
مردم تأثیر آن را در زندگی خود ببینند. برای مثال، در 
دوران اوج کرونا مجلس شــورای اسلامی تصویب کرد 
که سبد کالا به مردم داده شــود اما دولت در این زمینه 

اقدامات لازم را انجام نداد.
رئیس فراکســیون کارگری مجلس شــورای اسلامی 
گفت: مجلس شــورای اســلامی تاکنون اولویت های 
مهمــی را پیگیری کرده اســت و بــه محرومان توجه 
زیادی کرد. مــا برای محرومیت زدایــی تلاش زیادی 
می کنیم. البته لازم است مجلس نظارت خود را تقویت 

کند و باید طرح سوال نمایندگان از وزرا افزایش یابد.

رئیس هیات تحقیق و تفحص از ســازمان بورس گفت 
که اعتمادسوزی بزرگترین زیان وارده به بورس است و 
نمی توان بدون تعیین تکلیف آن ضرر هنگفت، به  رونق 

مجدد  بورس امید زیادی داشت.
 حجت الاســلام ســیدناصر موســوی لارگانی عضو 

کمیسیون اقتصادی مجلس شــورای شورای اسلامی 
در مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت:

»طبق بررسی ها سرمایه کسانی که سال ۹۹ در  بورس 
هدررفت متاسفانه برای همیشه قابل برگشت نیست. 
فقط می مانــد  محاکمه بانیان  این وضــع فجیع و پس 

گرفتن اموال نامشروعشــان. جریانی متصل به دولت 
وقت که با رانت اطلاعاتی ســود چندهــزار میلیاردی 
برده است. سخن از ذوب ۶۰ میلیارد دلار سرمایه است.

تحقیقات هیئت تحقیــق و تفحص مجلــس از ابعاد 
پنهان ماجرا، نشــان می دهد اعتمادسوزی بزرگترین 

زیان وارده به بورس اســت و نمی تــوان بدون تعیین 
تکلیف آن ضــرر هنگفت، به  رونق مجــدد  بورس امید 
زیادی داشت.اعتماد ســوزی به حدی عمیق  است که 
پرکردن آن ســیاهچاله جز با مجازات واقعی و شدید 

مسببان امکان پذیر نیست.«

مجلس

مجلس

خریدار  وزیر دفاع کشورمان گفت: یکی از 
اساسی ترین اصول سیاست خارجی رئیس 
جمهور ایران همگرایی، تقویت، همبستگی 
و همکاری با کشــورهای همسایه خصوصاً 
عراق اســت بنابرایــن در بالاترین ســطح 
بر توســعه و تعمیق روابط با عــراق، فارغ از 

تغییرات و جابجایی دولتها تاکید داریم.
 امیر سرتیپ آشتیانی وزیر دفاع جمهوری 
اســلامی ایران در دیدار با »الغانمی« وزیر 
کشور عراق با اشــاره به یاد و خاطره شهید 
سپهبد قاسم سلیمانی و ابومهدی مهندس، 
گفت: در زمــان حملــه داعش بــه عراق 
جمهوری اســلامی ایران نه تنهــا امکانات 
و تجهیزات نظامــی در اختیــار نیروهای 
مسلح عراق قرار داد بلکه رزمندگان ایرانی 
دوشــادوش رزمندگان عراقــی در صحنه 

نبرد نیز مجاهدانه حضور داشتند.

 آشــتیانی با بیــان اشــتراکات اجتماعی، 
مذهبی و تاریخی که نقــش تعیین کننده 
ای در تعمیق و تقویت بیشتر پیوندهای دو 
کشور ایران و عراق داشته است افزود: نگاه ما 
به عراق تابعی از سه رکن اساسی حمایت از 
وحدت و یکپارچگی عراق، کمک به تحکیم 
ثبات و امنیت و مشارکت در توسعه و آبادانی 
کشــور عراق اســت. وزیر دفاع کشورمان 
با بیان اینکه برخی از کشــورها با دوستی و 
همدلی کشــور ایران و عراق موافق نیستند 
تصریح کرد: بر همین اســاس مسؤولان دو 
کشور می بایســت نگاه جدی تر و عمیق تر 
جهت مقابله با این تخریب ها و کارشــکنی 
ها داشــته و نســبت به تقویت همکاری ها 

اهتمام و انسجام بیشتری داشته باشند.
 وی با بیان اینکه دو کشــور ایران و عراق در 
منطقه حساسی از غرب آســیا واقع شدند 

یادآور شــد:  تروریســم به عنــوان یکی از 
ابزارهای غرب و نظام ســلطه برای توجیه 
حضور خــود در منطقــه و عاملــی برای 
اختلاف بین کشــورهای اسلامی و تضعیف 

و فرسایش ظرفیت امت اسلامی است.
 آشــتیانی با اشــاره به اقدامات مشــترک 
کشــورهای عراق و ایران و سوریه در نبرد با 
تروریســم گفت: معتقدیم این کشورهای 
منطقه و غرب آسیا هســتند که باید امنیت 
منطقــه را مدیریــت کنند و تــا زمانی که 
نیروهای فرامنطقــه ای در این خطه حضور 
داشته باشــند امکان دســتیابی به ثبات و 
صلح  غیر ممکن است. وزیر دفاع کشورمان 
با اشاره به اقدام شایســته پارلمان عراق در 
خصوص تصویب قانون جرم انگاری روابط 
با رژیم صهیونیستی گفت: این اقدام ضربه 
بزرگی به سیاست عادی سازی روابط با این 

رژیم نامشروع وارد ساخت.
 امیر سرتیپ آشــتیانی با بیان اینکه یکی از 
اساسی ترین اصول سیاست خارجی رئیس 
جمهور ایران همگرایی، تقویت، همبستگی 
و همکاری با کشــورهای همسایه خصوصاً 
عراق است گفت: این موضوع در جمهوری 
اســلامی ایران در بالاترین سطح بر توسعه 
و تعمیق روابط با عراق فــارغ از تغییرات و 

جابجایی دولت ها تاکید شده است.
وزیر دفاع ایران  با اشــاره بــه همکاری در 
بخش انرژی و تبادل زائرین بین دو کشــور 
خصوصــاً در ایام اربعین که همگی نشــان 
از هم تنیدگــی ارتباطات دو کشــور دارد 
اظهار کرد: امیدواریم با اتمام کرونا شــاهد 
رونق همکاری های بیشــتری در این زمینه  
باشــیم و نقش وزارت کشور عراق در تامین 
امنیت و ثبات در عراق بــه ویژه زوار عتبات 

عالیات و اربعین حســینی بســیار موثر و از 
اهمیت ویژه ای برخوردار اســت.وزیر دفاع 
با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران تجربه 
ارزشمندی در مبارزه با تروریسم دارد گفت: 
طراحی، تولید و ساخت و فناوری تسلیحات 
و تجهیزات کلیه نیروهای مسلح ) نظامی و 
انتظامی( در وزارت دفــاع صورت می گیرد 
و حوزه های ماموریتی وزارت کشــور عراق 
بســیار مرتبط با حوزه محصولات تولیدی 
نظامی و انتظامی وزارت دفاع اســت که این 
موضوع می تواند در کمک به تأمین هر چه 

بیشتر امنیت  در کشور عراق موثر باشد.

گام مجلس برای تقویت معیشت کارگران

اعتمادسوزی بزرگترین زیان وارده به بورس است

خریدار   رییس مجلس شــورای اسلامی 
با بیــان اینکه آمریــکا هیچ گاه بــا ما کنار 
نمی آیند تاکید کرد: هیچ گاه بر ســر اهداف 

انقلاب اسلامی با کسی معامله نمی کنیم.
 محمد باقــر قالیباف در ســومین اجلاس 
بین المللی فعــالان مهدوی که در ســالن 
همایش هــای شــهید مطهری دانشــگاه 
آزاد تهران برگزار شــد، با گرامیداشت یاد 
و خاطره شــهدای انقلاب و یاد شهدای ۱۷ 
خرداد حملــه داعش به مجلس شــورای 
اســلامی گفت: امام راحل جز بــرای خدا 
کلامــی نگفــت و جز بــرای خــدا گامی 
برنداشت و همین ســیر الی الله باعث شده 
اســت که به گفته رهبر معظم انقلاب، امام 

خمینی روح و جان این انقلاب باشد.
رییس مجلــس شــورای اســلامی بیان 
داشت: انقلاب اســلامی باعث حیات مجدد 
اسلام و عزت مسلمانان در این عصر شد در 
دوره ای کــه اوج حاکمیت و مکتب فرهنگ 

لیبرالیستی و اومانیستی در جهان بود.  
قالیبــاف با قدردانــی از دســت اندرکاران 
سومین اجلاس بین المللی فعالان مهدویت 
اظهار داشــت: وقتــی حــرف از مهدویت 
می شــود، صبحت از همه خوبی ها و ترسیم 
یک آینده روشن برای بشریت و تحقق همه 
خواســته های الهی و انســانی است. بحث 
مهدویت، در حقیقت بحث حاکمیت حجت 
خداوند بر این عالم است و این یک حقیقت 

انکارناپذیر است.
رییس مجلس شــورای اســلامی افزود: در 
مســأله مهدویت، صحبت از انســان کامل 
است که واســطه فیض الهی در زمین است 
و هر حرکتی در این مسیر، یک توفیق الهی 

برای ماست.
رییس قوه مقننه با بیان اینکه رهبر انقلاب 
در بیانیــه گام دوم انقلاب، ایــن انقلاب را 
آغازگر یک راه جدید در عالم دانســته اند، 
گفت: انقلاب در عصری ظهور کرد که همه 
شئون زندگی انســانها در قبضه دو مکتب 

انسان ساخته بوده است.
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در ســومین اجلاس بین المللی 
فعالان مهــدوی، ضمن گرامیداشــت ایام 
کرامت و میلاد باســعادت امــام رضا)ع(، 
اظهار کرد: در ایام نیمه خــرداد قرار داریم، 
جا دارد به همه شــهدای انقلاب اسلامی به 
ویژه شــهدای ۱۵ خرداد و امام شهدا درود 

بفرستیم. 

وی افزود: این انقلاب بی نام خمینی در هیچ 
کجای دنیا شــناخته شــده نیست. انقلاب 
اســلامی بود که امروز باعــث حیاط مجدد 
اسلام در این عصر شد. همچنین باعث عزت 
و افتخار مسلمین در این مقطع زمانی شده 
است، آن هم در اوج فرهنگ نئولیبرالیستی 

که در دنیا حاکم است. 
رئیس قوه مقننــه گفت: وقتــی که حرف 
از مهدویت اســت، در حقیقــت صحبت از 
عدالت، اخلاق و همه خوبی هاست. صحبت 
از ترســیم یک آینده روشن برای بشر است. 
این فرهنگی اســت که امیدآفرین و نشان 
آفرین برای همه انسان هاســت و در فطرت 
همه انســان ها این وجود دارد. مهدویت به 

معنای خلافت الهی بر روی زمین است. 
وی گفت: فلسفه انقلاب اسلامی برخاسته 
از دو فرهنگ بود یکی فرهنگ عاشــورای 
حســینی و دیگری فرهنگ فرج مهدوی؛ 
عاشورای حســینی برای این است که ما 
مقاومت و ایســتادگی کنیــم و فرهنگ 
مهدویت بــرای امید به آینــده و الگوی 
آینده ســاز و امیــد آفرین بــرای جامعه 
انقلابی و ملت عزیزمان بود. بدون شــک 
درست اســت که بعثت و غدیر و عاشورا 
و مهدویت از قله های افتخار ما و قله های 
فرهنگ اسلامی و فرهنگ شیعی ماست 
امــا مهدویت مقصــد و مقصــود نهایی 

ماست. 

قالیباف اضافه کــرد: بیانیه گام دوم انقلاب 
انصافاً منشــوری خلاصه و فشــرده و البته 
حکیمانه از سرگذشــت تا سرنوشت ماست 
و در این مســیر حرکت در گام دوم انقلاب 
مشــخص می شــود که باید در این مسیر 

حرکت و تا ظهور به آن توجه شود.
وی ادامه داد: بحث از یــک تحول معرفتی 
و معنوی اســت که این دو باعــث پیروزی 
انقلاب اســلامی شــد؛ باید در حال حاضر 
به سمت جامعه ای اســلامی و تمدن نوین 
اسلامی حرکت کنیم. دشمنان با جمهوری 
اســلامی که روحش روح انقلاب اســلامی 
نباشد و ریشه در فرهنگ قرآن و عترت دارد، 
مشکل دارند. کشورهای دیگری نیز داریم 
که نامشان جمهوری اسلامی است و حرف 
از اســلام می زنند اما با آنها مشکلی ندارند و 
با آنها پیمان بســتند و در یک مسیر با آنها 

حرکت می کنند.
رئیس مجلس بیان کرد: در دهه گذشــته 
اگر ما هزینه های زیــادی دادیم و فرزندان 
زیادی به شهادت رســیدند و ملت ما رنج و 
زحمت تحمــل کردند، برای اســتقلال و 
آزادی و مبارزه با ســلطه گری هزینه دادند 
و ایســتادند؛ برای مبارزه با ســلطه گری و 
زیر به ســلطه نرفتن بوده است.دشــمنان 
انقلاب، قدرت این انقلاب را بیشــتر درک 
کردند، اما برخی بیــان می کردند که تاریخ 
مصرف انقلاب گذشته است و انقلاب یکبار 

مصرف است. وقتی به گذشته نگاه می کنیم 
و تحلیــل می کنیم، عظمت و قــدرت این 

انقلاب و ملت را بیشتر درک می کنیم. 
وی افزود: بخشــی از نارســایی های ما در 
داخل به خاطر فشــارهای دشــمن نیست 
بلکه به دلیل باورهای کســانی اســت که 
باور انقلاب را از دســت داده انــد و در حوزه 
اداره و تصمیم گیری به باورهایی که اساس 
پیروزی انقلاب اسلامی بوده توجه نکردند. 
برخی زحمت هایی که می کشــیم به خاطر 
این اســت کــه از باورهای انقــلاب فاصله 

گرفته ایم.
قالیباف تأکید کــرد: در دوران دفاع مقدس 
امید رژیم صهیونیســتی به ایــن بود که در 
کنار مرزهــای ما با ما مقابله کنــد اما امروز 
می بینیم که امت اســلامی در بلندی های 
جولان با آنها مبــارزه می کند. این فرهنگ 
مهدویت است که توانسته در برابر هژمونی 
آمریکا کــه در خاورمیانه هــزاران میلیارد 
هزینه کرده، مقابله کنــد و هژمونی آمریکا 
را به چالش بکشد. این جزو برکات فرهنگ 
مهدویــت در جبهه مقاومت و ایســتادگی 

است. 
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: فاصله 
گرفتن از بینــش و روش انقلاب، دامن گیر 
ما شده اســت و یکی از ماموریت های جدی 
ما این اســت که بتوانیم در این بخش دین 
را کارآمد کنیــم. کارآمدی دیــن در ادامه 

جامعه مهمترین وظیفه ماست. ما هستیم 
که بایــد با عملمان نشــان دهیــم که یک 

منتظر واقعی هستیم. 
وی تصریح کرد: سه ویژگی را باید در کشور 
محقق کنیم؛ برای ســاختن دولت اسلامی 
باید عرصــه خدمات عمومی مشــترک که 
مورد نیاز همه جوامع اســت را به درســتی 
توســط خود مردم در کشــور تولید کنیم 
به گونه ای که با ســایر دولت ها قابل رقابت 
باشــیم. امروز مطالبه عمومــی جامعه این 
اســت خدمات عمومی مورد رضایت مردم، 
ارائه دهیم. اگر انقلابی و مهدوی هســتیم 
و یک منتظر واقعی هســتیم، وظیفه ما این 

است. 
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
آمریکا هیچ گاه با ما کنــار نمی آیند تاکید 
کرد: هیچ گاه بر ســر اهداف انقلاب اسلامی 

با کسی معامله نمی کنیم.
وی ادامــه داد: دولت اســلامی یک نقطه 
تمایز با ســایر دولت هــا دارد و وظیفه دارد 
به دلیل این تمایز با قــدرت نرم و گفت وگو 
یا با قدرت ســخت و بازدارندگی علی رغم 
تمامی فشارها  برای حفظ هویت و استقلال 
خود، مقاومت و ایستادگی کند، سلطه پذیر 
نبوده و بر سر سیرت انقلاب در هیچ زمانی با 

هیچکسی معامله نکند.
رئیس قوه مقننه تأکید کرد: دولت اسلامی 
بایــد دولتی باشــد که الگوی کشــورهای 
مســلمان قرار گیرد و همه آزادگان جهان 
احســاس کنند که تامین سعادت دنیوی و 
اخروی انها در گــروی پیروی از الگوی نظام 
مقدس است. جوانان نیز باید با تکیه بر علم 

و دانش در این مسیر حرکت کنند.
وی در پایان خاطرنشــان کــرد: ما منتظر 
نشسته نداریم؛ منتظر همیشه باید بایستد 
و در حال پیشرفت باشد. برنامه هفتم ما نیز 
باید در این راستا باشد. بر تحقق این سه گام 
ما نیازمند حکمرانی نو هستیم. در گام دوم 
انقلاب باید یک بازنگری در حکمرانی انجام 
دهیم یعنی نیازمند یک اندیشه ورزی برای 
تولید فکر در همه ابعاد هســتیم. همچنین 
نیازمند عزم و اراده عمومی و حرکت هستیم 
پس نیازمند جهاد تصمیم هســتیم. امروز 
نمی شــود در تصمیم، تردید پیــدا کنیم.  
حفظ نگاه امیدوارانه به آینده را باید مدنظر 
داشــته باشــیم چون ناامیدی در فرهنگ 
قرآن و عتــرت و فرهنگ مهــدوی وجود 

ندارد.
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مشاور وزیر اقتصادی مطرح کرد
وج بورس از مسیر اصلی تحت تاثیر  خر

اقدامات دولت قبل
 مشــاور وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: معاملات بورس در دو سال 
گذشته تحت تاثیر دعوت های مکرر مردم توسط مسوولان دولت قبل 
قرار گرفت و این رویکرد، زمینه ساز خروج این بازار از مسیر اصلی خود 

و نیز ضرر و زیان سنگین مردم در بازار سرمایه شد.
 »حمیدرضا فولادگر« به کمک ســازمان بورس و دولت ســیزدهم در 
راســتای بهبود روند معاملات بورس اشــاره کرد و گفت: بــا توجه به 
تلاطم های شدیدی که در چند وقت گذشته در بازار ایجاد شد، اکنون 

شاهد وجود ثبات نسبی در معاملات بورس هستیم.
وی با بیان اینکه تا چند سال گذشته معاملات بورس به صورت متعادل 
در حال حرکت بود و روند معقولی را در پیش گرفته بود، افزود: با توجه 
به وجود چنین روندی در بازار، اما طی دو  ســال گذشــته و تحت تاثیر 
دعوت های مکرر مردم توسط مســوولان دولت قبل زمینه خروج این 
بازار از مسیر اصلی خود و نیز ضرر و زیان سنگین مردم در بازار سرمایه 
فراهم شد.فولادگر با اشاره به انتظارات سنگین از معاملات بازار سرمایه 
در میان سرمایه گذاران تأکید کرد: این امر باعث شد تا سرمایه گذاران 
تحت تاثیر کوچک ترین نوسانی به سرعت اقدام به رفتارهای هیجانی و 
نیز خروج شتابانه از بازار سرمایه کنند، این مساله را نمی توان برای بازار 
ســرمایه مثبت ارزیابی کرد و به طور حتم تبعات سنگینی را با خود به 

همراه خواهد داشت.
مشــاور وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامــه داد: افزایش انتظارات افراد 
نسبت به سرمایه گذاری در بازار ســرمایه فقط محدود به دولت قبل در 
سال ۹۸ نمی شــود، بلکه چنین اتفاقی در اواخر دولت دهم نیز رخ داد 
که این امر به دلیل نوســانات موجود در بازار ارز بود و سبب خاطرات بد 

سرمایه گذاران نسبت به ورود سرمایه هایشان در بورس شد.
وی معتقد اســت در دوره های قبل تحت تاثیر صعود قیمت ارز، ارزش 
سهام شرکت های بورســی با افزایش همراه و منجر به خروج معاملات 

بازار از مسیر درست شد.
فولادگر به مشــکلات حاکم در بازار سرمایه اشــاره کرد و گفت: نگاه 
ســرمایه گذاران به بازار ســرمایه در دو  ســال گذشــته به دلیل رشد 
بی مهابای شــاخص بورس تغییر کــرده و چنین تصــوری در بین آنها 
ایجاد شــد که به محض ورود ســرمایه های خود به این بازار می توانند 
در مدت زمان کوتــاه، بازدهی کلانــی را از این بازار به دســت آورند، 
درحالی که چنین تصوری از این بازار درســت نیست و سرمایه گذاران 
باید نگاه خود را به این بازار تغییر دهند تا بتوان شــاهد روزهای معقول 

در این بازار باشیم.
مشــاور وزیر امور اقتصــادی و دارایی اظهار داشــت: یکی از معضلات 
اصلی ایجاد شده در معاملات سال گذشته بورس، فروش سرمایه های 
ضروری مردم و نیز ورود آنها به این بازار بود که به دلیل رشــد خارج از 
عرف بازار وارد این بازار کردند و چنین تصوری داشــتند که با توجه به 
عدم دانش کافی از این بازار بــاز هم قادر به بازدهــی کلان از این بازار 

نسبت به دیگر بازارهای سرمایه گذاری هستند.
وی تاکید کرد: بورس در همه جای دنیا ســبدی از سهام با قواعد خاص 
است که افراد مشتاق برای سرمایه گذاری در بورس باید به دنبال سهام 

درست از این بازار باشند.

نیاز به پرداخت یک ریال هم نیست!
جاماندگان سهام عدالت مشخص شدند

رئیس سازمان خصوصی سازی از شناســایی جاماندگان سهام عدالت 
تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی خبر داد و افزود: نیاز نیست افراد 

برای ثبت نام به جایی مراجعه کرده یا حتی یک ریال پرداخت کنند.

حســین قربانزاده ، با بیان اینکه انتهای بند الف تبصره دو قانون بودجه 
به اختصاص ســهام عدالت به مشمولان تحت پوشــش کمیته امداد و 
بهزیستی و سایر افراد واجد شرایط اشاره دارد، اظهار کرد: در این راستا 
شناســایی افراد جامانده نیز از افراد تحت پوشــش نهادهای حمایتی 
آغاز و در این راستا چند جلســه برگزار شده است، زیرا برخی بانک های 

اطلاعاتی کامل نبوده و برخی نیاز به اصلاح داشته اند.

شناسایی بیش از سه میلیون جامانده در مرحله اول
وی از مشــخص شــدن تعداد جاماندگان خبر داد و افزود: در آخرین 
جلسه ای که هفته گذشته با رئیس سازمان بهزیستی، معاون وزیر رفاه 
و مســئولان کمیته امداد برگزار شــد تعداد جاماندگان تحت پوشش 
این دو نهاد مشــخص شدند. بر این اســاس این افراد در مجموع حدود 
سه میلیون و ۳۳۷ هزار و ۷۰۰ نفر هســتند که حدود دو میلیون و ۲۵ 
هزار نفر تحت پوشش بهزیســتی و حدود یک میلیون و ۳۰۰ نفر تحت 

پوشش کمیته امداد هستند.
رئیس سازمان خصوصی ســازی درمورد پرتفوی افرادی که به عنوان 
مشمول شــناخته شــده اند نیز گفت: تا دو هفته اینده پرتفو این افراد 
مشخص می شــود. درواقع کیفیت پرتفو، نوع ســهام، میزان سهام هر 
فرد و روش انتقال مشــخص شــده و در تیرماه اطلاع رسانی کامل می 
شود. تفاوتی که پرتفوی این افراد با پرتفوی مشمولانی که سال ۱۳۸۴ 
انتخاب شدند در این است که درحال حاضر سهام دولت بسیار محدود 
شــده و ابتکار عملی که در ان زمان وجود داشــته وجود ندارد. از طرف 
دیگر دولت تکالیف دیگری در بند الف تبصــره دو یا بند ی که رد دیون 
است و... دارد و تابلوی بورسی سهام دولت کفاف این تکالیف را نمیدهد. 

باید اولویت سنجی صورت بگیرد که درحال انجام است.
قربانزاده با تاکید بر اینکه افراد تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیستی 
لازم نیست برای ثبت نام به جایی مراجعه کنند، توضیح داد: افراد باید 
توجه داشــته باشــند که اصلا ثبت نامی وجود ندارد زیرا هویت افراد 
مشــخص و در بانک اطلاعات موجود اســت. این افراد نباید حتی یک 
ریال پرداخت کنند. اگر پیامکی ارسال می شود که لینک ثبت نام دارد 
قطعا کلاه برداری اســت و ربطی به دولت و وزارت اقتصاد و ســازنمان 

خصوصی سازی ندارد.

ادامه روند شناسایی جاماندگان
وی در ادامه درمورد سایر افراد واجد شــرایط نیز گفت: درمورد تعیین 
سایر افراد واجد شرایط نیز جلسات مجزا درحال برگزاری است. مطابق 
تبصره ۳ ماده ۳۴ اجرای سیاست های اصل ۴۴ باید با همکاری وزارت 
رفاه و طبق ســازو کاری که پایــگاه رفاهی ایرانیــان دارد، افراد واجد 
شرایط  بر اســاس دهک بندی شناسایی شــوند. بر این اساس مرحله 
بعد دو دهک ابتدایی هستند که باید تا پایان سال سهام عدالت به ان ها 
تخصیص پیدا کند. این موضوع نیاز به جلسات بیشتری دارد که ممکن 

است تا چند ماه اینده زمان ببرد.

بازار

علی مرادی   با وجــود اینکــه دولت به 
منظور حذف فســاد و تقویت تولید مســیر 
ســخت اصلاح ارز ۴۲۰۰ را پیموده است، 
اما به نظر می رسد اجرای سیاست کالابرگ 
الکترونیــک در ماه های آینده مشــکلات 

متعدد دیگری را بوجود آورد.
 پس از فراز و فرودهای بســیار نهایتاً دولت 
ســیزدهم به دلیل مفاسد شــکل گرفته و 
تضعیف زنجیره تولید، تصمیم به حذف ارز 
ترجیحی و تخصیص آن به شــکل دیگری 
گرفت. با این وجود کارشناسان و مسئولین 
به اتفاق بر این باورند در پس این سیاســت 
باید سیاست های حمایتی به نحوی اعمال 
شود تا معیشت خانوار تضعیف و سفره آنها 

کوچک تر از قبل نشود.
به همین منظور دولت تصمیــم گرفت در 
ماه های ابتدایی حــذف ارز ترجیحی یارانه 
نقدی را به ۹ دهک درآمــدی بدهد و پس 
از چند ماه زیرســاخت اعطــای کالابرگ 
الکترونیک را فراهم آورد و جایگزین یارانه 
نقدی کند. البته موضوع کالابرگ از ســال 
۹۷ مطرح اســت و در جــز ۱ از بند »ص« 
تبصره ۱ قانــون بودجــه ۱۴۰۱ هم به آن 
الزام شده است.در رابطه با ساز و کار اجرای 
کالابــرگ الکترونیک، ســید محمد رضا 
فاطمی امین، وزیر صمت می گوید: فرد با هر 
کارت بانکی کــه دارد و می خواهد خریدی 
انجام دهد، وقتی کارت را می کشــد بخشی 
از هزینه از کارت فرد و بخشی دیگر از یارانه 

کسر می شود.
همچنین محمدرضــا میرتاج الدینی، نایب 
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه مجلس 
گفت: میزان شــارژ اعتبــار در کارت بانکی 
یا کارت یارانه ای به انــدازه ی مابه التفاوت 
قیمت شهریور سال گذشته با قیمت جدید 
اســت. مثلًا اگر کالایی ۳۰ هزار تومان بوده 
و با برداشته شــدن ارز ترجیحی به ۵۰ هزار 
تومان می رســد، ۲۰ هزار تومان به اندازه ی 
مابه التفــاوت آن کالا در قالــب یارانــه به 
حســاب فرد واریز شــده و آن فرد ۳۰ هزار 
تومان را از جیب می دهــد و ۲۰ هزار تومان 
مابه التفاوت از اعتبارش هزینه می شــود. 
منتها تأکید بر این است که ابتدا باید اعتبار 
در کارت شارژ شده و ســپس ارز ترجیحی 

حذف شود.
وی تأکید کرد که به محض اجرایی شــدن 
طرح کالابرگ الکترونیکی قیمت کالاهای 
ضروری معیشــتی، به شــهریور ۱۴۰۰ باز 

می گردد.
در واقع می توان گفت این طرح به روزشــده 
طرح کوپنی اســت که در ســال های اول 
انقلاب اجرا میشــده اســت. از ســال های 
گذشــته که این موضوع مطرح شــد مورد 
انتقاد بســیاری از کارشناسان قرار گرفت و 
وعده دولت برای اجرای آن در این شــرایط 
خاص دغدغه ها را بیش از پیش کرده است. 
در ادامه به برخی ابهاماتی که این طرح دارد 
و می تواند موجب مشکلات متعدد دیگری 

برای مردم شود اشاره می شود:
۱( زمینه ســازی برای احتکار و ایجاد بازار 
ســیاه: آنچه در اقتصاد اثبات شده است این 
سیاست دولت هاســت که می تواند انگیزه 
ســفته بازی، احتکار و ایجاد بازار ســیاه را 
تقویت کنــد و در صورت سیاســتگذاری 
اشتباه هرقدر هم که نظارت تشدید شود باز 
هم مشکلاتی بوجو میایند. مشابه تجربه ای 

که در مسأله ارز ۴۲۰۰ بوجود آمد.
در موضــوع کالابــرگ الکترونیــک اولین 
مسئله این است که خود سیستم کالابرگ 
فسادآفرین و ایجادکننده بازار سیاه خواهد 
بود. حتمــاً فعــالان اقتصــادی دهه های 

گذشته موضوع شــکلگیری بازارهای سیاه 
و ایجاد فضای مناســب جهــت دلالی را به 
یاد دارند. همچنین جدای از تشــدید وزود 
دلالان به بازار کالاهای اساســی، از آنجا که 
امکان انتخاب و جایگزینــی کالاها از مردم 
گرفته شــده اســت، خود مردم نیــز اقدام 
به خرید و فروش کالاهــا می کنند که آثار 

مخربی دارد.
تخلفات شــکل گرفتــه از کوپــن تا حدی 
بالا گرفت کــه در ســال ۶۷ قانــون منع 
خرید و فروش کوپن تصویب شــد و در آن 
مجازات هایی برای جعــل و دخل و تصرف 
و دزدی و خرید و فروش و ســو اســتفاده از 

کوپن ها در نظر گرفته شد.
سید محمد غرضی عضو کابینه دولت سوم 
دراین باره می گوید: »در ســال ۶۸ که ما در 
دولــت بودیم جمعیت کشــور ۴۸ میلیون 
بود ولی کوپن در دســت مردم ۶۸ میلیون 
بود؛ یعنی ۲۰ میلیون اضافه چاپ شده بود.

اکنون که کالا برگ به تعداد بســیار زیادی 
توزیع می شود، این کار اصلًا از عهده دولت 

بر نمی آید.«
همچنین کامران ندری، عضو هیأت علمی 
پژوهشــکده پولی و بانکی و دانشــگاه امام 
صــادق در این باره می گویــد: نظام کوپنی 
در سطح ملی که ما هم آن را ابتدای انقلاب 
طی دوران جنگ تجربه کردی، مشــکلات 
فراوانی بــه همــراه دارد. مهم ترینش این 
اســت که فسادزاســت. به هر حال در این 
سیستم باید دستگاه نظارتی خیلی قوی ای 
وجود داشته باشد که بسیار هزینه بر است. 
اگر همــان مبلغ به صورت نقــدی حتی به 
افراد دهک های پردرآمد هم پرداخت شود، 
به صرفه تر است تا بخواهید چنین سیستم 

نظارتی ای راه بیندازید.
وی اضافــه می گوید: سیســتم کوپنی یک 
نظام نظارتــی خیلی قــوی می خواهد که 
اگر نداشــته باشــید اصلًا به هدف اصابت 
نمی کند. اگر هــم بخواهید این سیســتم 
نظارتی خیلی قوی را ایجاد کنید، باید یک 
بوروکراســی عریض و طویل با هزینه های 
خیلی کلان ایجاد کنیــد. به جای اینکه این 
هزینه ها ایجاد شــود، اگر به همه یکســان 

پرداخت کنیم به صرفه تر است.

تورم بر اساس قیمت های بازار سیاه 
شکل می گیرد

همچنین هادی حق شــناس، کارشــناس 
اقتصادی و نماینده اســبق مجلس با تأکید 
بر اینکه کالابرگ مناســب شــرایط فعلی 
نیست، خاطرنشان کرد: کوپن برای شرایط 

بسیار خاص و جنگی کاربرد دارد. امروز اگر 
گفته می شود در شــرایط جنگ اقتصادی 
قرار داریم یعنــی انضباط های پولی، مالی و 

مدیریتی کشور باید مدیریت شود.
وی ادامه داد: در حــال حاضر بخش عمده 
کالاهای موردنیاز کشــور را در داخل تولید 
می کنیم و برای اینکــه اهمیت این موضوع 
مشخص شــود کافی اســت ارزش واردات 
کشــور را با ارزش ناخالص کشــور مقایسه 
کنیــم، در ۱۱ ماهــه امســال کل واردات 
کشــور حدود ۴۰ میلیارد دلار بوده و تولید 
ناخالص ملی کشــور حــدود ۴۴۰ میلیارد 
دلار، یعنی ۱۰ درصد نیاز کشور بستگی به 

واردات دارد.
حق شــناس گفت: بــه نظر می رســد اگر 
کوپــن مجــدداً رایج شــود در کنــار آن 
عارضــه بزرگ تری به نام بازار ســیاه ایجاد 
و قیمت های غیر واقعی شــکل می گیرد و 
دهک های پردرآمد می توانند با هر قیمتی 
نیازهــای خــود را تأمین کننــد و مجدداً 
دهک های پایین دچار مشکل خواهند شد 

و قاچاق افزایش می یابد.
وی با بیان اینکه عوارضــی که کوپن دارد از 
مزایای آن بیشتر است، تصریح کرد: قیمت 
واقعی کالا بر اســاس کوپن تعیین نخواهد 
شــد هرچند کالا بــا کوپن به مــردم داده 
خواهد شد، اما قیمت واقعی در بازار سیاه یا 
دوم تعیین خواهد کرد و تورم نیز بر اســاس 
این بازار خواهد بود، مانند ارز ۴۲۰۰ تومانی 
که پرداخت شد، اما مردم گوشت ۱۰۰ هزار 
تومانی خریداری کردند و تورم بر اســاس 

گوشت ۱۰۰ هزار تومانی شکل گرفت.
این کارشــناس اقتصادی اظهار کرد: دولت 
باید به جــای این قبیل کارهــا، قیمت ها را 
واقعــی کند و بــرای خانواده هــای جامعه 
هدف، سبد کالا به جای کوپن بدهد به دلیل 
اینکه عوارض اینکار کمتر از کوپن است که 
کل اقتصاد را عوارض آن تحت شــعاع قرار 

می دهد.
۲( ایجاد اختــلال در توزیع: دولت در بحث 
توزیع نان نظام متفاوتــی را در پیش گرفته 
است که مجری آن بر خلاف کالابرگ وزارت 
اقتصاد اســت. در این مدل کارتخوان تمام 
نانوایی ها به سیســتم بانک مرکزی متصل 
می شــوند و مابه التفــاوت قیمــت نان با 
قیمت قدیم مســتقیماً به حساب نانوا واریز 
می شــود. در این مورد باید توجه داشــت 
نان کالایی همگن اســت، یعنــی میان نان 
نانوایی های مختلف تفاوت چندانی نیست 
و برای مردم تفاوتی نمی کنــد. اما در مورد 
کالاهای اساســی اینگونه نیست. مثلًا تنها 

در مورد روغن ده ها عنوان برند تأیید شــده 
وجود دارد که قیمت و کیفیت آنها متفاوت 
است و به میزان یکســانی هم در بازار وجود 

ندارند.
با اجرایی شدن کالابرگ این مشکل ممکن 
اســت بوجود بیاید که اجناسی که کیفیت 
کمتری دارند توسط کالابرگ توزیع شوند و 
برای اجناس با کیفیت بالاتر صفوف طولانی 

تشکیل شود.
همچنیــن کارشناســان معتقدنــد باید 
مدیریت منابع و مخارج به دست خود خانوار 
سپرده شود زیرا هوشــمند تر از هر سیستم 
از پیش تعیین شــده ای می تواند عمل کند. 
ضمن آنکه نظام کالابرگی برای برخی افراد 

می تواند مشکلاتی را ایجاد کند.
محمد صالح جــوکار، رئیس کمیســیون 
شــوراها و امور داخلی مجلــس در این باره 
می گوید: در بحــث اختصــاص کالابرگ 
این انتقاد جــدی وجود دارد کــه برخی از 
افراد مثلًا روســتاییان خودشان مرغ دارند 
و تولیدکننده تخم مرغ هســتند، بنابراین 
نیــازی به ایــن کالابرگ ندارنــد و اعطای 
کالابرگ بــه آن ها عمــلًا مفیــد نخواهد 
بود. به همیــن دلیل، بهتر اســت یارانه به 
صورت نقــدی در اختیار مردم قــرار بگیر، 
د تجربه هــای تلخ قبلــی کالابرگ کاغذی 
)کوپن( نیز تکرار نشود. در ارتباط با همین 
مثــال، نباید به گونــه ای عمــل کنیم که 
روستاییان به سمت استفاده از مرغ ماشینی 
بروند و تولیدات خودشان را مصرف نکنند و 
مشکلات دیگری برای کشور به وجود بیاید.

۳( عدم تأثیر کالابرگ بــر کاهش اختلاف 
طبقاتی: در زمان دولت هاشمی رفسنجانی 
با وجود تــداوم پرداخت کوپن بــه مردم، 
ضریــب جینی هیــچ گاه پایین تــر از ۰.۴ 
نیامد؛ این در حالی اســت که با اجرای طرح 
هدفمندی یارانه ها در ســال ۸۹ و پرداخت 
یارانه نقدی به مردم، ضریب جینی از ۰.۴۱ 
به زیر ۰.۳۷ آمد و به پایین ترین میزان پس 

از انقلاب اسلامی رسید.
۴( وابســتگی بــه واردات: کالابرگ ضمن 
اینکــه تقاضــای کاذب ایجــاد می کنــد 
)همانطــور که بالاتــر گفته شــد( امکان 
جایگزینــی کالاهای جانشــین و مکمل را 
دشــوار می کند و در نتیجــه مصرف برخی 
کالاهای اساســی به طور فزاینده ای رشد 
پیدا می کند. در نتیجه باید انتظار داشت که 
نیاز به واردات مســتمر برخی کالاها ایجاد 

شود.
۵( زیرســاخت پیچیده: با توجه به کالاهای 
مختلف موجود در ســبد کالایی کالابرگ، 

بایــد همــه ســوپرمارکت ها، مغازه هــا و 
فروشــگاه ها به این ســازوکار مجهز باشند 
ولی با توجه به مشکلات زیرساختی موجود 
در دســتگاه های پوز، به هیچ وجه سازوکار 
کالابرگ برای تمام محل هــای فوق آماده 
نیست و نتیجتاً مردم تنها در فروشگاه های 
بزرگ باید این کالاها را خریداری کنند که 
ثمره آن، صف های طولانی خرید کالاهای 
اساســی و ایجاد انحصار برای فروشگاه های 
بزرگ در مقابل دیگر مغازه ها اســت که این 
امر نیز موجب ایجاد مشــکلات وســیع در 
اقتصاد خواهد شد. در این بین نزدیک ترین 
تجربه، ســبد کالای اعطایی بــه مردم در 
دولت روحانی است که موجب از بین رفتن 

عزت مردم شد.
لازم به ذکر اســت تا پیش از این به منظور 
تأمین ســبد غذایــی خانواده هــای تحت 
پوشــش کمیته امــداد حــدود ۲ میلیون 
خانواده از نظامی نزدیــک به کالابرگ بهره 
گرفته می شــد ولی باید در نظر داشت اجرا 
کردن این سیاســت به صورت کلان و برای 
تمام جامعه پیچیدگی و تبعات به شــدت 

بالاتری دارد.
از طرف دیگــر بــه منظور دسترســی به 
کالابــرگ الکترونیــک بــرای همــه باید 
دسترســی مردم به تلفن های هوشــمند و 
امکان کاربری آن برای همه اقشــار در نظر 

گرفته شود.
علی سعدوندی، کارشــناس اقتصادی در 
این باره با تأکید بر اینکه سیاســت کوپن در 
دهه شصت به اهداف خود نرسید، می گوید: 
حال با پیشــرفت تکنولوژی به جای کوپن 
کاغــذی می خواهنــد کوپــن الکترونیک 
بیاورند که اتفاقاً معایب بیشــتری نسبت به 
کوپن کاغذی دارد چون همه اقشار جامعه 

با این مسائل الکترونیک آشنا نیستند.
وی ادامه می دهد: بهترین سیاســتی که ما 
برای جبران داریم همان پرداخت سیاست 
یارانه نقدی مستقیم اســت که در دنیا هم 
تحت عنــوان UBI شــناخته می شــود. 
همان سیاســتی که یکبــار در هدفمندی 
یارانه ها اجرا شده ولی متأســفانه در ادامه 
کار متوقف شــد و ادامه پیدا نکــرد چرا که 
این سیاست بی اعتبار شــد. این دولت هم 
دقیقاً دارد راه دولــت تدبیر و امید را می رود 
و در سیاست های اقتصادی شکست خواهد 

خورد.
۶( تبعات اجتماعی: هرچند اجرای سیاست 
کوپن در ســال های پــس از جنــگ و در 
شرایطی که کشــور با مشکلات متعددی از 
جمله ممنوعیت یا بالابودن ریسک واردات 
و کاهش ســرمایه گذاری دست و پنجه نرم 
می کرد سیاســت ضروری و عادلانه ای بود 
ولی این نوستالژی شــیرینی برای آن نسل 
نبوده و نیست. هرچقدر هم که تفاوت های 
کالابرگ الکترونیک با کوپن تشــریح شود، 
باز هم اذهان بــه خاطرات تلــخ می رود و 
موجب ســرخوردگی و تقویت گزاره عدم 
توسعه برای نســل جوان می شود. بنابراین 
ســیاتگذار نباید از این جنبه مهم اجتماعی 

غافل شود.
موارد بالا ابهامــات و مشــکلات انتظاری 
بود کــه در پس اجرای سیاســت کالابرگ 
الکترونیک بــه وجود خواهد آمــد. لازم به 
تأکید است این سیاست های دولت ها است 
که می تواند زمینه ســاز ایجاد رانت و فساد 
باشــد یا برعکس. دولت سیزدهم به منظور 
حذف واسطه ها، از بین بردن فساد و تقویت 
نظام تولیدی راه دشــوار حذف ارز ۴۲۰۰ را 
در پیش گرفت و نباید با اجرای سیاستی از 

پیش آزموده شده، مجدداً به عقب بازگردد.

دبیر انجمن شرکت های آزادراهی:

عوارض آزادراه ها ۲۰ درصد افزایش می یابد

برهان محمــودی  دبیر انجمن شــرکت 
های ســرمایه گذار در آزادراه ها از افزایش 
۲۰ درصدی عوارض عبور از آزادراه ها خبر 
داد و گفت: به زودی نــرخ های جدید ابلاغ 
می شــود.خدایار خاشــع درباره عوارض 
آزادراه هــا اظهار کــرد: آزادراه هــای غیر 
دولتی وضعیت خوبی ندارند؛ سال ۶۶ قانون 
مشارکت در ســاخت آزادراه ها به تصویب 
رســید که طی آن قرار شد بخش خصوصی 
در ســاخت آزادراه ها مشارکت کرده و برای 
استهلاک اصل و سود ســرمایه گذاری، از 
خودروهای عبوری عــوارض دریافت کند؛ 
اولین آزادراه مشارکتی ســال ۷۵ با افتتاح 
آزادراه قزوین-زنجان به بهره برداری رسید 

که عوارض آن ۵۰۰ تومان بود.

وی افــزود: مبنای تعیین عــوارض، تعداد 
خودروهای عبوری اســت که برآورد شده 
و سپس بر اســاس آن، نرخ عوارض تعیین 
می شــود اما در حال حاضر بعد از ۲۵ سال، 
نرخ عوارض اولیــن آزادراه غیــر دولتی و 
مشــارکتی، تنها ۱۵ برابر شده است. این در 
حالی است که فهرست بهای احداث آزادراه 

۵۰۰ برابر شده است.

هزینه احداث هر یک کیلومتر آزادراه 
به 60 میلیارد تومان رسید

دبیر انجمن شرکت های ســرمایه گذار در 
احداث آزادراه ها ادامه داد: آزادراه قزوین-

زنجان ۶ خطه اســت و در حــال حاضر بر 
اساس فهرســت بهای مورد تأیید سازمان 
برنامه و بودجه، هزینــه احداث هر کیلومتر 
آزادراه بــا چنین مشــخصاتی ۶۰ میلیارد 
تومان است در حالی که کل آزادراه قزوین-

زنجان در دهه ۷۰ بــا ۱۰۲ میلیون تومان 
ساخته شد.

وی با اشــاره به افزایش ۳ برابری قیمت قیر 

در دو ســال گذشــته گفت: در این دو سال 
نرخ عوارض آزادراهی افزایش نیافته است. 
ضمن اینکه با درآمدهــای فعلی آزادراه ها، 
امکان تعمیــر و نگهداری محــور و روکش 
آسفالت یا خط کشی سطح آزادراه ها وجود 
ندارد. این موضوع بــه کاهش کیفیت راه ها 
و افزایش کشــته های تصادفــات جاده ای 

می انجامد.
خاشع با بیان اینکه ســرمایه گذار جدیدی 
وارد حوزه آزادراه ســازی نشــده اســت، 
یادآور شــد: صنعت آزادراه ســازی ایران 
عمر ۶۰ ساله دارد و در این ۶۰ سال، ۲۷۰۰ 
کیلومتر آزادراه ســاخته ایم یعنی ســالی 
۴۵ کیلومتــر آزادراه ســاخته ایــم این در 
حالی اســت که چین ۲۲ ســال بعد از مارد 
حوزه آزادراه سازی شــد اما الان ۱۰۳ هزار 
کیلومتر آزادراه دارد یا ترکیه در همین ۱۰ 
سال اخیر چند هزار کیلومتر آزادراه احداث 
کرده است. با سرعت فعلی آزادراه سازی ما، 
۳۰۰ ســال طول می کشــد تا برنامه شبکه 

آزادراهی کشور تکمیل شود.

قیر تهاتری به پیمانکاران راهسازی 
داده می شود

وی درباره قیمت قیــر گفت: نرخ قیر در ۳۰ 
سال گذشته تنُی ۲۰۰ تومان بود اما الان به 
تنی ۱۲ میلیون تومان رســیده و قیمت آن 

۶۰ هزار برابر شده است.
این فعال صنعت راهســازی تصریح کرد: 
چیزی به اســم قیر رایگان نداریم بلکه بر 
اساس قانون بودجه، قرار است نرخ قیر با 
قیمت بورس کالا به پیمانکار داده شــده 
ولی مابــه التفاوت قیمت قیــر در بورس 
کالا با نــرخ مذکــور در قانــون بودجه، 
از لیســت هزینه هــای پیمانکار کســر 

می شود.
وی درباره نــرخ عوارض عبــور از آزادراه ها 
اظهار کرد: در سال ۱۴۰۰ عوارض آزادراهی 
تغییری نکرد اما قرار اســت بــه زودی نرخ 
جدید عبور از آزادراه ها ابلاغ شود؛ پیشنهاد 
شرکت های آزادراه های غیر دولتی افزایش 
۲۰ درصــدی نــرخ عوارضی ها بــود که با 
موافقت وزیر راه روبه رو شــده اســت. مثلًا 

آزادراه خرم آباد پل زال کــه ۸ هزار تومان 
اســت به ۱۰ هزار تومان افزایــش می یابد؛ 
هر چند اعدادی که اما محاســبه کرده ایم، 

بسیار بیشتر از این ۲۰ درصد است.
خاشــع گفت: اگر نرخ عوارض بیش از ۲۰ 
درصد رشــد کند، مردم استقبال نمی کنند 

و از محورهای جایگزین تردد می کنند.
به گفتــه دبیــر انجمــن شــرکت های 
آزادراهــی، نرخ جهانی عبــور از آزادراه ها 
در دنیا، کیلومتر ۷ تا ۲۲ ســنت که به طور 
میانگین ۱۰ ســنت یعنی حــدود ۳ هزار 
تومان اســت ولی در ایران متوســط نرخ 
عوارض عبور از هر یــک کیلومتر آزادراه، 

۱۰۰ تومان است.
وی درباره عوارض هــای الکترونیکی بیان 
کرد: هنــوز زیرســاخت های الکترونیکی 
شــدن عوارضی ها فراهم نیســت. این در 
حالی است که بر اساس قانون بودجه امسال 
وزارت راه مکلف به الکترونیکی کردن همه 
عوارضی ها تا پایان خرداد امســال شــده 

است.
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لوازم خانگی بدون کد رهگیری و شناسه کالا 
قاچاق است

رئیس اتحادیه فروشــندگان لوازم خانگی تهران گفت: اگر کالایی در 
ســطح عرضه بدون کد رهگیری و شناسه کالا باشــد به منزله کالای 
قاچاق اســت.اکبر پازوکی، با بیان اینکه اطلاع رسانی در سطح عرضه 
برای خرید کالای دارای کد رهگیری انجام شــده است، اظهار کرد: به 
تمامی توزیع کنندگان بزرگ اعلام کردیم فقط به افرادی که در سامانه 
جامع تجارت کد نقش دریافت کرده اند کالا بفروشند و به افرادی که در 
این ســامانه ثبت نام نکردند کالایی به فروش نرسد. همچنین به خرده 
فروشان نیز اعلام شده مشخصات تمامی فروشــندگانی که از آنها کالا 

خریداری می کنند را داشته باشند تا مشکلی در سطح عرضه نباشد.
رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی تهران ادامه داد: از سال ۱۳۹۹ 
شرکت های لوازم خانگی شــروع به درج کد کالا روی محصولات خود 
کردند و در ۶ ماه اخیر بــا هماهنگی انجمن صنفی لــوازم خانگی این 
موضوع مورد پیگیری قرار گرفته و می تــوان گفت در اغلب محصولات 
به خصوص ۵ کالای کلیدی شامل یخچال، فریزر، کولر گازی، ماشین 
لباسشــویی و جاروبرقی به هیچ عنوان در ســطح عرضه کالایی بدون 
شناســه کالا و کد رهگیری وجود ندارد و اگر این چنین باشــد آن کالا 
از نظر ما قاچاق محســوب می شــود و تمامی تولیدکننــدگان، توزیع 

کنندگان و فروشندگان مجاز از این موضوع اطلاع دارند.
پازوکی افــزود: در روزهای اخیــر گزارش هایی مبنی بــر عدم وجود 
شناسه کالا و کد رهگیری در صدا و ســیما و رسانه های گروهی پخش 
شده اســت که باید عنوان کرد یا واحد صنفی بدون جواز کسب بوده و 
یا در حال فروش کالای قاچاق بوده است زیرا در ۲ سال اخیر به تمامی 
فروشگاه های مجوزدار اطلاع رسانی به صورت مستمر و حتی پیامکی 
صورت گرفته و امکان ندارد که واحــد صنفی مجوزداری از این موضوع 

اطلاع نداشته باشد.
وی گفت: در موضوع قیمت گذاری جلســاتی در وزارت صمت برگزار 
شده تا با تعامل میان تولیدکننده و وزارتخانه، به قیمتی منصفانه برای 

رعایت حقوق مصرف کنندگان برسیم.

سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان اعلام کرد
و می دهیم به منتخبان ذخیره هم این دوره خودر

ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکننــدگان در اطلاعیه ای 
ضمن تاکید بر اینکه مشــخص نشــدن منتخبان ذخیره از منتخبان 
اصلی، علت اصلی مشکل پیش آماده در اعلام نتایج اولین دوره فروش 
خودرو یکپارچه بوده است، اعلام کرد به منتخبان ذخیره این دوره نیز 

در قالب طرح های مشخص خودرو تخصیص داده خواهد شد.
در دو روز گذشته تعدادی از افراد شــرکت کننده در اولین طرح فروش 
خودرو در قالب طرح تخصیص یکپارچه خودرو، از موضوعی مشــترک 
گلایه داشــتند.  این افراد، پس از اعلام نتایح در روز ۱۱ خرداد به عنوان 
منتخب اول )اصلی( اولین فروش خودرو در این  سامانه مشخص شده 
بودند اما سپس وضعیت منتخب بودن آن ها به رزرو تغییر کرده بوده و 
با پیام شما جزو منتخبین رزرو قرعه کشــی  این دوره سامانه یکپارچه 

تخصیص خودرو  هستید مواجه شده  بودند.
همانطور که روز گذشــته نیز تاکید شد، مشــخص است، مشکل پیش 

آمده به عدم تفکیک برندگان اصلی از منتخبان رزرو مربوط می شود.

در این رابطه ســازمان حمایــت مصرف کننــدگان و تولیدکنندگان 
در اطلاعیه  با اظهارنظر صدیف بیک زاده-رئیس این ســازمان- اعلام 
کرده است: به  جهت جلوگیری از قرعه کشی های دوباره در یک فرآیند 
تخصیص، حدود ۱۲ هزار نفر به عنوان منتخبان ذخیره مشخص شدند؛ 
اما این موضوع به صورت شفاف در ســامانه تخصیص یکپارچه خودرو، 
مشخص نشــد و ابهاماتی ایجاد کرد.  وی افزود: هماهنگی های لازم در 
راستای رفع دغدغه های ایجاد شــده برای کسانی که به عنوان منتخب 
ذخیره مشخص شــده اند، صورت گرفته تا در قالب سازو کار مشخصی، 
فرآیند تحویل خودرو با طرح هایــی همچون فروش فوری، فوق العاده و 
پیش فروش که توسط خودروسازان اعلام شده اســت و منتخبان نیز  
برای آن ها ثبت نام کرده اند، پیگیری شــود و برای آنان از سوی وزارت 

صمت تخصیص خودرو در قالب این طرح ها، انجام شود.
رئیس ســازمان حمایت خاطر نشــان کرد: تعییــن منتخبان ذخیره 
از این روی اســت که اگر به هــر علتی منتخبان اصلــی، فرآیند خرید 
خودرو را در زمان تعیین شــده تکمیل نکرده یا وجــه را واریز نکنند، 
این افراد جایگزین شوند؛ اما در ســامانه یکپارچه، نفر اصلی یا ذخیره 
بودن مشخص نشد و متأسفانه اطلاع رســانی نادرست از سوی برخی 

خودروسازان نیز بر این ابهام ها دامن زد و نگرانی ها را دوچندان کرد.  
بیک زاده با بیان اینکه تغییر رویه تخصیص خودرو، اعمال نظارت های 
شدید و شفاف سازی نیز فشــار مضاعفی را بر سیستم جدید تخصیص 
خودرو وارد کرده بود که پیش از این، کنترل ها و نظارت به این حد نبوده 
است، گفت: در فرآیند تخصیص خودرو در ســامانه یکپارچه طراحی 
شده، مقرر شده بود در گام نخســت، کنترل ها و نظارت های لازم انجام 
شــود تا متقاضیان دارای شــرایط به عنوان منتخبان اصلی تخصیص 

خودرو معرفی شوند.

مقام صنفی:
وغن موتور و تایر  وشی ر  مردم، گرانفر

را گزارش کنند
 رییس اتحادیه فروشــندگان لاســتیک، روغن، فیلتر، پنچرگیران و 
فیلترسازان تهران گفت: مشــتریان هرگونه افزایش بیش از حد قیمت 
انواع روغن موتور و تایر خودرو را به ســامانه ۱۲۴ وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اعلام کنند.»محمد آل سارا« افزود:  شرکت های تولیدکننده 
روغن موتور تا ۲۵ درصد و تایرســازان بســته به محصولات خود )۳۰ 
درصد برای تایرهای سواری، ۲۵ درصد برای تایرهای کشاورزی و برای 
تایرهای باری نیز هر شــرکت بنا به کشــش پذیری بازار تا ۲۰ درصد( 

مجوز افزایش قیمت دریافت کرده اند.
وی بیان داشت: این افزایش قیمت ها قانونی بوده و در سامانه ۱۲۴ نیز 
ثبت شده است.این مقام صنفی با تاکید بر اینکه هر محدودیتی فسادزا 
اســت، به کاهش عرضه این دو محصول در ماه های گذشــته از سوی 
تولیدکنندگان اشــاره کرد که در افزایش قیمت هــا در بازار تاثیرگذار 

شد.
وی ادامه داد: با ایــن حال پس از اخــذ مجوز افزایش قیمت، شــاهد 
افزایش عرضه تولیدکننــدگان تایر و روغن به بازار هســتیم، اما هنوز 
عرضه به اندازه کافی نیست و جا دارد که عرضه بیشتری را شاهد باشیم.

آل سارا تصریح کرد: مشــتریان و خریداران این محصولات در صورت 
مشاهد هرگونه تخلف و گران فروشــی می توانند با سامانه تلفنی ۱۲۴ 

وزارت صمت تماس بگیرند و تخلفات را گزارش کنند.

تولید

سمیه رســولی  به دلیل ایجاد انحصار در 
صنعت خودروسازی، علاوه بر عقب گرد در 
تولید و نارضایتی مردم، به علت عرضه قطره 
چکانی خودرو، دلال بازی تقویت شــده و 
قیمت ها روز به روز از واقعیات اقتصادی دورتر 

شده اند.
 صنعت خودروسازی کشــور که روزی قرار 
بود پیشتاز ســایر صنایع باشــد، به جایی 
رســیده که طی ســنوات اخیر به ویژه دو 
سال گذشــته مورد انتقاد مردم و مسئولان 
در سطوح مختلف قرار گرفته است؛ میزان 
نارضایتی از خودروسازی به قدری گسترده 
شــده که حتی دهم بهمن ماه سال ۱۴۰۰، 
رهبری نیز در جمع تولیدکنندگان، ضمن 
انتقاد از وضعیت صنعت خودروی کشــور، 
تاکید کردنــد که »حمایت هــای عملی و 
تبلیغاتــی از تولیــد داخلی بایــد منجر به 
ارتقای کیفیــت محصــولات و همچنین 
ارتقای فناوری شــود اما متأسفانه در برخی 
صنایع به ویــژه در صنعت خودرو به موضوع 
کیفیت توجه نمی شــود و مــردم نیز بحق 
به آنها اعتــراض دارند. اگر بــا وجود فضای 
حمایتــی از تولید داخل، به جــای ارتقای 
کیفیت، قیمت ها افزایش یابد، مسئله بدی 
اســت زیرا نتیجه همه حمایت های دولتی، 
بانکی و جلوگیــری از رقابت های خارجی، 

عملًا منجر به بالا رفتن قیمت شده است.«

صنعت خودروسازی کشور در فضای 
گلخانه ای قرار دارد

نکتــه قابــل تأمــل در ســخنان رهبری 
اشــاره به وجود انحصار عظیــم در صنعت 
خودروســازی از طریــق حمایت هــای 
گسترده و جلوگیری از واردات خودروهای 
خارجی اســت؛ نکته ای که طی ســالهای 
گذشــته همواره مورد انتقاد کارشناســان 
اقتصادی قرار گرفته و انحصار را مســاوی با 

فساد عنوان کرده اند.
همانطور که کارشناســان اقتصادی عنوان 
می کنند، انحصار در هــر صنعت و حوزه ای 
موجب شــکل گیری یک فضای گلخانه ای 
شــده و عملًا ان فضا نه تنها ضدتولید عمل 
می کند بلکــه ناکارآمدی گســترده ای را 
نیز به همراه خود می آورد؛ بــه گونه ای که 
تولیدکننده بــا تصور اینکه بــازار تماماً در 
اختیار اوســت اقدام به عرضه قطره چکانی 
محصولات بــی کیفیت خــود می کند زیرا 
یقین دارد که بــازار در اختیارش قرار دارد و 
هر طور که رفتار کند، مصرف کننده کاری 

از پیش نخواهد برد.
بنابراین می تــوان گفت اتفاقــی که امروز 
در صنعت خــودروی کشــور رخ داده یکی 
از نتایــج ایجاد فضــای گلخانــه ای در این 
صنعت است؛ به این معنا که اگرچه به مرور 
تکنولوژی دنیا و ســلیقه مصرف کننده به 
سمت دیگری حرکت کرده اما تولیدکننده 
تمامیت بازار را با خیالی آســوده در دست 
گرفته و مصــرف کننده نیز بــرای رفع نیاز 
خود مجبور به خرید محصولات عرضه شده 
به بازار است. در این شــرایط علاوه بر عقب 
گرد در تولیــد و نارضایتی مــردم، به دلیل 
عرضه قطره چکانی خــودرو دلال بازی نیز 
تقویت شده و قیمت ها روز به روز از واقعیات 

اقتصادی دورتر شده اند.

خودروسازی ما ۲ دهه از فناوری روز 
دنیا عقب است

در این خصــوص جلال رشــیدی کوچی 
نماینده مجلس ضمن بیان اینکه انحصار در 
صنعت خودروسازی موجب ناکارآمدی این 
صنعت شــده، می گوید: »زمانی که انحصار 
به وجود می آید یقیناً به دنبال آن، فساد نیز 
به وجود خواهد آمد. وقتی خودروســاز ما 
مطمئن اســت که هر محصولی را که تولید 
کند مردم مجبــور هســتند آن را بخرند، 
معلوم است که بر روی کیفیت خودروهای 
خــود کار نمی کنــد. در واقــع مادامی که 
انحصــار در خودروســازی حاکم باشــد و 
خودروساز مطمئن باشــد که هر کالایی را 
تولید کند مردم نیــز مجبورند آن را بخرند، 
تغییــری در وضعیــت این صنعــت حاکم 
نمی شود. سال به ســال نیز کیفیت خودرو 
را پایین تــر آورده و هر قیمتی که دوســت 
داشته باشد بر روی خودروی تولیدی خود 
می گذارد. چون در این صنعت انحصار ایجاد 
شــده و مردم راهی جز خرید همین خودرو 
ندارند.«همچنین منوچهر منطقی معاون 
صنایع حمل و نقل وزیر صمت می گوید که 
»خودروسازی ما ۲ دهه از فناوری روز دنیا 

عقب است.«

چرا خودروسازی درگیر انحصار شد؟
رسول ســلیمانی کارشناس صنعت خودرو 
در گفت و گو بــا مهر در مــورد علل ایجاد 
انحصار در صنعت خودروســازی کشــور، 
اظهار کرد: وقتی قرار اســت یک صنعتی در 
کشوری که چندان پیشــرفته نیست فعال 
شــود، در ابتدا با اعمال یک ســری موانع 
تعرفه ای از این صنعــت حمایت می کنند تا 
از این طریق ریسک سرمایه گذاری را پایین 
بی اروند و به شــکل گیری صنعت شــکل 
کمک کنند؛ چراکه در غیر این صورت عملًا 
امکان شــکل گیری صنعت با ســرعت بالا 

وجود ندارد.
وی افزود: معمولاً موقتی است ممکن است 
طولانی باشــد اما دائمی نیســت؛ به عنوان 
نمونه در کــره جنوبی بعــد از چندین دهه 
ممنوعیت واردات و اعمــال تعرفه های بالا، 
شــروع به کاهش تعرفه کردنــد و با توجه 

به عضویت در ســازمان تجــارت جهانی، 
تعرفه هایی را متقابل حذف می کنند.

ســلیمانی گفت: منتهی در کشــور ما این 
مســاله امکان پذیر نبوده زیرا کشور ما نفت 
خیز اســت و منابع طبیعی زیاد دارد و ما با 
صدور ایــن منابع و اســتفاده از ارز حاصله، 
قیمــت ارز را پایین تر از نــرخ تعادلی اش 
تثبیت می کردیــم؛ در حالی که تورم ریالی 
داشــتیم ولی نرخ ارز ثابــت می ماند. این 
مساله باعث می شــد که اگر به سمت پایین 
آوردن تعرفه، عملًا شرکت های صنعتی ما 
از جمله خودروسازان ما توان رقابت نداشته 
باشــند. حتی اگر فرض کنیــم که کیفیت 
محصولات داخلــی به انــدازه محصولات 
خارجی بود، به دلیل این سیاســت امکان 
رقابت نداشــتند و مــا مجبور به بــالا نگه 

داشتن تعرفه می شدیم.
این کارشــناس صنعت خودرو اظهار کرد: 
در شــرایطی هم که منابع ارزی نداشــتیم 
به دلیل کمبــود منابــع ارزی، تعرفه را بالا 
نگه می داشــتیم و یا ممنوعیــت را اعمال 
می کردیم؛ بنابراین در هر حالت ما ناچار به 

جلوگیری از واردات می شویم.

گام نخست برای خروج از انحصار 
تفکیک بودجه ارزی از ریالی است

سلیمانی گفت: برای حل کردن این مساله، 
باید اول مشــکل اقتصاد کلان کشور را در 
بخش بودجه حــل کنیم؛ به ایــن معنا که 
درآمدهای ناشــی از مواد خام طبیعی مثل 
نفت و مواد معدنی را به شــکل مستقل در 
بودجه بیاوریم و بحث تفکیک بودجه ارزی 
از ریالی را جدی بگیریــم و این کار را دقیق 
انجام دهیم تا نرخ ارز کشور مصنوعی پایین 

نگه داشته نشود.
این کارشــناس صنعت خودرو ادامه داد: در 
این صورت در مواردی هم که امکان فروش 
نفت به صورت معمول وجود ندارد، اقتصاد 
کشور کمتر آسیب می بیند. بنابراین اولین 
قدم بــرای رقابتــی کردن صنایع کشــور، 

جداسازی بودجه ارزی از ریالی است.

گام بعدی؛ توانمند کردن صنعت
وی افزود: در گام بعدی باید طی یک برنامه 

ریزی، صنعت را توانمند و مجبور به صادرات 
کنیم تا خارج از مرزها رقابت را تجربه کند و 
یک مقدار که این صنعت پــا گرفت و توان 
رقابتی پیدا کــرد، بعد به مــرور تعرفه ها را 
کاهش دهیــم. طولانی مدت اســت و اگر 
بخواهیم یــک کار اصولی و بــادوام انجام 

دهیم، روش کار همین است.
این کارشــناس صنعــت خودرو با اشــاره 
به راهکارهــای کوتاه مــدت و میان مدت، 
اظهار کرد: از ســویی دیگر می توان کار را با 
قراردادهای مشــترک تولیــد نیز پیگیری 
کــرد؛ در حال حاضــر برای شــرکت های 
خصوصی کــه کار واردات و مونتاژ را انجام 
می دهند تعرفه ۳۰ درصدی و بعضاً بالاتری 
وضع می شــود و با توجه به اینکــه ارزبری 
بالایی دارنــد موانع دیگری هم بر ســر راه 
آنها گذاشــته شــده تا منابع ارزی زیادی 
در اختیارشــان قرار نگیرد؛ بــرای حل این 
مســاله می توان با خودروســازان خارجی 
قراردادهایــی را تدوین کرد که بخشــی از 
قطعات مورد نیاز را داخل کشور تولید کنند 
و با صادرات این قطعه، قطعــات مورد نیاز 
دیگر تولید را وارد کرد. در این حالت ارزبری 
نداریم و اشتغال هم آسیب نمی بیند و دیگر 
این انگیزه وجــود ندارد که بــا روش های 

غیرتعرفه ای جلوی اینها گرفته شود.

واردات محدود 
کمکی به انحصارزدایی نمی کند

وی در مورد تأثیــر آزادســازی واردات بر 
انحصارزدایــی نیز گفت: با توجــه به اینکه 
واردات خودرو محــدود خواهد بود چندان 
به رقابــت نمی تواند کمک کند و بیشــتر 
می تواند یک نوع درآمدزایــی برای دولت 
از طریق دریافت تعرفه باشــد و آثار روانی 

کوتاه مدت در جامعه داشته باشد.

انحصار مساوی با رانت و فساد است
همچنین فربــد زاوه، کارشــناس صنعت 
خودرو در مورد تبعات انحصار، با بیان اینکه 
انحصار عامل ایجاد و حفــظ فضای رانتی و 
فساد در اقتصاد و صنایع است، به مهر گفت: 
انحصار نقطه مقابل رقابت محسوب می شود 
بنابراین با ایجاد انحصــار در صنعت، رقابت 

حذف می شــود؛ دقیقاً اتفاقی که در صنعت 
خودروســازی کشــور رخ داده است. این 
صنعت به قصد ایجاد فســاد و یا دســتیابی 
به توســعه درگیــر یک فضــای انحصاری 
شده اســت.وی افزود: اگرچه یکی از دلایل 
ایجاد انحصار در خودروسازی، اشتغالزایی 
و ارزآوری بوده اما نکته مهم این اســت که 
انحصار موجب می شود گزارشات غیرواقعی 
و ارزشهای غیرذاتی شکل گیرد که خود یک 

عامل انحراف محسوب می شود.
زاوه با اشاره به مدیریت غلط اقتصاد کشور، 
گفت: وقتی در صنعتی انحصار باشــد حتی 
احتمال اینکه واردات خودروهای خارجی 
نیز در انحصــار عده ای خاص قــرار گیرد، 
وجــود دارد بنابراین باید نحــوه مدیریت 
صنعت خــودروی کشــور و تفکــرات در 
این صنعت اصلاح شــود. همچنین به نظر 
می رســد تحریم نیز بهانه ای بــرای تداوم 
انحصار و عدم اصلاح وضع موجود شده است 
و خودروســاز با این بهانه، تولید محصول با 
کیفیت را اولویــت نمی داند.وی اظهار کرد: 
از ســویی دیگر دولت ها بــه دلیل دخالت 
گســترده، قیمت ها را به صورت دستوری 
تعییــن کرده اند که همین مســاله موجب 
شده خودروســاز حتی در فضای انحصاری 

موجود نیز نتواند جلوی زیان را بگیرد.

حمایت نباید تا ابد ادامه یابد
عباس هاشــمی فعال صنعتی نیز در مورد 
حمایت طولانــی مدت از صنایــع، به مهر 
می گوید: برای یک مدت زمان مشخص و با 
برنامه ریزی معینی باید حمایت منطقی از 
تولیدات داخلی صورت بگیرد و این موضوع 
چیز غریبی نیســت اما نباید تــا ابد ادامه 
داشته باشد چراکه در این صورت یک فضای 
گلخانه ای برای تولید ایجاد می شود و انگیزه 
برای افزایش کیفی و کمــی تولید کاهش 
می یابــد.وی افزود: در صنعــت نمی توانید 
بدون ایجاد یــک فضای رقابتــی در مورد 
کیفیت محصولات خود نظر بدهید. کیفیت 
محصول زمانی سنجیده می شود که در یک 
فضای رقابتی قرار گرفته باشد و با کالاهای 
خارجی رقابت کند و تولیدکننده بگوید که 
ضمن حفظ ســهم بازار، حضور پایداری در 
بازارهای صادراتی هــم دارد. حمایت بدون 
قید و شــرط قطعاً منجر به ایجاد یک فضای 

گلخانه ای می شود.
اضافه می کنــد در رابطه با تأثیــر واردات 
خودرو بر قیمــت خودرو باید این مســئله 
را نیز در نظر داشته باشــید که در بازار آزاد 
قیمت گذاری روی خودروهــای کارکرده 
به خصــوص خودروهای خارجــی بدون 
هیچ گونه نظارتی انجام می شود و نمی توان 
متر و معیاری برای محاســبه قیمت در نظر 
گرفت. بنابراین اگر پــس از واردات خودرو 
خارجی در تعیین قیمــت این محصولات 
نظارت درستی انجام نشــود شوک قیمتی 
ایجاد شــده نه تنها باعــث کاهش قیمت 
خودروهای کارکرده خارجی نمی شــود که 
ممکن اســت باعث افزایــش قیمت آن نیز 
بشــود. در واقع در پیش بینی قیمت خودرو 
نمی توان کاملًا خوشبین یا بدبین بود و بهتر 
است تمامی جوانب را بررسی کنیم تا نتیجه 

بهتری بگیریم.

خریدار  رییس کنفدراســیون صادرات ایران گفت: از 
بین رفتــن رانت ها از طریق حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را 
می توان به عنوان اتفاقی بسیار مثبت در راستای شفافیت 

فعالیت شرکت های بورسی در نظر گرفت.
به گزارش پایگاه خبری بازار ســرمایه ایــران، »محمد 
لاهوتی« بــه تبعــات اســتفاده از ارز ۴۲۰۰ تومانی در 
اقتصاد کشــور اشــاره کرد و افــزود: ارز ۴۲۰۰ تومانی 
خسران سه ســاله ای بود که در کشــور حاکم شد و ضرر 
و زیان اســتفاده از این ارز در اقتصاد کشور بیش از منافع 
آن بود.وی با بیان اینکه از روز نخســت مشخص بود که 
به کارگیری این سیاســت از هر جنبه ای جزو تصمیمات 
اشتباه خواهد بود، ادامه داد: با وجود همه تذکرهای ارائه 
شده از ســوی فعالان اقتصادی، دولتمردان توجهی به 
صحبت های مطرح شده نداشتند و با قدرت تمام نسبت 

به استفاده از این ارز در کشور پایبند بودند.
به باور این مقام مســئول، نابودی حدود ۱۰ میلیارد دلار 
از منابع ارزی کشــور، نتیجه به کارگیری این سیاســت 

اشتباه در ماه های نخست بود.
لاهوتی با اشــاره به دیگر تبعات اســتفاده از ارز ۴۲۰۰ 
تومانی تاکید کرد: در بحث واردات، میلیاردها دلار منابع 

با قیمت ارزان در اختیار برخی از افراد خاص قرار گرفت.
رئیس کمیسیون تســهیل تجارت و توســعه صادرات 
اتاق تهران ادامه داد: با توجــه به اینکه هدف دولت از این 
تصمیم، حمایت از مصرف کننده نهایــی بود، اما این ارز 
به نام مصرف کننده نهایی و به کام واردکنندگانی شــد 
که نســبت به این منابع ارزان دسترســی داشتند.وی 
خاطرنشان کرد: تاثیر منفی استفاده از ارز ۴۲۰۰ تومانی 
به حدی زیاد بود که دولت قبل، جــرأت حذف این ارز و 

انجام چنین جراحی بزرگی را در اقتصاد کشور نداشت.
لاهوتی با بیان اینکه دولت ســیزدهم بــا توجه به وجود 

چنین شــرایطی در کشور اما بر اســاس مصوبه مجلس 
ملزم به حذف ارز ترجیحی شد، گفت: این اتفاق به عنوان 
اقدامی بسیار مهم تلقی می شود که از سوی دولت فعلی 

به مرحله اجرا رسید.
رییس کنفدراســیون صادرات ایران با اشــاره به اینکه 
دولت بایــد از دقــت لازم در زمینه اطلاعــات خانوارها 
برخوردار باشد، ادامه داد: در شرایطی که به گفته دولت 
۹ دهک نیازمند کمک و حمایت هستند، باید رسیدگی 

لازم به آنها در قبال حذف ارز ترجیحی صورت گیرد.
وی با بیان اینکه در بین یک دهــک باقی مانده نیز افراد 
زیادی نیازمند حمایت هســتند، گفت: تعــداد زیادی 

مهاجر در کشــور زندگی می کننــد که بایــد به دلیل 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی فکری به حال آنها شود.لاهوتی 
خاطرنشــان کرد: عدم امکان اســتفاده از حمایت های 
دولتــی می تواند منجر به مشــکلاتی عدیــده به لحاظ 
اجتماعی شود و از طرف دیگر با افزایش قیمت تمام شده 

کالاها در صنایع، قدرت خرید این اقشار کاهش می یابد.
لاهوتی بــه تاثیر حــذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بــر عملکرد 
شرکت های بورسی اشــاره کرد و گفت: در قبال حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی نباید تفکیکی بین واردکننده، صادرکننده 
یا تولیدکنندگان بورسی و غیربورسی قائل شد؛ زیرا توزیع 
رانت نباید صورت گیرد و بلکه همه باید در یک شرایط برابر 

فعالیت کنند و کسب سود با اســتفاده از رانت را نمی توان 
فعالیــت اقتصــادی نامید.عضو هیات نماینــدگان اتاق 
بازرگانی تهران خاطرنشــان کرد: فعالان اقتصادی که در 
چند سال گذشته به ارز ۴۲۰۰ تومانی دسترسی داشتند 
و با کمک این منابع اقدام به تولیــد کالا و فروش با نرخ رها 

شده می کردند از رانت ویژه ای برخوردار بودند.

آگهی دریافتی
برگ ســبز موتورســیکلت هوندا WAVE به رنگ قرمــز مدل ۱۳۸۴ به شــماره موتور 
۸0065۳۴ و شماره تنه ۸۴02۱56 و شماره پلاک ۱۱9-۸69۸۱ به مالکیت سیدمجتبی 

یزد اسدالهی خسمخی مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد.   

آگهی فقدان سند مالکیت

 نظر باینكه آقای سعید افخمی خیرآبادی اصالتا از طرف خود و به موجب وكالتنامه های شماره 29522 
و 29523و29524-1401/02/08 29598- 1401/02/19بوكالت از آقایان محمد و علی و مسلم و 
حسنعلی و خانم ها ماه زاده و طاهره افخمی خیرآبادی با ارائه دو برگ استشهاد محلی گواهی شده اعلام 
نموده سند دفترچه ای شماره 207372 – الف 82 مربوط به ششدانگ پلاك 165 فرعی از 612 اصلی 
كه در صفحه 160 دفتر 30 فرخشهر تحت شماره 3996 بنام سلطانعلی افخمی خیرآبادی ثبت گردیده 
و بموجب سند رهنی شماره 12808-91/08/15 دفتر 8 شهركرد در قبال مبلغ 902000000 ریال 
و بموجب سند رهنی شماره 6396-91/05/11 دفتر 36 فرخشهر در قبال مبلغ 274251852 ریال 
دررهن بانك مسكن فرخشهر می باشد در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالكیت 
المثنی نموده است لذا مطابق ماده 120 آئین نامه قانون ثبت مراتب آگهی می شود كه هر كس مدعی 
انجام معامله )غیر از آنچه در این آگهی ذكر شده( نسبت به آن یا وجود سند مالكیت مزبور نزد خود 
باشد از تاریخ انتشار این آگهی تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را كتبا ضمن ارائه اصل سند 
مالكیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به ارائه كننده مسترد گردد ، 
اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود سند المثنی صادر و به 

متقاضی تسلیم خواهند شد.
 هیبتی ،  رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاك منطقه دو شهرستان شهركرد  

شناسه آگهی: 1331141

آگهی فقدان سند مالکیت

   نظر باینكه آقاي اكبر عباسپور بیاتي چالشتري با ارائه دو برگ استشهاد محلی گواهی 
شده اعلام نموده سند تك برگي به شماره چاپي 317463 و شماره دفتر الكترونیك 
كه  اصلي  از 612  فرعي  پلاك 165  به ششدانگ  مربوط   139520314001003344
بموجب سند انتقال شماره 1742-1400/12/26 دفتر 71 شهركرد بنامش انتقال قطعي 
گردیده در اثر سهل انگاري مفقود گردیده و تقاضاي صدور سند مالكیت المثني نموده است 
لذا مطابق ماده 120 آئین نامه قانون ثبت مراتب آگهي مي شود كه هر كس مدعي انجام 
معامله )غیر از آنچه در این آگهي ذكر شده( نسبت به آن یا وجود سند مالكیت مزبور نزد 
خود باشد از تاریخ انتشار این آگهي تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را كتبا ضمن 
ارائه اصل سند مالكیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به ارائه 
كننده مسترد گردد ، اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند 

ارائه نشود سند المثني صادر و به متقاضي تسلیم خواهند شد.

 هیبتی ،  رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاك منطقه دو شهرستان شهركرد  

  شناسه آگهی: 1331142

آگهی مناقصه عمومی شهرداری نصیرشهر

 شهرداری نصیرشهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی 
نصیرشهر پروژه تعمیرات و بازسازی ساختمان های شهرداری را 
با اعتباری با سقف ده میلیارد ریال از محل اعتبارات داخلی و از 
طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط و دارای 
گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی از معاونت برنامه ریزی و نظارت 

راهبردی ریاست جمهوری واگذار نماید.
لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید از تاریخ 1401/03/23 
تا 1401/04/04  با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
به  نسبت  و  مراجعه   www.setadiran.ir به آدرس:  )ستاد( 

مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مناقصه عمومی اقدام و ثبت 
پیشنهادهای خود اقدام نمایند.

چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
 داشتن حداقل پایه پنج رشته ابنیه و تأسیسات جهت شرکت در 

مناقصه الزامی است.
شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/03/18
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/25 

 نوبت اول

فرشاد شهسواری، شهردار نصیرشهر



سخنگوی صنعت برق پاسخ داد
علت خاموشی های پراکنده چیست؟

ســخنگوی صنعت برق گفت: در حال حاضر شــبکه برق کشور بدون 
مشکل و پایدار است و مشکلی برای تامین برق وجود ندارد، ولی ممکن 

است در برخی نقاط شاهد خاموشی های مقطعی باشیم.
مصطفی رجبی مشــهدی با بیان اینکه روز گذشته مصرف برق کشور 
در زمــان اوج مصرف به مرز ۶۰ هزار مگاوات رســیده که عدد بســیار 
بزرگی اســت، اظهار کرد: این رقــم از آخرین زمان اوج مصرف ســال 
گذشته ۵۰۰۰ مگاوات بیشــتر اســت.وی با تاکید بر اینکه توانستیم 
با نیروگاه هایی کــه در مدار تولیــد بودند این تقاضــا را تامین کنیم و 
خاموشی در کشــور رخ نداده اســت و اگر مدیریت مصرف نیز صورت 

بگیرد می توانیم این چالش را پشت سر بگذاریم.
رجبی با اشاره به علت خاموشــی های پراکنده در کشور، گفت: ممکن 
اســت علت این خاموشــی ها حادثه یا بروز مشــکلات فنی باشد، ولی 

محدودیت یا مشکل شبکه برق نیست.
وی اظهار کرد: از مشــترکین تقاضا می شود با توجه به رشد مصرفی که 
رخ داده از وسایل پرمصرف یا روشن کردن همزمان دو وسیله پرمصرف 

در زمان اوج مصرف پرهیز کرده و از دور کند کولرها استفاده کنند.
سخنگوی صنعت برق با اشاره به برخورد جدی با ادارات، اظهار کرد: هر 
کدام از ســازمان ها و ادارات میزان مصرف خود را مدیریت نکنند حتما 
در نوبت اول اخطار و بعد قطع خواهیم کرد و تا بالاترین مقام ســازمان 

تعهد ندهد وصل نخواهیم کرد.

وگاه های حرارتی ۲۵۰۰ مگاوات  ظرفیت نیر
افزایش یافت

مدیرعامل شــرکت برق حرارتی گفت: در راســتای طرح های افزایش 
توان تولید برق برای روزهای اوج مصرف تابستان امسال حدود ۲۵۰۰ 

مگاوات به ظرفیت تولید برق حرارتی کشور افزوده شده است.
 عبدالرسول پیشــاهنگ در مراسم معارفه سرپرســت جدید معاونت 
توســعه طرح های شــرکت  برق حرارتی با اعلام این خبــر، افزود: در 
حال حاضر ظرفیت منصوبــه نیروگاه های حرارتی ایــران به ۷۱ هزار 
مگاوات رسیده اســت که حدود ۶۸ درصد این ظرفیت در اختیار بخش 
خصوصی است.وی با اشاره به ســنکرون ۱۱ واحد نیروگاهی حرارتی 
جدید در کشور، افزود: در راســتای طرح های افزایش توان تولید برق 
برای روزهای اوج مصرف تابستان سال ۱۴۰۱ واحد گازی نیروگاه های 
 LNG هنگام، پاسارگاد قشــم، میانرود، آریان زنجان و دو واحد ایران

وارد مدار شده است.
مدیرعامل برق حرارتی با اشاره به اجرای طرح های ارتقای توان عملی 
واحدهــای گازی و ســیکل ترکیبی به ظرفیت ۴۸۸ مــگاوات، گفت: 
همچنین تاکنون واحدهای بخار جدیــد نیروگاه های جهرم، هریس، 
ارومیه، چابهار و بعثــت پارس جنوبی نیز برای کمــک به تامین انرژی 
پایدار روزهای پیک مصرف امسال به شبکه سراسری برق کشور متصل 
شده اند که با این اقدامات مجموعا حدود ۲۵۰۰ مگاوات )شامل ۱۹۷۹ 
مگاوات نیروگاه جدید و ۴۸۸ مــگاوات ارتقای توان عملی نیروگاه های 

موجود( به ظرفیت نیروگاه های کشور افزوده شده است.
طبق اعلام وزارت نیرو، پیشــاهنگ با تاکید بر اینکه ظرفیت تولید برق 
کشور بایســتی هر ۱۰ ســال افزایش دو برابری پیدا کند، ادامه داد: در 
حال حاضر گسترده ترین شبکه کنترل دار کشور مربوط به صنعت برق 
بوده و ضریب نفوذ آن در میان مردم به ۹۹ درصد رسیده است؛ بنابراین 
بایســتی با تلاش دو چندان بتوانیم واحدهای تولید برق را در مدار نگه 
داشته، آن ها را توسعه دهیم و در شرایط تحریم برای تامین برق پایدار 

مشترکان نیز دچار مشکل نشویم.
وی یادآور شد: صنعت برق پیش از انقلاب در اختیار کشورهای خارجی 
همچون هند و پاکســتان بود ولی پس از پیــروزی انقلاب متخصصان 

داخلی کشورمان تمامی مسئولیت این بخش را بر عهده گرفتند.

افزایش 60 درصدی درآمدهای نفتی در فروردین و اردیبهشت 1401

وز تثبیت صادرات نفت ایران بالای یک میلیون بشکه در ر

انرژی
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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و نیر

خریدار   وزارت نفت اعلام کرد: با افزایش 
درآمدهای نفتی، دولت بــرای اولین بار در 
ســال های اخیر برای اداره خود در ماه های 
نخست ســال جاری از بانک مرکزی تنخواه 

نگرفته است.
 وزارت نفــت در پاســخ به گــزارش  برخی 
رســانه های منتقد دولت دربــاره کاهش 

صادرات نفت، اعلام کرد:
۱- کاهش یا افزایش حجــم صادرات نفت 
کشــور در بازه های زمانی گوناگون با توجه 
به شــرایط بازار و میزان عرضــه و تقاضای 
فصلی برای انواع خــاص نفت خام مورد نیاز 

پالایشگران متغیر است.
۲- با توجــه به شــرایط بازار، اســتفاده از 
تکنیک هــای معاملاتی برای حفظ ســهم 
بازار با رعایت صرفه و صلاح و منافع کشــور 
انجام شــده و در نظر گرفتن تسهیلاتی در 
این زمینه در چارچوب ضوابط و مجوزهای 
لازم و حسب روال مرسوم، امکان پذیر است. 
بدیهی است بدون اطمینان از حصول منافع 
کشــور هیچ گاه فروش نفت انجام نخواهد 

شد.
۳- در شــرایط جنگ تمام عیار اقتصادی 
نظام اســتکبار علیه ایران عزیــز و به ویژه 
صنعت نفت، فروش و صادرات نفت کشور 
تحت شــرایط خاص و با تلاش جهادگونه 
پرســنل خدوم صنعت نفت بدون یک روز 
تعطیلی انجام گرفته کــه ثمرات و برکات 
این تلاش در ماه های اخیر ســبب تقویت 
بنیه اقتصادی دولت در عمــل به تکالیف 
خود شــده اســت و امروز به حمدا... از این 
حیث کشور نگرانی نداشــته و در آرامش 

قرار دارد.
 بدیهی است با توجه به امکان سوءاستفاده 
دشــمنان نمی توانیــم هیچ یــک از این 
تلاش های صورت گرفته و در حال انجام را 

به صورت عمومی بیان کنیم.
۴- میزان عرضــه و تقاضــای جهانی نفت 
خام با توجه به سیاســت های کشــورهای 
صادرکننــده و واردکننــده، میزان رشــد 
اقتصــادی و ســایر عوامل متغیــر فصلی، 
یک نسبت مشخص داشــته و الزاما با کنار 
گذاشــتن یــک عرضه کننده از یــک بازار 
خــاص، این نســبت دچار تغییــر فاحش 
نخواهد شــد و صرفا جغرافیای بازار ممکن 
اســت تغییر کند. جمهوری اسلامی ایران 
به مدد سال ها تجربه و تخصص و در اختیار 
داشتن پتانسیل کم نظیر لجستیکی، ضمن 
حضور در بازارهــای ســنتی و تامین نیاز 
مشتریان قدیمی خود، امکان حضور در هر 
جغرافیایی از بــازار جهانی نفت را دارد. کما 
اینکه در چند ماه اخیر افزایش فروش نفت 
و میعانات در کنار افزایش قیمت، کســری 
ســنگین بودجه ۱۴۰۰ را جبــران کرده و 
دســت دولت را در مدیریت بــازار ملتهب 
ارز، بازتر کرده اســت. چنانکه دولت برای 
اولین بار در ســال های اخیر برای اداره خود 
در ماه های نخســت ســال از بانک مرکزی 

تنخواه نگرفته است.

۵- وزارت نفت به عنوان قلــب تپنده نظام 
اقتصادی کشور در دشوارترین تحریم های 
ظالمانه، با صلابت به انجــام ماموریت خود 
پرداختــه و همیــن موضوع نقطــه قوت و 
باعث تقویت موضع دیپلماســی ایران عزیز 
در مذاکرات بین المللی برجام بوده اســت. 
صنعت نفت به عنوان یک صنعت بین المللی 
هرچند از رفع زنجیــره تحریم های ظالمانه 
نظام اســتکبار و هر نوع گشایشی استقبال 
می کند ولی برخلاف نظر نویسنده گزارش، 
دیپلماســی انرژی و پیشــبرد برنامه های 
صنعت نفــت را فارغ از نتیجــه مذاکرات با 

جدیت دنبال می کند.
در همین زمینه، روزنامه »ایران« از افزایش 
۶۰ درصدی درآمدهــای نفتی در فروردین 
و اردیبهشت ۱۴۰۱ نســبت به ۱۴۰۰ خبر 

داد.
ایران نوشــته اســت: درحالی کــه برخی 
فشــار  از  بین المللــی  رســانه های  از 
مصرف کنندگان نفت خام بر امریکا مبنی بر 
لغو یا تعدیل تحریم های نفتی ایران گزارش 
می دهند، بررســی داده های بانک مرکزی 
نشان می دهد که با وجود اعمال شدیدترین 
تحریم هــای نفتی و بانکی علیــه ایران هم 
فروش نفت و هم وصــول درآمدهای نفتی 
در دو ماه نخســت امسال نســبت به سال 
گذشته افزایش داشــته است، به طوری که 
فروش نفت )نفت خام، فرآورده های نفتی، 
گاز طبیعــی، مایعــات و میعانــات گازی( 
در فروردیــن و اردیبهشــت ۱۴۰۱ حدود 
۴۰ درصد بیشــتر از مدت مشابه سال قبل 
بوده اســت و وصول درآمدها نیز ۶۰ درصد 

افزایش داشته است. 
در این رابطه جــواد اوجی، وزیــر نفت نیز 
بارها اعلام کرده اســت که »میزان فروش 
نفت کشــور در دولت ســیزدهم حدود ۴۰ 
درصد رشد داشته اســت. به عبارتی، میزان 
فروش نفت در این دولت ۴۰ درصد بالاتر از 
خردادماه ۱۴۰۰ اســت.« محسن خجسته 

مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران نیز 
عنوان می کند که »این افزایش ۴۰ درصدی 
در ماه های اخیر حفظ شــده اســت.« علی 
فروزنــده، مدیرکل روابــط عمومی وزارت 
نفت نیز بیان می کند که »وصول درآمدهای 
ارزی در فروردین  و اردیبهشــت ماه امسال 
)۱۴۰۱( بیــش از ۶۰ درصــد بیشــتر از 
مدت مشــابه پارسال بوده اســت.« ارقامی 
که داده های بانک مرکزی نیــز آن را تأیید 

می کند.

افزایش درآمدهای نفتی در بهار 1401
بررســی داده هــای نماگر اقتصــادی بهار 
۱۴۰۰ و همیــن طور اظهــارات رئیس کل 
بانک مرکزی در هفته گذشته نشان می دهد 
که در دو ماه نخست امســال در حوزه نفت 
)نفت و پتروشــیمی( بیش از ۷.۵ میلیارد 
دلار ارز از محــل فــروش وصول شــده که 
نسبت به دوره مشابه پارسال ۳ میلیارد دلار 
افزایش نشــان می دهد. در دو ماه نخســت 
۱۴۰۱ درآمدهــای نفتی کشــور بیش از 
۷.۵ میلیــارد دلار بوده که ایــن رقم در دو 
ماه نخست پارســال  ۴.۵ میلیارد دلار بوده 
است. مقایسه این اعداد نشان می دهد که دو 
ماه نخست امسال کشور ۶۰ درصد افزایش 
درآمدهای نفتی را نســبت به مدت مشابه 

سال قبل تجربه کرده است.
 نماگرهای اقتصــادی بانک مرکزی، میزان 
درآمدهای نفتی )نفت خــام، فرآورده های 
نفتــی، گاز طبیعــی، مایعــات و میعانات 
گازی( را برای ۳ ماه نخســت سال گذشته 
حدود ۸ میلیــارد و ۷۰۰ میلیون دلار اعلام 
می کند. به عبارتی، به طور میانگین، هر ماه 
حدود ۲ میلیارد و ۹۰۰ میلیون دلار درآمد 
نفتی عاید کشور شده است. این رقم علاوه 
بر نفت و پتروشــیمی، شــامل درآمد ارزی 
حاصل از فروش گاز طبیعی و فرآورده های 
نفتی نیز می شود. با وجود این درآمد حاصل 
از تنها فروش نفت و پتروشــیمی در ۳ ماهه 

نخســت ۱۴۰۰ حدود ۳۰ درصــد بالاتر از 
این رقم اســت؛ به طوری که هر ماه حداقل 
۳ میلیارد و ۷۵۰ میلیون دلار فقط از محل 
فروش نفت و پتروشــیمی عاید کشور شده 

است.
 در همین حال بررســی قیمت هــا در بازار 
جهانی نفت خام نشــان می دهــد که در ۲ 
ماه نخست ۱۴۰۱ نســبت به ۱۴۰۰ قیمت 
نفت حدود ۱۵ درصد رشــد داشــته است 
. این درحالی اســت که درآمدهای حاصل 
از فــروش نفــت و پتروشــیمی ۶۰ درصد 
افزایش داشــته اســت. مجموع این ارقام 
نشــان می دهد که بخش مهمی از افزایش 
درآمدهای نفتــی دو ماه ابتدایی امســال 
نسبت به ســال گذشته ناشــی از افزایش 
فروش نفت اســت؛ اگرچه رشــد قیمت ها 
در بازارهای جهانی نیز در آن نقش داشــته 

است.

صادرات نفت ایران، بالاتر از یک 
میلیون بشکه در روز

یک مقــام آگاه در وزارت نفت می گوید که 
صادرات نفت کشــور همچنان بالاتر از یک 
میلیون بشــکه در روز اســت. او که تمایلی 
به ذکــر نام خــود در این گزارش نداشــت 
با تکذیب برخــی اخبار مبنــی بر کاهش 
صادرات نفت کشــور به ۴۰۰ هزار بشــکه 
در روز به »ایران« توضیح می دهد: »برخی 
مدعی شــده اند که صادرات نفــت ایران به 
۴۰۰ هزار بشــکه و تولید نیز بــه ۲ میلیون 
و ۳۵۰ هزار بشــکه در روز رســیده است. 
اما این اعــداد نه تنها غلط اســت و تکذیب 
می شود؛ بلکه با یک محاســبه سرانگشتی 
مغایرت ها نیز نمایان می شود. ایران حدود 
۱.۸ میلیون بشکه در روز ظرفیت پالایشی 
دارد. چطور صادرات را زیر ۴۰۰ هزار بشکه 
محاسبه می کنند؟ ضمن آنکه حدود ۳۰۰ 
هزار بشــکه در روز نیز صــادرات میعانات 
گازی بــه این رقــم اضافه می شــود.« این 

مقام آگاه عنوان می کنــد: »صادرات نفت 
ایران اکنون بیش از یک میلیون بشــکه در 
روز اســت و درآمدهای نفتی نیز حدود ۶۰ 
درصد بالاتر از بهار ۱۴۰۰ اســت. در همین 
حال به نظر می رسد که بازار کشش فروش 
نفت بیشــتر را نیــز دارد و در ایــن زمینه 

بازاریابی در حال انجام است.« 

هیچ مقام مسئولی کاهش درآمدهای 
نفتی را تأیید نمی کند

سخنگوی انرژی مجلس شــورای اسلامی 
می گوید: »اگرچه آمارهای دقیق صادرات 
نفت و میــزان درآمدهای نفتــی در اختیار 
نهادهایی مانند وزارت نفت و بانک مرکزی 
اســت اما در جلســاتی که خدمت آقایان 
وزارت نفــت بوده ایــم و گزارش هایی که 
دریافــت کرده ایم نشــان می دهــد که در 
ماه های اخیــر نه تنها کاهــش درآمدهای 
نفتی رخ نــداده بلکه افزایــش درآمدهای 
نفتی را نیز داشــته ایم. بخش قابل توجهی 
از این افزایــش درآمدها مربــوط به حجم 
صادرات نفت اســت، البتــه افزایش قیمت 
جهانــی نفــت نیــز در ارزآوری این بخش 
بی تأثیر نبوده اســت اما گزارش ها نشــان 
می دهد که در ماه های اخیر کاهش فروش 
نفت نیز رقم نخورده است و همچنان حجم 
فروش نفت کشور بالاتر از روزهای ابتدایی 

دولت است.« 
مصطفی نخعــی در گفت وگو بــا »ایران« 
ادامه می دهد: »در این مدت شرایط فروش 
نفت تسهیل شــده؛ تجربه فروش نفت در 
دوران تحریم افزایش پیدا کرده اســت و ما 
تا اندازه ای راه های خنثی ســازی تحریم ها 
را یاد گرفته ایــم. از این رو سیاســت صفر 
کردن صادرات نفت ایران نیز که دشــمن بر 
آن تأکید می کرد، نه تنها شکســت خورد، 
بلکه در بازار نفــت رقابتی امــروز با وجود 
شدیدترین تحریم ها بازهم می توانیم نفت 

بفروشیم.«
او با اشاره به تسهیل فروش نفت در این دور 
از تحریم های بی ســابقه، عنــوان می کند: 
»این امر دلایــل متعددی از جمله شــیوه 
بازاریابی شــرکت ملی نفــت دارد. ضمن 
آنکه ایران یکــی از بازیگران مهــم در بازار 
و مجامعی مانند اوپک اســت و بســیاری 
از پالایشــگاه های جهان ســاختار خود را 
براســاس مؤلفه هــای نفت ایــران تعریف 

کرده اند.«
این نماینــده مجلس شــورای اســلامی 
درباره تحقق بودجه نفتی ۱۴۰۱ نیز اذعان 
می کند: »فکر می کنم ایــن اتفاق براحتی 
در ســال جاری می افتد و اگر همین شرایط 
فروش و ارزآوری نفتی را داشــته باشــیم، 
بخش نفتی بودجه ۱۴۰۱ محقق می شود. با 
توجه به دیپلماسی فعال انرژی طی ماه های 
اخیر، اگر بتوانیم نقــش فعال تری را در بازار 
نفت ایفا کنیم و بازارهــای متنوع تری را به 
دســت بیاوریم، حتی بیش از ارقام آمده در 

بودجه محقق خواهد شد.«

وزیر نیرو اعلام کرد

بحران آب در هـزاره سوم چالش اصلی دنیا
ســمیرا ربیع   وزیر نیرو گفت: سیاســت 
و راهبــرد جمهوری اســلامی ایــران در 
رودخانه های مرزی و منابع آب مشــترک، 
تعامل و همکاری با کشــورهای همســایه 
در چارچــوب قراردادهــای دوجانبــه و 

همکاری های دیپلماتیک است.
علی اکبر محرابیــان در دومین کنفرانس 
»دهه بین المللی آب برای توسعه پایدار« 
از سال ۲۰۱۸ تا ســال ۲۰۲۸ که در شهر 
دوشنبه تاجیکســتان برگزار شد، حضور 
در این اجلاس را برای تبادل تجربیات در 
زمینه مدیریت منابع آب و توســعه پایدار 
عنوان کرده و افزود: امروزه اهمیت آب در 
توسعه کشورها و نیز نقش آن در پایداری 
و حفظ حیات بشــر بر کســی پوشــیده  
نیســت. آب شــیرین و قابل دســترس، 
یک منبــع طبیعی، کمیــاب و حیاتی و 
درعین حال تجدیدپذیر اســت که انسان 
به  طور مســتمر در هر زمان و مکان به آن 

نیاز دارد.
 وی ادامــه داد: همچنیــن آب یک کالای 
ــا ارزش و غیرقابل جایگزین در توســعه  ب
اقتصادی و اجتماعی کشــورها اســت که 
نقش محوری را در آمایش سرزمین برعهده 
داشته و زیرساخت توســعه اغلب بخش ها 

است.
وزیر نیرو با بیان اینکــه بحران آب در هزاره 
سوم چالش اصلی دنیا بوده و تأمین امنیت 
آبی در قرن ۲۱ دغدغــه اصلی حکومت ها 
اســت، خاطرنشــان کرد: طی ۱۰  ســال 
گذشته و بر اســاس گزارش سالانه مجمع 
جهانی اقتصاد، بحران آب همواره بیشترین 
ریســک را در پیش روی اقتصاد جهان قرار 

داده است.
وی گفــت: کشــورهای جهــان، بالاخص 
کشــورهای کــم آب بــه دنبال اســتقرار 
حکمرانی مطلــوب آب، کاهش مصرف آب 
بهره وری بیشتر آب، بازچرخانی آب و تعادل 
بخشــی در عرضه و تقاضای آب  هستند که 
با این اقدام ها می توان به پایداری سرزمین، 
امنیت آبــی، امنیت غذایــی، امنیت ملی، 
حفظ اکوسیستم و ســلامت جامعه دست 

یافت.
بیان درباره نقش فراملی آب در ایجاد  محرا
صلح و زمینــه گفت وگو و همــکاری بین 
کشــورها گفت: همان گونه که در گذشته 
رودخانه ها و منابع آبی منطقه، بستر ایجاد 
و بالندگــی تمدن های بشــری بوده اند، در 
حال حاضر نیز می توانند زمینه ســاز صلح و 
آرامش و بســتر گفت وگو و مفاهمه به شمار 

آیند. 
وی خاطرنشــان کــرد: در ایــن ارتبــاط 
سیاســت و راهبــرد جمهوری اســلامی 
ایران در رودخانه های مــرزی و منابع آب 
مشــترک، تعامل و همکاری با کشورهای 
ر چارچــوب قراردادهــای  ه د ی ا ـ ـ س م ه
دوجانبــه و همکاری هــای دیپلماتیــک 
اســت، لذا اســتفاده بهینه از منابع آبی و 
حفظ محیط زیســت می توانــد زمینه ای 
برای تعامل بیشــتر و مذاکرات سودمند و 
همکاری در خصوص مدیریت منابع آب در 

منطقه فراهم کند.
وزیر نیرو ادامــه داد:  جمهوری اســلامی 
ایــران با همــه کشــورهای همســایه در 
چارچــوب قراردادهای موجــود و در قالب 
کمیسیون های مشترک جلسات مشترک 

متعددی در طول ســال های گذشــته در 
خصوص همکاری در زمینه آب برگزار کرده 
و سعی شــده اســت که معضلات و مسائل 
آبی مشترک به ســمت مذاکرات و توافقات 
حقوقی و فنی هدایت شــده و از سیاســی 

شدن موضوع آب اجتناب شود.
محرابیان با تشــریح اهداف این کنفرانس 
افزود: به عنوان رییس شــورای حکام مرکز 
منطقه ای آب شــهری وابســته به یونسکو 
از وزرای آب ۱۶ کشــور عضو شورای حکام 
مرکز دعــوت می کنم در اجــلاس آتی این 
شــورا که به زودی با رویکرد همکاری های 
منطقه ای با هدف آب محور توســعه و صلح  
برگزار خواهد شــد، حضور پیدا کرده و در 
عملیاتی کردن این موضوع مشارکت جدی 

داشته باشند.
رییس شورای حکام مرکز منطقه ای آب 
شهری گفت: بر اســاس پیش بینی های 
انجام شده، جمعیت جهان در سال ۲۰۵۰ 
بالغ بر ۹.۱  میلیارد نفــر خواهد بود که از 
این تعداد جمعیت بســیاری در مناطق 
پرجمعیت و فاقد بهداشــت و آب شرب 
مناســب زندگی خواهند کرد که حدود 
۹۰ درصــد از این افراد در آســیا و آفریقا 

هستند.
وی افــزود:  در کشــور ایــران اقدام های 
مناســبی پس از پیروزی انقلاب اســلامی 
صورت گرفتــه به گونــه ای کــه هم اکنون 
حدود ۱۰۰ درصد جمعیت شــهری و ۸۲ 
درصد جمعیت روســتایی دسترسی به آب 
شرب ســالم دارند و طی یک سال گذشته 
طرح های عظیم آبرسانی به بیش از ۱۰ هزار 
روستای ایران به صورت فوق العاده در حال 

اجرا اســت و در موضوع خدمــات فاضلاب 
۵۳ درصد جمعیت کشــور، تقریباً معادل 
متوســط جهانی تحت پوشــش خدمات 

فاضلاب هستند.
محرابیان با بیان اینکه آب در کشــور ایران 
از دیرباز دارای ارزش والایی بوده و ایرانیان 
در اســتفاده پایدار از منابع آب زیرزمینی از 
طریق احداث قنات پیش رو بوده اند، گفت: 
در حال حاضر نیز اگرچه بروز خشکسالی ها 
شــدت گرفته و این امر در پهنه ســرزمین 
مشــکلاتی را برای تأمین پایــدار آب برای 
مصارف مختلــف فراهــم آورده، اما تلاش 
شده تا در ســطح دولت جمهوری اسلامی 
ایران در قالب شــورای عالی آب با ریاســت 
رییس جمهور و تعدادی از وزرا، نمایندگان 
مجلــس، خبــرگان آب سیاســتگذاری و 
هماهنگی صورت بپذیرد تا با بهره گیری از 

دانش فنی و بومی، برنامه های ســازگاری با 
کم آبی در سطح هر استان و هر حوضه آبریز 
با مشــارکت کلیه ذی نفعان تهیه و به اجرا 

گذاشته شود.
به گفته وزیر نیرو، جمهوری اسلامی ایران 
آمادگی دارد تــا با برگزاری نشســت های 
مشــترک نســبت به تبــادل تجربــه در 

زمینه های مرتبط اقدام کند.
وی بــا قدردانــی از دولــت جمهــوری 
تاجیکســتان، گفت: امیدوارم کارشناسان 
و متخصصیــن آب، بهبود شــرایط زندگی 
برای نسل فعلی و نسل های آتی را رقم زنند 
و همکاری های کشــورهای منطقه در این 
زمینه بیش ازپیش گسترش یافته و مودت 
و دوســتی بین کشــورهای منطقه پابرجا 
بماند. صلح و دنیای بدون جنگ برای همه 

ملت های دنیا آرزومندم.

آگهی دریافتی
برگ ســبز موتورســیکلت هوندا WAVE به رنگ قرمــز مدل ۱۳۸۴ به شــماره موتور 
۸0065۳۴ و شماره تنه ۸۴02۱56 و شماره پلاک ۱۱9-۸69۸۱ به مالکیت سیدمجتبی 

یزد اسدالهی خسمخی مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد.   

آگهی فقدان سند مالکیت

 نظر باینكه آقای سعید افخمی خیرآبادی اصالتا از طرف خود و به موجب وكالتنامه های شماره 29522 
و 29523و29524-1401/02/08 29598- 1401/02/19بوكالت از آقایان محمد و علی و مسلم و 
حسنعلی و خانم ها ماه زاده و طاهره افخمی خیرآبادی با ارائه دو برگ استشهاد محلی گواهی شده اعلام 
نموده سند دفترچه ای شماره 207372 – الف 82 مربوط به ششدانگ پلاك 165 فرعی از 612 اصلی 
كه در صفحه 160 دفتر 30 فرخشهر تحت شماره 3996 بنام سلطانعلی افخمی خیرآبادی ثبت گردیده 
و بموجب سند رهنی شماره 12808-91/08/15 دفتر 8 شهركرد در قبال مبلغ 902000000 ریال 
و بموجب سند رهنی شماره 6396-91/05/11 دفتر 36 فرخشهر در قبال مبلغ 274251852 ریال 
دررهن بانك مسكن فرخشهر می باشد در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالكیت 
المثنی نموده است لذا مطابق ماده 120 آئین نامه قانون ثبت مراتب آگهی می شود كه هر كس مدعی 
انجام معامله )غیر از آنچه در این آگهی ذكر شده( نسبت به آن یا وجود سند مالكیت مزبور نزد خود 
باشد از تاریخ انتشار این آگهی تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را كتبا ضمن ارائه اصل سند 
مالكیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به ارائه كننده مسترد گردد ، 
اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود سند المثنی صادر و به 

متقاضی تسلیم خواهند شد.
 هیبتی ،  رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاك منطقه دو شهرستان شهركرد  

شناسه آگهی: 1331141

آگهی فقدان سند مالکیت

   نظر باینكه آقاي اكبر عباسپور بیاتي چالشتري با ارائه دو برگ استشهاد محلی گواهی 
شده اعلام نموده سند تك برگي به شماره چاپي 317463 و شماره دفتر الكترونیك 
كه  اصلي  از 612  فرعي  پلاك 165  به ششدانگ  مربوط   139520314001003344
بموجب سند انتقال شماره 1742-1400/12/26 دفتر 71 شهركرد بنامش انتقال قطعي 
گردیده در اثر سهل انگاري مفقود گردیده و تقاضاي صدور سند مالكیت المثني نموده است 
لذا مطابق ماده 120 آئین نامه قانون ثبت مراتب آگهي مي شود كه هر كس مدعي انجام 
معامله )غیر از آنچه در این آگهي ذكر شده( نسبت به آن یا وجود سند مالكیت مزبور نزد 
خود باشد از تاریخ انتشار این آگهي تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را كتبا ضمن 
ارائه اصل سند مالكیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به ارائه 
كننده مسترد گردد ، اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند 

ارائه نشود سند المثني صادر و به متقاضي تسلیم خواهند شد.

 هیبتی ،  رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاك منطقه دو شهرستان شهركرد  

  شناسه آگهی: 1331142

آگهی مناقصه عمومی شهرداری نصیرشهر

 شهرداری نصیرشهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی 
نصیرشهر پروژه تعمیرات و بازسازی ساختمان های شهرداری را 
با اعتباری با سقف ده میلیارد ریال از محل اعتبارات داخلی و از 
طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط و دارای 
گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی از معاونت برنامه ریزی و نظارت 

راهبردی ریاست جمهوری واگذار نماید.
لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید از تاریخ 1401/03/23 
تا 1401/04/04  با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
به  نسبت  و  مراجعه   www.setadiran.ir به آدرس:  )ستاد( 

مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مناقصه عمومی اقدام و ثبت 
پیشنهادهای خود اقدام نمایند.

چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
 داشتن حداقل پایه پنج رشته ابنیه و تأسیسات جهت شرکت در 

مناقصه الزامی است.
شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/03/18
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/25 

 نوبت اول

فرشاد شهسواری، شهردار نصیرشهر
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مالكیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به ارائه كننده مسترد گردد ، 
اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود سند المثنی صادر و به 

متقاضی تسلیم خواهند شد.
 هیبتی ،  رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاك منطقه دو شهرستان شهركرد  

شناسه آگهی: 1331141

آگهی فقدان سند مالکیت

   نظر باینكه آقاي اكبر عباسپور بیاتي چالشتري با ارائه دو برگ استشهاد محلی گواهی 
شده اعلام نموده سند تك برگي به شماره چاپي 317463 و شماره دفتر الكترونیك 
كه  اصلي  از 612  فرعي  پلاك 165  به ششدانگ  مربوط   139520314001003344
بموجب سند انتقال شماره 1742-1400/12/26 دفتر 71 شهركرد بنامش انتقال قطعي 
گردیده در اثر سهل انگاري مفقود گردیده و تقاضاي صدور سند مالكیت المثني نموده است 
لذا مطابق ماده 120 آئین نامه قانون ثبت مراتب آگهي مي شود كه هر كس مدعي انجام 
معامله )غیر از آنچه در این آگهي ذكر شده( نسبت به آن یا وجود سند مالكیت مزبور نزد 
خود باشد از تاریخ انتشار این آگهي تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را كتبا ضمن 
ارائه اصل سند مالكیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به ارائه 
كننده مسترد گردد ، اگر ظرف مهلت مقرر اعتراض نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند 

ارائه نشود سند المثني صادر و به متقاضي تسلیم خواهند شد.

 هیبتی ،  رئیس اداره ثبت اسناد 
و املاك منطقه دو شهرستان شهركرد  

  شناسه آگهی: 1331142

آگهی مناقصه عمومی شهرداری نصیرشهر

 شهرداری نصیرشهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای اسلامی 
نصیرشهر پروژه تعمیرات و بازسازی ساختمان های شهرداری را 
با اعتباری با سقف ده میلیارد ریال از محل اعتبارات داخلی و از 
طریق برگزاری مناقصه عمومی به پیمانکار واجد شرایط و دارای 
گواهینامه صلاحیت و رتبه بندی از معاونت برنامه ریزی و نظارت 

راهبردی ریاست جمهوری واگذار نماید.
لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید از تاریخ 1401/03/23 
تا 1401/04/04  با مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
به  نسبت  و  مراجعه   www.setadiran.ir به آدرس:  )ستاد( 

مشاهده جزئیات و تهیه اسناد مناقصه عمومی اقدام و ثبت 
پیشنهادهای خود اقدام نمایند.

چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
 داشتن حداقل پایه پنج رشته ابنیه و تأسیسات جهت شرکت در 

مناقصه الزامی است.
شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است.
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج می باشد

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/03/18
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/25 

 نوبت اول

فرشاد شهسواری، شهردار نصیرشهر



دبیر ستاد حقوق بشر قوه قضائیه:

مخالف صدور قطعنامه شورای امنیت علیه ایران هستیم

جامعه
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 6
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rچهار شنبه      18 خرداد 1401    شماره 1065

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

 وضعیت معیشتی بازنشستگان با افزایش 
۵٧ درصدی حقوق بهبود یافت

 عضو کمیسیون اجتماعی مجلس یازدهم گفت: با تصویب افزایش ۵۷ 
درصدی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی حاشیه امنیت اقتصادی 

و وضعیت معیشتی بازنشستگان تقویت شد.
»حســن محمدیاری« اظهــار داشــت: تصویب افزایــش حقوق ۵۷ 

درصدی بازنشستگان در دولت اقدام به جا و بسیار مفیدی بود. 
وی افزود: از همه کســانی که دغدغه این افزایش حقوق را داشــتند و 
پیگیــری کردند تــا به تصویب برســد و یک حاشــیه امنیتــی برای 

بازنشستگان ما در حوزه بازنشستگی فراهم شود، تشکر می کنم. 
عضو کمیســیون اجتماعی در ادامه خاطرنشــان کــرد: امیدوارم این 
مصوبه در اسرع وقت عملیاتی شده و ما شــاهد این باشیم که معیشت 
بازنشستگان یک سروسامانی پیدا کند. همچنین امیدوارم این رویکرد 
برای سال های آتی نیز توســط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دنبال 

شود.

مراقب بیماری PBC باشید
 زنان بیشتر درگیر می شوند

دبیر اجرایی ســی و دومین کنگره جامعه پزشــکان متخصص داخلی 
ایران، بر اهمیت تشــخیص بــه موقع بیماری مجــاری صفراوی برای 

پیشگیری از تخریب بافت کبدی تاکید کرد.
کیوان الچیان، گفت: بیماری مجاری صفــراوی منجر به تخریب بافت 

کبدی و نهایتاً سیروز می شود.
وی با عنوان این مطلب که این بیماری در بین خانم ها بیشــتر شــایع 
اســت، افزود: در ۹۰ درصد موارد خانم ها مستعد این بیماری هستند و 
در سنین ۳۰ تا ۶۰ سال دیده می شــود و همه نژادها می توانند درگیر 

شوند.
این متخصص بیماری هــای داخلی ادامه داد: نکتــه قابل تأمل در این 
بیماری، علت ناشــناخته آن است، اما کســانی که به طور مرتب دچار 

عفونت های ادراری می شوند، بیشتر مبتلا می گردند.
وی افزود: هپاتیت، تیروئید، ســلیاک و…، می تواند ارتباط مستقیم با 

بیماری PBC داشته باشد.
الچیان گفت: در کنار عفونت های ادراری، مصرف بیش از اندازه سیگار 

نیز می تواند علت بروز بیماری شود.
وی افزود: اگر یک نفر دچار PBC شد، ســایر افراد خانواده هم ریسک 

گرفتار شدن به این بیماری را دارند.

دبیر اجرایی کنگره جامعه پزشــکان متخصص داخلی ایران، به علائم 
بیماری اشاره کرد و گفت: خســتگی، خارش درد شکم، تیرگی پوست، 
زرد شدن پوســت، دردهای عضلانی و خشک شدن چشم ها و دهان، از 

علائم این بیماری است.
الچیــان تاکید کرد: وقتی بیماری پیشــرفت کند بــا علائم دیگر مثل 

کاهش وزن، تهوع و سیاه شدن ادرار، همراه است.
وی به تشخیص اولیه بیماری که با تســت های مختلف انجام می شود، 
اشاره کرد و گفت: بالا بودن آنزیم های کبدی، می تواند علامت بیماری 
باشــد. در مراحل بعد، ســونوگرافی و بیوکســی کبد، برای تشخیص 

بیماری انجام می شود.
الچیان با عنوان این مطلب که این بیماری درمان خاصی ندارد، افزود: با 

تشخیص به موقع، می توان از پیشرفت بیماری جلوگیری کرد.
وی به عارضه های بیماری مجاری صفراوی اشــاره کرد و گفت: پوکی 

استخوان، می تواند یکی از عوارض این بیماری باشد.
این متخصــص بیماری های داخلــی افزود: خوردن غذاهــای خام به 
خصوص صدف خام، مصرف غذاهایی که نمک یا شــکر فراوان دارند، 

می توانند عامل پیشرفت بیماری شوند.
وی گفت: تغییر در سبک زندگی و گرایش به زندگی سالم، می تواند به 

کنترل این بیماری کمک کند.

مدیرعامل سازمان تدارکات پزشکی جمعیت هلال احمر:
وخانه  پذیرش بیش از ۲۲ هزار نسخه در دار

مرکزی شماره ۲ هلال احمر
مدیرعامل سازمان تدارکات پزشــکی جمعیت هلال احمر با اشاره به 
اهمیت پاســخگویی به مراجعان در داروخانه ها، از پذیرش بیش از ۲۲ 
هزار نسخه در ســال جاری در داروخانه مرکزی شــماره ۲ هلال احمر 

خبر داد.
به گزارش جمعیت هــلال احمر؛ علیرضا عســکری، با اشــاره به اهم 
فعالیت های سازمان تدارکات پزشکی در ســال جاری گفت: از ابتدای 
ســال جاری تاکنون بیش از ۲۲ هزار بیمار با در دســت داشتن نسخه 
دارویی خود به داروخانه تهرانپارس هلال احمر مراجعه کرده و داروی 

خود را دریافت کرده اند.
وی افزود: داروخانه تهرانپارس به دلیل تامین و توزیع داروهای کمیاب 
و داروهای پرونــده ای از قبیل داروهــای بیماران پیونــدی، دیالیز، 
داروهای عــادی مورد نیاز مــردم، داروهای سفارشــی، داروهای تک 
نسخه ای، ام اس  و بیماران ســرطانی از اهمیت ویژه ای در نظام توزیع 

دارو برخوردار است.
این مقام مسئول در جمعیت هلال احمر خاطرنشــان کرد: بیشترین 
داروهای پذیرش شده در این داروخانه شامل داروهای بیماران شیمی 

درمانی، دیابتی، ام اس و انسولین بوده است.
مدیرعامل سازمان تدارکات پزشــکی جمعیت هلال احمر با اشاره به 
اقدامات انجام شده جهت تسهیل امور برای مراجعه کنندگان گفت: به 
کارگیری سیستم مکانیزه، وجود نیروی انسانی مجرب، تکریم مراجعه 
کنندگان و استقرار نمایندگان ســازمان های بیمه گر از جمله شاخصه 
های مطلوب این داروخانه است که جهت تسهیل امور برای شهروندان 
انجام شده است. داروخانه شــماره ۲ هلال احمر در شرق تهران، فلکه 
دوم تهرانپارس، خیابان جشنواره و در محوطه مجتمع دارویی و درمانی 

هلال ایران تهرانپارس واقع شده است.

شهر

 معاون معماری و شهرسازی شــهرداری تهران با بیان 
اینکه یک چهارم شهر تهران نیاز به بهسازی، نوسازی 
و بازآفرینــی دارد و فاقد ایمنی در مقابل زلزله اســت، 
گفــت: ۳۷ درصد جمعیت تهران در همین مســاحت 

یک چهارم و بافت فرسوده سکونت دارند.
 حمیدرضــا صارمی معــاون معماری و شهرســازی 
شــهردار تهران روز ســه شــنبه در جلســه شورای 
شــهر حضور یافت.وی بــا ارایه گزارشــی از اقدامات 
شهرداری تهران در بافت فرســوده اظهار داشت: یکی 
از موضوعاتی که در بافت فرســوده به شهرداری کمک 
کرده اســت زبان مشــترک هر ۲۱ عضو شورای شهر 

نسبت به بافت فرسوده است.
معاون معماری و شهرسازی شــهردار تهران در ادامه 
گزارش خود گفــت: تا پایان خردادمــاه ۲۵۰ میلیارد 
تومان اوراق برای نفرآباد و اجــرای ۱۰ پروژه خدمات 

زیرساختی کارسازی میشود.
صارمی با بیان اینکه بســیاری از اعضای شورای شهر 
نسبت به بافت فرســوده جنوب شهر تهران تذکراتی را 
ارائه کردند، گفت: یکی از درخواســت ها کاهش عرض 
خیابان شــوش و کرمان بود که عرض این خیابان ها از 
۴۵ به ۲۰ متــر کاهش یافت و کاهــش عرض خیابان 

ظهیری نیز در دستور کار قرار دارد.
معاون شــهردار تهران ایجــاد باغ راه حضــرت زهرا 
ســلام الله علیها در منطقه ۱۸ را نیز از برنامه های این 

معاونت عنــوان کرد و گفت: بــرای ۲ هزار و 
۵۰۰ هکتار از اراضی رها شده و ناکارآمد نیز 
طرح تهیه شده که  ۷۵۰ هکتار آن مربوط به 

کوره پزخانه ها است.
صارمی بازنگری ضوابط طرح تفصیلی برای 
ایجاد مشــوق های طرح مســکن را از دیگر 
اقدامات ایــن معاونت برشــمرد و گفت: اگر 

بازنگری تصویب شــود امســال ۵ هزار پروانه در بافت 
فرسوده صادر می شود.

وی در بخــش دیگری از گــزارش خود با بیــان اینکه 
یک چهارم شــهر تهران نیاز به بهســازی، نوســازی 
و بازآفرینــی دارد و فاقد ایمنی در مقابل زلزله اســت، 
گفــت: ۳۷ درصد جمعیت تهران در همین مســاحت 

یک چهارم و بافت فرسوده سکونت دارند.
معاون شهردار تهران در ادامه اعتبار مورد نیاز نوسازی 
ســالانه ۱۰ درصد بافت فرســوده را ۴۴ هزار میلیارد 
تومان دانست و افزود: دســتگاه های متولی که قانون 
مشخص کرده و در بافت فرسوده مسئولیت دارند باید 

پای کار بیایند.
وی با تاکید بر اینکه دســتگاه های عضو ســتاد ملی 
بازآفرینــی موضوعــات را جدی نمی گیرنــد، اظهار 
داشت:  تراکم جمعیتی متوســط شهر تهران ۱۳۱ نفر 
در هر هکتار اســت اما این عدد در بافت فرسوده ۳۹۱ 

نفر است.

صارمــی در ادامه راهبردهــای اصلی برنامه 
های معاونت شهرسازی را چشم انداز شورای 
شهر و سیاست ابلاغی دانست و گفت: محله 
محوری، بازآفرینی عرصه هــای ناکارآمد، 

تامین مسکن از جمله این موارد است.
وی گفت: تا کنون ۱۱۹ هزار پلاک فرسوده 
شــامل ۴۶۲ هزار واحد مســکونی نوسازی 
شــده و ۱۷۷ طرح نیز برای محله های ناکارآمد تدوین 
شده اســت.به گفته معاون شــهردار تهران، در سال 
گذشــته، یک هــزار و ۳۸۴ پروانه نوســازی در بافت 
فرسوده صادر شده اســت که این عدد در مقابل سال 

های گذشته عدد کمی است.
اعضای شورای شهر پس از ارایه گزارش معاون شهردار 

نشان خود را اعلام کردند.
مهدی چمران رئیس شورای اســلامی شهر تهران نیز 
پس از ســخنان و ارائه گزارش معاون شــهردار تهران 
گفت: بر اساس تخفیفی که در بافت فرسوده قائل شده 
بودیم مقرر بود نوسازی در بافت فرسوده، ۱۰۰ درصد 
از عوارض شهرداری معاف شوند.وی خواستار نوسازی 

در بافت فرسوده بر مبنای محله محوری شد.
حجت الاسلام سید محمد آقامیری دیگر عضو شورای 
اسلامی شهر تهران با طرح چند پرسش اظهار داشت: 
در چند ماه گذشــته کدام محله را توانستیم به عنوان 
طرح تشــویقی افزایش طبقه بدهید؟وی با اشــاره به 

اینکه ســاختمانهای میراثی برای بافت پیرامون خود 
مشکلاتی را ایجاد می کنند، به مشکلات شهروندان در 

بافت فرسوده پرداخت.
آقامیری با اشــاره به برج طغرل نیز گفــت: نمی دانیم 
طغرل در زمان حیات خود چه خیری برای شهروندان 
داشته که اکنون برج آن ، برای مردم مشکلاتی را ایجاد 

کرده است.
ســید احمد علوی دیگر عضو شــورای اسلامی شهر 
تهران نیز با بیان اینکه در تصمیم گیری برای نوسازی 
بافت فرســوده مردم محلات چقدر درگیر هســتند، 
گفت: هزینه تمام شــده یک ملک در بافت فرســوده 
با آورده شــهروندان یکسان شده اســت و این موضوع 

انگیزه شهروندان را از بین برده است.
وی ادامه داد: یکی از عللی که مردم به نوسازی در بافت 
فرسوده علاقه ندارند، عدم وجود سرانه های آموزشی، 

رفاهی و خدماتی است.
نرگس معدنی پــور رئیــس کمیســیون فرهنگی و 
اجتماعی شورای اسلامی شهر تهران نیز با بیان اینکه با 
توجه به اینکه هر محله از نظر بافت فرهنگی و اجتماعی 
متفاوت اســت، کاربســت فرهنگی و اجتماعی برای 

بافت بافت فرسوده باید در نظر گرفته شود.
وی با طرح پرســش دیگر نیز گفت: آیا برنامه ها و بسته 
های تشویقی نوسازی در مناطق شمالی و جنوبی شهر 

یکسان است.

سکونت

مهدیه محمدی  دبیر ســتاد حقوق بشر 
گفت : رویکرد مدیــرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی سیاســی اســت و مخالف هر 
قطعنامه علیه جمهوری اســلامی ایران در 

شورای امنیت سازمان ملل هستیم.
 کاظم غریب آبادی، معــاون امور بین الملل 
قــوه قضائیــه و دبیر ســتاد حقوق بشــر 
جمهوری اســلامی ایران، کــه پیش از این 
ســفیر و نماینده دائم جمهوری اســلامی 
ایران نزد ســازمان های بین المللی در وین 
بوده، با حضور در برنامــه گفت وگوی ویژه 
خبری که همزمان از شبکه یک و شبکه خبر 
پخش شد به سووالات مطروحه در خصوص 
گزارش اخیر مدیرکل آژانــس بین المللی 
اتمی و پیش نویس قطعنامه توســط ســه 
کشــور اروپایی علیه جمهوری اســلامی 

ایران، پاسخ داد.
غریب آبادی درباره گزارش منفی گروسی 
و پیش نویس قطعنامه ســه کشور اروپایی 
علیه کشــورمان، اظهــار داشــت: مطلع 
هســتید که آژانس نزدیک به ۳ سال است 
که در هر نشست شورای حکام، دو گزارش 
به شــورا ارائه می کند؛ یک گزارش درباره 
راســتی آزمایی اجرای تعهدات برجامی و 
یک گزارش درمورد بحث پادمان ان.پی.تی 

جمهوری اسلامی ایران.
وی افزود: بحث چالش برانگیزی که مطرح 
شــده، گزارش دوم آژانس است که ناظر بر 
مباحث پادمانی اســت. آژانــس ادعا کرده 
بود اسنادی دارد که نشــان دهنده فعالیت 
مرتبط با مــواد هســته ای در برخی اماکن 
انجام شــده و از ایران خواســت بــا آژانس 

همکاری و موضوع را روشن کند. 
جمهوری اســلامی ایران نیز با حسن نیت و 
بر مبنای شفافیت، با آژانس همکاری کرد. 
به دنبال نمونه برداری هایی که انجام شــد، 
مقادیر ناچیــزی ذرات هســته ای در یکی 
دو مکان نشــان داده شــد و متعاقباً ایران 
توضیحات لازم و مکفی را هم به آژانس ارائه 

کرد.
این کارشناس ارشد حوزه هسته ای تصریح 
کرد: اینکه آژانس این موضــوع را به عنوان 
یک موضوع برجســته و مهم در دستور کار 
خودش قرار داده، از نظر من دو دلیل اساسی 
دارد؛ یک دلیل فشارهای سیاسی است که 
بر آژانس همواره وارد شده که مشخصاً این 
فشــارها از جانب آمریکا، برخی کشورهای 
غربی و رژیم صهیونیســتی است. درواقع، 
ســه طیف را در برمی گیــرد؛ یک طیف که 
همیشه با جمهوری اســلامی و مردم ایران 
سر عناد داشــته؛ یک طیف که خودش در 
برجام بدهکار ایران اســت بــه دلیل عدم 
اجرای اقدامــات و تعهداتش تحت برجام؛ و 
یک طیف هم که رژیم صهیونیســتی است 
که دارای ســلاح های هسته ای است و عضو 

ان.پی.تی هم نیست.

رویکرد مدیر کل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی سیاسی است

غریب آبادی در ادامه سیاسی بودن رویکرد 
مدیر کل آژانس بین المللــی انرژی اتمی را 
دلیل دیگر این موضوع بیــان کرد و گفت: 
آقای گروسی تمایلات شدید سیاسی دارد 
و نمی توان آن را نفی کرد. گزارشات تمامی 
مدیران کل آژانس تحت تأثیر فشــارهای 
سیاســی بوده، ولی بخشی از مواضع آژانس 
بخاطــر رویکردهای سیاســی مدیران کل 

آژانس نیز است.
دبیر ستاد حقوق بشــر در خصوص درجه 

اهمیــت پیش نویــس قطعنامــه، گفت: 
کارشناســان و ناظــران حوزه هســته ای 
خودشــان می دانند موضوعــات پادمانی 

مطروحه ظرفیت ایجاد نگرانی ندارد.
 اگر در یکی دو مــکان ذراتــی از اورانیوم 
مربوط بــه بیــش از دو دهه پیدا شــده، 
ایــران توضیحــات لازم و مکفــی را ارائه 
کرده و همــکاری لازم را نیز انجــام داده 
اســت. مثلًا، در مورد یکی از مکان ها ادعا 
کردنــد اورانیوم تهی شــده پیــدا کردند 
که مکان غیرهســته ای هم بوده و آژانس 
نمونه برداری کرده بود. خــود آژانس به ما 
اطلاع داد که این اورانیــوم از نوع اورانیوم 
کشف شــده در یکی از کشــورهای دارای 
سلاح هسته ای بوده، نه به دلیل اینکه این 
اورانیوم در ســلاح هسته ای به کار می رود، 

بلکا منشأ آن آنجا بوده است. 
ما بررسی کردیم دیدیم زمانی که راه اندازی 
ذوب آهن اصفهان پیــش از انقلاب صورت 
گرفته، یکــی از این کشــورها در آن مکان 
فعال بوده است. تمام این داده ها در اختیار 
آژانس قرار گرفته، ولی باز ســعی کردند به 
صورت سیاســی موضوع را باز نگــه دارند، 
مشــخص اســت این یک بهانــه ای بیش 

نیست.
وی ادامه داد: یا مثلًا در مــورد یکی دیگر از 
مکان ها ادعا شــده مقادیری مواد هسته ای 
پیدا شده که شبیه فعالیت فرآوری اورانیوم 

یا تبدیل است.
 وقتی ما تأسیسات اورانیوم یا فرآوری را در 
اصفهان داریم که ظرفیــت چند تنی دارد 
و در حال تبدیل هســتیم، حالا برجســته 
کردن مقادیــر ناچیزی آن هــم مربوط به 
حدود ۲۵ سال پیش که البته نظرات ایران 
با آژانس هم متفاوت اســت، بــا چه هدفی 
صورت می گیــرد! وقتی ایــران در تناژ این 
مواد را فرآوری می کنــد، دیگر کجای این 
موضوع جای نگرانــی دارد؟ مباحث مربوط 
به گذشــته یکبار به صورت کامل توســط 

شورای حکام بسته شده است.
ینده پیشین ایران در آژانس بین المللی  ما ن
اتمی در پاســخ به اینکه چرا این توضیحات 
را آژانس نمی پذیرد؟ گفــت: آژانس نقش 
مستقل ندارد. اگر فشــار سیاسی به آژانس 
وارد نمی شــد، امکان حــل و فصل موضوع 
میان ایران و آژانس بســیار بــالا بود، چون 
توضیحات ما از نظر فنــی و علمی در مورد 
ایــن مکان ها معتبر اســت. مثــلًا در مورد 
نگهــداری برخی دیســک ها کــه موضوع 

محرمانــه ای هم نیســت، ولی چــون در 
گزارش آژانس آمــده، ما بارها بــه آژانس 
دسترســی دادیم ولی آژانس قانع نشــد و 
مکرراً روی حرف غلط خودش اصرار می کرد 
و ما می گفتیم این دیســک ها وجود ندارند. 
آژانس بالاخره این موضوع را اخیراً مختومه 
اعلام کرد، چــون توضیحــات جمهوری 

اسلامی ایران قانع کننده بود.

جمهوری اسلامی ایران نیازی
 به پنهان کاری ندارد و ذیحق دریافت 

قطعنامه نیست
غریب آبادی ادامه داد: چرا مدیرکل آژانس 
نباید موضوع به این ناچیزی را ببندد؟! قبل 
از این، آژانس در مورد همان مکانی که ذرات 
اورانیوم تهی شده یافت شــد، ادعا می کرد 
ایران آنجــا فعالیت های پاکســازی انجام 
داده، یعنی تــا ایران از حساســیت آژانس 
خبردار شد، ما پاکســازی انجام دادیم، در 
حالی که من همراه معاون مدیر کل آژانس 
بــودم. وقتی صحنــه را در آن مــکان دید، 
جمله ای که به من گفت این بود که ما وقتی 
تصاویر ماهــواره ای را می بینیم و اطلاعاتی 
که به دســت ما می رســد مفهوم پاکسازی 
اســت، ولی وقتی من محیــط را می بی نم 
پاکسازی نیســت. پس این فشارها ناشی از 
چیست؟ رویکرد سیاسی مدیر کل آژانس؟ 
فشار سیاسی؟ هردوی اینهاست، در حالی 
که جمهوری اسلامی ایران نیازی به پنهان 
کاری نــدارد. ایــران تمــام فناوری های 

هسته ای را در اختیار دارد.
دبیر ستاد حقوق بشر کشورمان، تاکید کرد: 
قطعنامه های آژانس از بعــد حقوقی جنبه 
لازم الاجرایــی ندارد حتی اگــر به تصویب 
برسد، البته امیدوارم که کشورهای غربی و 
آمریکایی ســر عقل بیایند و از ثبت رسمی 
این قطعنامه شــان خودداری کنند، چرا که 
می دانند این موضوع منجر بــه پیچیده تر 
شدن اوضاع خواهد شــد و امیدوارم این کار 

مخرب را انجام ندهند. 
مــن مخالــف هرگونــه قطعنامــه علیه 
جمهــوری اســلامی ایران هســتم چه در 
شورای حکام، چه در شــورای امنیت و چه 

در شورای حقوق. 
مقامــات جمهوری اســلامی ایــران باید 
تمام تلاش خــود را به کار گیرنــد که مانع 
تصویب چنین قطعنامه هایی بشــوند، چرا 
که جمهوری اسلامی ایران ذیحق دریافت 
قطعنامه نیســت، در حالی که شفاف ترین 

کشور در حوزه فعالیت های هسته ای است. 
اگر هم به تصویب برســد، از لحاظ حقوقی 
جایگاهی در نظام و رژیم های سازمان های 
بین المللــی ندارد امــا می توانــد از لحاظ 
عملیات روانی و از نظر اینکه جبهه سیاسی 
را علیه جمهوری اسلامی ایران تقویت کند، 
می تواند برای آنها یک دســتاورد و اهمیتی 

داشته باشد. 
ما در جمهوری اســلامی ایران در ســطح 
رسمی، غیررسمی و نخبگانی و حتی بخش 
تجاری و خصوصی باید تلاش ها و اقداماتی 
را به کار بگیریم که اگــر چنین قطعنامه ای 
علیه کشورمان به تصویب رســید، آثار آن 
را در ســطح جامعه و بــازار کاهش دهیم 
و دشــمنان خود را در رســیدن به اهداف 

سیاسی که دارند، ناکام بگذاریم.
غریب آبادی درخصوص پیش بینی تصویب 
ایــن قطعنامه، گفــت: غربی هــا تصمیم 
خودشــان را درخصوص این اقدام سیاسی 
گرفته اند و آمریکا هم حمایت کرده است و 
حتی پیش نویسی را هم در این زمینه تهیه 
کردند و به متحدان خود و اعضای شــورای 
حکام ارائه کردند. خودشــان می دانند این 
اقدام آنان چقدر مخرب خواهد بود و لطمات 
جدی به ابتــکارات روی میــز وارد خواهد 
کــرد. از اینرو، اگر نمی تــوان جلوی صدور 
چنین قطعنامــه ای را گرفــت، باید هزینه 

صدور آن را برای بانیانش سنگین کرد.
کارشناس ارشد حوزه هسته ای درخصوص 
اظهــارات وزیر امور خارجه کشــورمان در 
واکنش به صدور احتمالــی قطعنامه، بیان 
کرد: در این خصــوص نمی توانم اظهار نظر 
کنم، ولی بــه عنوان کارشــناس می گویم 
اگر چنین اقدام سیاســی مخربــی را علیه 
جمهوری اسلامی ایران انجام دهند، طبیعتاً 
ایران در حوزه فنی می تواند اقدامات لازم را 

انجام دهد.
 ایران خویشــتن داری هایــی را همواره در 
این حوزه از خود انجام داده اســت. از سوی 
دیگر، ضبط داده هــای دوربین ها نیز ادامه 
دارد و این برعهده مســؤولین ذیربط است 
که بررســی کنند آیا باید اقداماتی را در این 
حوزه انجام دهند یا نه؟ باید توجه داشت که 
طبق نقشــه راهی که میان مدیر کل آژانس 
و رئیس ســازمان انرژی اتمی ایران صورت 
گرفت، از اســفندماه تا به امروز چندین بار 
تبادل هیأت بیــن ایــران و آژانس صورت 
گرفت و پاسخ ها و گزارشات مبسوطی ایران 
در خصوص مباحــث پادمانــی در اختیار 

آژانس قرار داد و قرار بود آژانس این مباحث 
را طی گزارشــی به همین نشســت جاری 

شورای حکام ببندد.

ایران شفاف ترین کشور در زمینه 
فعالیت های هسته ای است

سفیر و نماینده دائم سابق ایران در وین، در 
ادامه سخنانش درباره ســو نیت اروپایی ها 
و بازررســی های آژانس، گفــت: ایران ۲۰ 
درصــد بازرســی های آژانس را در ســطح 
جهانی می پذیرد و این نشان می دهد ایران 
شفاف ترین کشــور در زمینه فعالیت های 
هسته ای است. پیش نویس قطعنامه توسط 
سه کشور اروپایی به صورت اولیه تهیه شده 
اســت؛ کدام را باور کنیم تــلاش آنها برای 
احیای برجام یا اقدام های متناقضشــان که 
پیام هــای متفاوتی به جمهوری اســلامی 
صــادر می کنــد. نماینده روســیه موضع 
خوبی در مورد پیش نویــس اتخاذ کرد که 
اروپایی ها به جای اینکه به سمت قطعنامه 
سیاسی بروند، تلاش هایشــان را مضاعف 
کنند که نگرانی ایران را رفع کنند و تفاهم را 

قریب الوقوع کنند.
وی یادآور شد: در گزارش اخیر آژانس گفته 
شده اگر این موضوعات حل و فصل نشوند، 
آژانس نمی تواند ماهیت منحصراً صلح آمیز 
برنامه هســته ای ایران را شناسایی کند؟! 
موضوعاتی کــه تمام شــده و الان بگویند 
اگر آنها حل نشــوند، نمی توانیم نسبت به 
ماهیت صلــح آمیز برنامه هســته ای اظهار 
نظر کنیم! پس ۲۰ درصد بازرســی جهانی 
که از ایران انجام می شود، چیست؟ آیا ایران 
اینجا حــق دارد تصمیم اساســی در مورد 
بازرسی های آژانس بگیرد و این ۲۰ درصد 
را چند درصد کم کند. اگر قرار است آژانس 
اینگونه سیاســی با ایران رفتار کند، ما هم 
باید اقدامــات جدی تری را در دســتورکار 

قرار دهیم.
غریب آبادی همچنیــن در رابطه با اهداف 
تنظیم قطعنامه گفت: یک دلیل آن اینست 
که ایران را همچنان در دســتورکار اولویت 
دار آژانــس قرار دهنــد. از ســوی دیگر، با 
توجه به عدم اقدامشــان در مذاکرات رفع 
تحریم هــا، می خواهند ایــران را در موضع 
ضعف قــرار دهند تا به خواســته های خود 
برسند. باید بدانند که ایران در موضع ضعف 
قرار نخواهد گرفت. اگر بحث مذاکرات نبود، 
پروتکل الحاقی نبــود؛ اگر بحث مذاکرات و 
بحث برجام مطرح نبود تداوم بازرسی های 
فراپادمانــی هم مطرح نبــود. اروپایی ها به 
جای اینکه سیاســی کاری کنند، تفاهم را 

قریب الوقوع کنند.
وی در پایــان در خصــوص ورود شــورای 
امنیت و ســفر گروسی به ســرزمین های 
اشــغالی، گفت: فرض بر تصویب قطعنامه، 
شــخصاً ورود همزمان شــورای امنیت را 
غیرمحتمل می بی نم. ســفر آقای گروسی 
به رژیم صهیونیستی اسرائیل نیز یک ضربه 
مهلک به آژانس، حرفه ای گری و اســتقلال 
آن بود. در حالی که آمانو، با وجود انتقادات 
ما به عملکرد وی، در سفر سال ۲۰۱۰ خود 
به فلســطین اشــغالی از مقامات این رژیم 
خواست معاهده عدم اشــاعه را امضا کنند 
و یا در ملاقات ســال ۲۰۱۴ خــود با رئیس 
این رژیم در وین خواهان تحقق خاورمیانه 
عاری از سلاح های هســته ای شد، گروسی 
به خود جســارت نداد از این رژیم بخواهد 
به معاهده بپیونــدد و پادمان های آژانس را 

بپذیرد.

 ۳۷ درصد جمعیت تهران در بافت فرسوده ساکن هستند



سرپرست تامین اجتماعی استان خوزستان

هدف سازمان تامین اجتماعی ارائه تمامی خدمات بصورت غیرحضوری است

استان

اهواز-محمدمجدم     عبدالرضا روشــنی سرپرســت 
تامین اجتماعی استان خوزستان در میز خدمت تامین 
اجتماعی برپا شده در مصلی نماز جمعه شهرستان ایذه 

شرکت کرد .
در ابتدا حجت الاسلام ســید میثم موسوی امام جمعه 
و نماینده ولی فقیه شهرســتان ایذه از گستردگی چتر 
حمایتی تامین اجتماعی در کشــور تقدیر کرد و اظهار 
داشت: انشالا روزی برسد که تمامی مردم تحت پوشش 

خدمات تامین اجتماعی قرار بگیرند .
پس از ایراد خطبه هــا و اقامه نماز جمعه توســط امام 
جمعه ، میز خدمت جهادی تامیــن اجتماعی در مصلی 
نماز جمعه برپا شــد . مجید دژآهنــگ رئیس و تمامی 
کارکنان شــعبه ایذه در کنار سرپرست تامین اجتماعی 

استان پاسخگوی سوالات مردم و بیمه شدگان بودند.
عبدالرضا روشــنی ضمن تســلیت ارتحال جانسوز امام 
راحل و قیام 15 خــرداد گفت : هدف ســازمان تامین 
اجتماعی ارائه تمامی خدمــات بصورت غیرحضوری به 
مردم است ، ولی این مســاله باعث نمی شود که بصورت 
حضوری در خدمت مردم نباشیم ، باعث افتخار است که 
در خدمت مردم شهرستان ایذه بودیم و برای خدمت به 

مردم استان اعلام آمادگی می کنیم.
روشــنی پس از میز خدمت با حســن نبوتی سرپرست 
فرمانداری ایذه و سپس با عبدالله ایزد پناه نماینده ایذه 
و باغملک و عضو کمیســیون اجتماعی مجلس شورای 
اســلامی دیدار و در خصوص مسائل بیمه ای شهرستان 

ایذه به گفتگو پرداختند .

سرپرست اداره کل ارشاد البرز:

 کانال های خبری شهرستان های البرز 
نظام مند می شوند

البرز -مظفری  سرپرســت اداره کل فرهنگ و ارشاد اســلامی استان البرز 
گفت: تهیه و تدوین نظام نامه ساماندهی کانال های خبری شهرستان های البرز 

در دستور کار قرار گرفته است.
سعید جابری انصاری اظهار کرد: تهیه و تدوین نظام نامه ساماندهی کانال های 

خبری شهرستان های استان البرز در دستور کار قرار گرفته است.
وی بیان کرد: طرح ســاماندهی کانال های خبری و مجازی شهرســتان های 
اســتان البرز بمنظور یکپارچه سازی فرایند اطلاع رســانی تهیه و تدوین شده 

است.
سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی البرز متذکر شــد: رصد و پایش 
فعالیت کانال های اطلاع رســانی با محوریت روابط عمومی های شهرســتانها، 
احصای مسائل و نظام مندسازی فرایند اطلاع رســانی از جمله اهداف اجرای 

این طرح مشترک رسانه ای در استان البرز خواهد بود.

  

 پرداخت تسهیلات راه اندازی پنل خورشیدی
وستائیان  بوشهر  به ر

بوشهر-رضاحیدری استاندار بوشــهر از پرداخت تسهیلات کم بهره برای 
راه اندازی پنل های خورشیدی در روستاهای استان خبر داد.

احمد محمدی زاده در نشســت بــا مدیران حوزه آب و برق اســتان بوشــهر 
گفت: امســال از ســوی رهبر معظم انقلاب به نام ســال »تولید، دانش بنیان، 
اشتغال آفرین« نامگذاری شده و باید در عملی شدن شعار سال اهتمام ویژه ای 

داشته باشیم.
او می گویــد: برنامه ریزی مدونی برای ایجاد اشــتغال از روش هــای فناورانه و 
دانش بنیان در استان انجام شده و به فضل خدا با همت و عزم جهادی به اهداف 

مورد نظر می رسیم.
اســتاندار بوشــهر از پرداخت تســهیلات کم بهره برای راه انــدازی پنل های 
خورشیدی در روستا های استان بوشهر خبر داد اعلام کرد که این تسهیلات در 
راستای بهینه سازی مصرف برق و همچنین ایجاد اشتغال در مناطق روستایی 

پرداخت می شود.
محمدی زاده گفت: دولت موظف است که تسهیلات کم بهره به تولیدکنندگان 
برق از طریق پنل های خورشــیدی پرداخت و همچنین بــرق تولیدی آن ها را 
خریداری کند. او می گوید: بــا توجه به کمبود برق و فرا رســیدن فصل گرما و 
نیاز به برق، امیدواریم این طرح ها با اســتقبال روســتاییان عزیز مواجه شود و 

مشکلات برق مرتفع شود.

 

سرپرست شرکت توزیع برق استان تاکید کرد؛

وم تغییر و اصلاح رفتار مصرف مشترکین  لز
خانگی در لرستان

خرم آباد-طولابی   سرپرست شرکت توزیع برق لرستان گفت: ادارات باید 
۳۰ درصد مصــارف برق را کاهش دهنــد. مهران امیری  اظهار کــرد: ادارات و 
دستگاه های اجرایی باید حداقل مصرف برق خود را تا ۳۰ درصد نسبت  کاهش 
دهند. وی اضافــه کرد: بــرای ادارات کنتورهای قابل کنتــرل از راه دور نصب 
کردیم و چنانچه اداره ای مصرف بــرق را رعایت نکند به اجبار برق را قطع و پس 
از یک ساعت با تعهد بالاترین مقام اجرایی آن اداره برق وصل و در صورت تکرار 
برق مجدد قطع خواهد شد. سرپرست شرکت توزیع برق لرستان با بیان اینکه 
ادارات باید ۳۰ درصد مصارف برق را کاهش دهند، گفت: سال گذشته سهمیه 
ادارات برای کاهش مصرف برق 5۰ درصد بود و خیلی از ادارات نتوانستند آن را 
عملیاتی کنند. امیری افزود: در خارج از ساعات اداری کاهش مصرف برق باید 
به ۶۰ درصد برسد و این در کل کشور عدد بســیار قابل توجهی در بحث رعایت 
مصرف خواهد بود. وی عنــوان کرد: نمی خواهیم در فعالیــت ادارات اختلالی 
ایجاد شــود با همان کنتور و خاموش کردن لامپ های اضافه می تواند بخشی 
از مصرف کنترل شود. سرپرست شــرکت توزیع برق لرستان بر تغییر و اصلاح 
رفتار مصرف مشترکین خانگی در استان تاکید و بیان کرد: چنانچه مشترکین 
خانگی میزان مصرف خود را بــه پایین تر از الگوی مصرفی کــه در نظر گرفته 
شــده برســانند که ۳۰۰ کیلووات در ماه های گرم و ۲۰۰ کیلووات در ماه های 
عادی اســت به ازای هر کیلوواتی که کاهش می دهند برق را از آنان خریداری 
می کنیم. امیری اضافه کرد: کسانی که مصرف بالایی دارند و چنانچه مصرف هر 
ماه امسالش نسبت به سال گذشته کمتر باشــد به میزان مصرفی را که رعایت 

کرده هزینه پرداخت می شود.

 

 آغاز عملیات احداث پارک 
در شهرک دادگستری سنندج

سنندج-فاطمه ملایی   مدیر شهرداری منطقه سه سنندج گفت: عملیات 
احداث پارک 5 هزار متر مربعی درون محله ای شهرک دادگستری سنندج آغاز 
شد. فواد کریمی گفت: افزایش پارک ها و تفرجگاه ها با توجه به رشد روز افزون 
جمعیت، توسعه شهر ها و روند رو به رشد آلودگی هوا و به تبع آن ایجاد و احداث 
مکان هایی برای پر کردن اوقات فراغت شــهروندان از اهمیــت قابل توجهی 
برخوردار است. مدیر شهرداری منطقه سه سنندج گفت: با هدف توسعه سرانه 
فضای ســبز عملیات احداث پارک درون محلی به متراژ 5 هــزار متر مربع در 
شهرک دادگستری سنندج آغاز شــده که پس از احداث فضای سبز ست بازی 

کودکان، روشنایی و مبلمان پارکی در این پارک نصب خواهد شد.
او می گوید: توســعه و افزایش ســرانه فضای ســبز در زندگی امروز از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است و احداث فضا های سبز و پارک های درون محلی از جمله 

مهم ترین اهداف و برنامه مدیران شهری است.

افزایش دو برابری مصرف برق در گلستان
گرگان-مهنازمحمدزمانی   سرپرست شرکت توزیع نیروی برق گلستان از 

دو برابر شدن میزان مصرف برق در استان خبر داد.
سید احمد موسوی گفت: گلستانی ها  بیش از ۸۶5 مگاوات برق مصرف کردند 
که نسبت به هفته گذشته ۲ برابر شده اســت. او به مردم توصیه کرد: با توجه به 
پیش بینی گرم تر شــدن هوا در دو روز آینده مدیریت مصرف برق را در برنامه 
خود قرار دهند و دمای سیستم های سرمایشــی مانند کولر و اسپیلت ها را بین 
۲۴ تا ۲۶ درجه تنظیم کنند. موسوی گفت: ساعات 1۲ تا 1۷ عصر پیک مصرف 
برق است و از مردم می خواهیم از وســایل پرمصرف مانند جارو برقی، ماشین 

لباسشویی، ظرفشویی و اتو در این ساعات استفاده نکنند.

اصفهان-مریم مومنی   معاون حمل و نقل 
اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
اصفهان با اشاره به ثبت بیش از ۸ میلیون تردد 
در راه های استان در تعطیلات چهار روزه نیمه 
خردادماه، گفت: آمار تردد در راه های استان در 
تعطیلات نیمه خرداد نســبت به سال گذشته 

۷۹ درصد رشد داشته است.
محمدعلی صلواتی با اشــاره به وضعیت تردد 
در راه های اســتان در تعطیــلات نیمه خرداد 
امسال، اظهار کرد: از تاریخ 11 تا 15 خردادماه 
مجموع ۸ میلیون و ۳1۲ هــزار و ۸۸۹ تردد در 

راه های استان اصفهان ثبت شده است.

وی افــزود: آمار تــردد در راه های اســتان در 
تعطیــلات چهار روز خرداد نســبت به ســال 

گذشته ۷۹ درصد رشد داشته است.
معاون حمل و نقــل اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای اســتان اصفهان بــا بیان اینکه 
در این مــدت 5۰۳ هزار و ۸۰۷ تــردد ورودی 

به راه های استان ثبت شــد که نسبت به مدت 
مشــابه پارســال ۴۷ درصــد افزایــش تردد 
داشــته ایم، گفت: مجموع تــردد خروجی از 
اســتان 51۹ هزار و ۸1۰ خودرو بود که نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته 5۳ درصد افزایش 

داشته است.

اهواز-محمدمجدم   رئیس سازمان امداد و نجات جمعیت 
هلال احمر گفت: تا پایان سال بر اساس برنامه ای که در جمعیت 
هلال احمر تدوین شده و بر اســاس بودجه های تخصیص داده 

شده، ناوگان امداد و نجات جمعیت نوسازی خواهد شد.
مهدی ولیپــور در جمع خبرنــگاران در آبادان اظهــار کرد: با 
توجه به لزوم تقویت زیرساخت های پاســخ به حوادث و سوانح 
در شهرســتان های آبادان و خرمشــهر و دیگر شهرهای استان 
خوزستان، دو پایگاه امداد و نجات در خرمشهر، یک پایگاه امداد 
و نجات و یک انبــار امدادی در آبادان و یک قرارگاه پشــتیبانی 
عملیاتی امداد و نجات در شــلمچه احداث خواهد شد که برای 
احداث و تجهیز این طرح ها به اعتبــار ۲۰۰ میلیارد تومان نیاز 

است.
 وی افزود: دو پروژه ورزشــی نیمه تمام نیز با پیشرفت فیزیکی 
5۰ درصد در آبادان و خرمشهر از ســال های گذشته باقی مانده 
اســت که برای تکمیل این دو پروژه ۲۰۰ میلیــارد تومان مورد 

نیاز است.
رئیس ســازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر گفت: یکی 
از این دو پروژه نیمــه تمام در آبادان قرار اســت به عنوان مرکز 
آموزش تخصصــی و فرهنگی در نظر گرفته شــود که شــامل 

کلاس های آموزشی و محل استقرار افراد تحت آموزش است.

همدان-ذلیخاکرمی   دبیر بنیاد غدیر در اســتان همدان از 
برگزاری جشنواره ملی »راه روشن« خبر داد.

حجت الاســلام ســید مرتضی حســنی حلم گفت: این برنامه 
فرهنگی و آموزشــی با موضــوع تربیــت در نهج البلاغه برگزار 
می شــود، زیرا مقوله تربیت نیاز امروز جامعه ماســت و هر کجا 

تربیت درستی را داشتیم، نتیجه مطلوبی دریافت کرده ایم.
او گفت: این جشــنواره در بخش هــای علمی )مقالــه(، ادبی 
)شــعر و داســتان(، فضای مجازی )ایجاد صفحه اینستاگرام و 
ایجاد کانال های شــبکه های مجازی و در بخش چندرسانه ای 
)نماهنگ، موشــن و پادکست( برگزار می شــود افزود: از همه 
اقشــار به ویژه دانشجویان، اســاتید، فرهنگیان، دانش آموزان، 
فعالان فضای مجازی برای شــرکت در این جشــنواره دعوت 

می شود.
حسنی حلم اختتامیه جشنواره ملی راه روشــن را دهه امامت 
و ولایت سال جاری دانســت و گفت: ممکن اســت که به علت 

طولانی شــدن روند انتخاب آثار برتر، اختتامیه با تاخیر برگزار 
شود. دبیر بنیاد غدیر استان همدان گفت: رسانه ها در این زمینه 
بسیار می توانند کمک رسان بوده و تبلیغ این جشنواره را داشته 
باشند، کمیته های اجرایی جشــنواره نیز تشکیل شده است و 

اقدامات لازم را انجام خواهد داد.

در تعطیلات نیمه خرداد ماه انجام شد؛

ثبت ۸ میلیون تردد در راه های استان اصفهان

رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر کشور خبر داد؛

نوسازی ناوگان امداد و نجات هلال احمر تا پایان سال جاری
دبیر بنیاد غدیر در استان اعلام کرد؛

وشن در همدان برگزاری جشنواره ملی راه ر

اهواز -  محمد مجدم   حجت الاســلام رضا کلاه کج 
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خوزســتان به همراه 
مرتضی جمشــیدی معــاون هنری و ســینمایی و ســید 
امین ســپهریان رئیــس اداره ســینمایی ایــن اداره کل با 
 پیشکسوتان و هنرجویان انجمن سینمای جوان اهواز دیدار

 کردند.

 حجت الاسلام رضا کلاه کج در این دیدار به ظرفیت های بی 
شمار فرهنگی هنری در استان خوزستان اشاره کرد و گفت: 
اگر در خوزســتان و کشور به هنر به چشــم یک صنعت نگاه 

شود بسیاری از مشکلات ما حل می شود.
وی افــزود: با برگــزاری طــرح دوره های رایگان مشــاغل 
سینمایی عکاســی و تصویربرداری در مناطق محروم و کم 

برخوردار سراســر اســتان خوزستان زمینه ســازی رشد و 
بالندگی هنر استان فراهم می شود.

مهدی کیخایی مدیر انجمن ســینمای جوانان اهواز نیز در 
این دیدار به جایگاه و اهداف انجمن سینمای جوان در کشور 
و اســتان پرداخت و با پخش فیلم کوتاهی از گذشته تاکنون 
فعالیت های انجمن ســینمای جــوان اهــواز را به نمایش 

گذاشت.
در پایان اســاتید و اعضا انجمن به بیان نظرات،پیشنهادات 
و مشکلات حوزه فیلم و ســینما پرداختند و در نهایت ضمن 
قدردانی لوح تقدیری توسط اســاتید انجمن سینمای جوان 
 اهواز تقدیم مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خوزستان

 شد.

اصفهان-مریم مومنی      مجری برگزاری پانزدهمین نمایشــگاه تخصصی 
طلا، فلزات گرانبها، گوهرســنگ ها، ماشین آلات و صنایع وابســته اصفهان گفت: 
اصفهان قطب تولید ماشین آلات طلاسازی در منطقه است و دستگاه های خود را به 

کشورهای مختلف و حتی با برند ایتالیایی به ایتالیا صادر می کند.
حسین سید معلمی  اظهار کرد: این دوره از نمایشــگاه 1۸ تا ۲۲ خردادماه در محل 
نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان برگزار می شود. وی افزود: در این نمایشگاه 
1۲۰ شرکت و مشارکت کننده از استان های اصفهان، تهران، شیراز مشهد و یزد در 

1۲۰ غرفه حضور خواهند داشت.
مجری برگزاری پانزدهمین نمایشگاه تخصصی طلا، فلزات گرانبها، گوهرسنگ ها، 
ماشــین آلات و صنایع وابســته اصفهان گفت: ۶۰ درصد غرفه های این نمایشگاه 
مربوط به ابزارآلات و ماشــین آلات ســاخت طلا و جواهر و ۴۰ درصــد مربوط به 
مصنوعات طلا و گوهرســنگ ها و خدمات وابسته اســت. وی با بیان اینکه اصفهان 
پایتخت صنعت طلای کشور اســت، اظهار کرد: ۷۰ درصد تولیدکنندگان ماشین 
آلات و صنایع طلای کشور در استان اصفهان اســت، همچنین ۹۰ درصد تولیدات 

طلای داخل را در شرایط سخت تحریم انجام می دهند.
سیدمعلمی تأکید کرد: در این دوره از نمایشگاه بعد از چند سال مشارکت کنندگان 
خارجی حضور دارند، البته به دلیل تحریم ها این کار ســختی بود و امسال تنها پنج 
شــرکت از ترکیه به عنوان مشــارکت کننده خارجی در پانزدهمین نمایشگاه طلا 

اصفهان حضور دارند.
وی همچنین یادآور شــد: بازدیدکنندگان خارجی این نمایشگاه از کشورهای هند، 

امارات، افغانستان، ترکیه و عراق هستند.

ایلام-حســن بیگی    ایلام-مدیرکل بیمه سلامت 
ایلام گفت: هم اکنون شاخص نسخه نویسی الکترونیکی در 

ایلام به 1۰۰ درصد رسیده است.

نورالدین رحیمی  اظهار داشــت: با توســعه زیرساخت های 
نســخه نویســی الکترونیکی، مردم بدون دفترچه کاغذی و 

صرفاً با کدملی از خدمات بیمه بهره مند می شوند.

وی افزود: در نسخه نویســی الکترونیکی پزشکان می توانند 
با وارد کردن کد ملی بیمار، تجویز دارو، آزمایش و... به دیگر 

بخش های ارجاع دهند.
وی عنوان کرد: این طرح در کل کشــور از دی ماه آغاز شــد 
ولی در اســتان ایلام ۲ ماه زودتر از کشــور این طرح به 1۰۰ 
درصد رسیده اســت. رحیمی بیان کرد: هم اکنون هیچ گونه 
نسخه کاغذی در استان وجود ندارد، شاخص نسخه نویسی 

الکترونیک در کل کشــور ۹۹ درصد است که در استان ایلام 
1۰۰ درصد است. مدیرکل بیمه ســلامت ایلام ادامه داد: به 
دلیل اجرایی شــدن این طرح و شفافیت مالی که ایجاد کرده 
اســت، تمام مطالبات ســال 1۴۰۰ که بالغ بر ۲1۰ میلیارد 

تومان بوده در زمینه درمان در استان پرداخت شده است.
وی گفت: ایلام جزو استان های پیشرو در اجرای طرح نسخه 

نویسی الکترونیکی در کشور است.

اهواز

اصفهان

دیدار مدیرکل ارشاد خوزستان با پیشکسوتان و هنرجویان انجمن سینمای جوان اهواز

مجری برگزاری نمایشگاه تخصصی طلا دراستان:

اصفهان قطب تولید ماشین آلات طلا در منطقه است

مدیرکل بیمه سلامت ایلام:

ونیکی در ایلام به ۱۰۰ درصد رسید شاخص نسخه نویسی الکتر

کرمانشاه- حســنافخارزاده مدیرعامــل 
شرکت توزیع نیروی برق اســتان کرمانشاه با اشاره 
به اینکه ۴۳ درصد مشــترکان برق استان کرمانشاه 
خانگی هستند، گفت : با بررسی انجام شده ۷5 درصد 
این مشترکان خوش مضرف هستند و الگوی تعریف 

شده از سوی وزارت نیرو را رعایت می کنند.
محمد مرادی گفت : ۲5 درصد از مشــترکین استان 
الگوی مصرف را رعایت نمی کنند که توقع داریم در 
فصل تابســتان مصرف را کاهش بدهند و به ازای هر 
میزان کاهش، پاداش به این مشترکان تعلق خواهد 

گرفت.
به گفته مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان 

کرمانشــاه با همکاری مشــترکان می توانیم تابستانی بدون 
محدودیت را داشته باشــیم با توجه به افزایش دما و به دنبال 
آن افزایش مصرف برق در تابســتان، مردم با مدیریت مصرف 

می توانند با صنعت برق همکاری داشته باشند.
به توجه به کوهستانی بودن و اقلیم هوای استان کرمانشاه، نیاز 
نیست که مشترکان از کولر های گازی استفاده کنند و با کولر 

آبی می توانند دمای محیط را تنظیم نگه دارند.
توقع از همه مشــترکان و به ویژه در بخش خانگی این اســت 
در ساعت های پیک و اوج مصرف یعنی از ســاعت 1۲ تا 1۷ و 
از ساعت 1۹ تا ۲۳ با اســتفاده نکردن از لوازم پرمصرف برقی و 

کاهش مصرف، تابستان بدون محدودیتی داشته باشیم.
مشترکان بخش کشاورزی با پنج ســاعت همکاری با صنعت 

برق می توانند 1۹ ساعت انرژی رایگان دریافت کنند .

البرز -مظفری     فرماندار ســاوجبلاغ گفت: با همکاری 
نهادهــای مختلــف 15۰ میلیــارد تومان برای توســعه 
بیمارستان تأمین اجتماعی شهر هشتگرد اختصاص یافته 

است.
 محمدرضا البرزی  پــس از بازدید از مرکــز خدمات جامع 
ســلامت شــهید کلیم الله معدنــدار، بیمارســتان تأمین 
اجتماعی و بیمارستان امام جعفرصادق )ع( شهر هشتگرد 
اظهار کــرد: با همکاری مدیــرکل بیمه تأمیــن اجتماعی 
استان البرز و واگذاری زمین از سوی شــهرداری و شورای 
اسلامی شــهر هشــتگرد، 15۰ میلیارد تومان برای توسعه 

بیمارستان تأمین اجتماعی اختصاص یافته است.
وی بیان کرد: در بخش توســعه زیرســاخت های سلامت 

پیشرفت قابل توجه ای صورت نگرفته است.
فرماندار ســاوجبلاغ با بیان اینکه آرامش امروز ما در بحث 
کاهش کرونا مرهون ایثارگری های کارکنان حوزه سلامت 
است، تصریح کرد: برای ارتقای زیرساخت های بهداشتی و 

درمانی نیاز به تهیه نقشه راه و استراتژی مشخصی است.
وی خاطرنشان کرد: کارگروه سلامت در حوزه ستاد توسعه 

پایدار شهرســتان بزودی تشکیل می شــود و در دو جبهه 
تأمین نیروی انســانی و تأمین تجهیزات و لوازم مورد نیاز به 

پیش خواهیم رفت.
البرزی گفت: شهرستان ساوجبلاغ نقش محوری در حوزه 
درمانی غرب اســتان البــرز دارد و باید تأمیــن NICU در 

اولویت پیگیری قرار گیرد.
وی متذکر شــد: برای بهبود خدمات درمانی، مقرر شــد از 
زمان های خارج از شیفت متخصصین برای تکمیل خدمات 

در بیمارستانها استفاده شود.

البرزکرمانشاه
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان

۴۳ درصد مشترکان برق کرمانشاه خانگی هستند
فرماندار ساوجبلاغ خبرداد؛:

اختصاص ۱۵۰ میلیارد تومان به توسعه بیمارستان هشتگرد 

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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در پی سرقت از شعبه دانشگاه بانک ملی
 تکلیف پرداخت خسارت به صندوق های 

دزدیده شده چیست؟
در شــرایطی که در پی ســرقت روز  یکشــنبه معــادل ۱۶۸ صندوق 
اجاره ای در یک شعبه بانک ملی آســیب دیده است، یک مقام مسئول 
بانکی معتقد اســت: به دلیل اینکــه فقط مشــتری از محتوای داخل 
صندوق اطلاع داشــته و بانک بی اطلاع اســت و اثبات میزان و ارزش 
محتوای صندوق توسط مشــتری تقریبا غیرممکن است، بیمه و بانک 
نمی توانند خسارت وارده را بپردازند مگراینکه مشتری با بانک مربوطه 
به توافق برسد.در شعبه دانشــگاه بانک ملی ایران سرقتی رخ داد که در 
پی این اتفاق، براساس اعلام این بانک معادل ۱۶۸ عدد از صندوق های 
اجاره ای این شعبه آسیب دید. در این زمینه، وضعیت تکلیف پرداخت 

خسارت به صاحبان این صندوق های به سرقت رفته مورد ابهام است. 
بدین منظور، بــرای پیگیری چگونگی پرداخت خســارت به صاحبان 
صندوق امانات یا اجاره ای در صورت آســیب دیدن یا به ســرقت رفتن 
اجناس و اشیای داخل آن ها به گفت وگو با محمدرضا جمشیدی - دبیر 

کانون بانک ها و موسسات اعتباری خصوصی - پرداختیم. 
وی در این رابطه اظهار کرد: ســاختمان بانک و اموال آن تحت پوشش 
بیمه قرار دارد اما صندوق امانات بانک تحت پوشــش بیمه نیســت و 
بانک نیز در صورتی می تواند خســارات وارد شــده به این صندوق ها را 
بپردازد که مشتری بتواند ثابت کند که چه میزان کالا یا اشیا در صندوق 
داشته اند. جمشیدی با بیان اینکه خسارات وارد شده به صندوق امانات 
بانک ها را بیمه پرداخت نمی کند، مگر اینکه مشــتری از بانک شکایت 
کند تا موضوع تحت پیگیری قرار گیرد، ادامــه داد: از آنجا که نماینده 
بانک در زمان تحویل صندوق امانت به مشــتری شاهد اینکه مشتری 
چه چیزی را در صندوق برای امانت قرار داده، نیســت؛ اثبات اینکه چه 
چیزی از سمت مشتری در صندوق قرار گرفته برای مواقع وقوع حادثه 

غیرممکن است. 
وی افزود: به عنوان مثال، اگر فردی ۱۰۰۰ ســکه خریداری کرده باشد 
و آن را در صندوق امانت بانک گذاشته باشد، در زمان وقوع حادثه برای 
صندوق در صورتی که ســندی مبنی بر خرید این میزان سکه به بانک 
ارائه دهد هم نمی تواند اثبات کند که حتما این میزان سکه در صندوق 
قرار داشته است زیرا فقط خود مشتری از میزان دقیق محتوی صندوق 

امانت اطلاع دارد و بانک از این موضوع بی خبر است. 
جمشــیدی تاکید کرد: البته، در بانک ها صنــدوق امانت ویژه ای برای 
اشــیای گرانبها وجود دارد که مردم می توانند اشیای گرانبهای خود را 
به بانک بسپارند و هزینه نگهداری آن را نیز بپردازند که بیمه در صورت 

وقوع حادثه ای برای آن اشیاء، خسارت وارده را پرداخت می کند.

آغاز تغییر در ثبت و صدور چک  تضمینی
بر اســاس اعلام بانک مرکزی، بانک ها باید اطلاعات چک های تضمین 
شده را در ســامانه صیاد ثبت کنند و چک های تضمین شده ثبت نشده 
در این ســامانه از این زمان به بعد صرفا در بانک صادرکننده کارسازی 
می شوند. قانون جدید چک از ابتدای سال ۱۴۰۰ اجرا شد و از این زمان 
به بعد، تمامی چک ها برای نقل و انتقال ملزم به ثبت در ســامانه صیاد 

ثبت شدند تا قابلیت نقد شوندگی داشته باشند.

اما بخش های زیادی از بندهای این قانون در آن زمان اجرا نشد که این 
موارد شــامل امکان ثبت و صدور چک های صیــادی از طریق پیامک، 
اتصال خودپرداز بانک ها به ســامانه صیاد، مسدودسازی وجوه حساب 
صادرکننده چک برگشتی و چک الکترونیکی بود که در سال جاری این 
موارد اجرایی شد.  البته،  بر اساس آمار بانک مرکزی تاکنون بیش از ۷۰ 
درصد خودپردازهای بانک های کشور به ســامانه صیاد مجهز شده اند 
و ۸ بانک خودپردازهای آنها به ســامانه صیاد متصل نشده اند که از این 

تعداد ۶ بانک بسیار کوچک و ۲ بانک نسبتاً بزرگ کشور هستند.  

چک ضمانت در صیاد ثبت نشود، چه می شود؟  
الزام ثبت چک های تضمینی در ســامانه صیاد توسط بانک ها نیز یکی 
دیگر از مــواد قانونی اجرا نشــده در قانون جدید چک بــود که با اعلام 
بانک مرکزی، از امروز بانک ها باید اطلاعات چک های تضمین شــده را 
در ســامانه صیاد ثبت کنند و چک های تضمین شده ثبت نشده در این 
سامانه از این زمان به بعد صرفا در بانک صادرکننده کارسازی می شوند.   
بر این اســاس، اگر یک چک تضمین شده در ســامانه صیاد ثبت نشده 
باشد، دارندگان چک باید با مراجعه به شــعبه صادرکننده چک اقدام 
به کارســازی کنند.به عبارت دیگر، اینگونه چک ها در سامانه های بین 

بانکی خدمتی دریافت نخواهند کرد.

چگونه استعلام یک چک تضمین شده صیادی 
در این زمینه، امکان استعلام چک های تضمین شده صیادی )چک های 
تضمین شده دارای شناسه ۱۶ رقمی صیادی( با هدف کسب اطمینان 
از اصالت ایــن نوع چک ها هنگام انجام معاملات فراهم شــده اســت و 
مشتریان شبکه بانکی می توانند از طریق درگاه های مختلف دسترسی 
به سامانه صیاد شامل اینترنت بانک، موبایل بانک، برنامک های موبایلی، 
پیامکی و خودپردازهای بانک های عامل، نســبت به استعلام آن اقدام 
کنند.به عبارت دیگر، ذی نفع چک با استعلام این چک ها از ثبت چک به 

نفع خود در سامانه صیاد اطمینان حاصل می کند.

ثبت صدور چک تضمینی با بانک هاست
لازم به ذکر اســت که بــا توجه به تکالیــف مقرر در قانــون اصلاح قانون 
صدور چک، ثبت صدور چک های تضمینی بر عهده شــعب بانک هاست و 
صادرکننده چک در این خصوص مسئولیتی ندارند.همچنین، این چک ها 
نیاز به انجام عملیات تایید در ســامانه صیاد ندارنــد و ذی نفع با اخذ برگه 
چک از صادرکننده آن و استعلام از ســامانه صیاد می تواند از ثبت چک در 
ســامانه صیاد به نفع خود اطمینان حاصل کنــد و تطبیق اقلام اطلاعاتی 

مندرج در متن چک و با اقلام ثبت شده در سامانه صیاد را انجام دهد.

 آ.بانک آینده الفبای مشتری مداری 
در صنعت بانکداری

آ. بانک، یک بانک دیجیتال اســت که امکان استفاده از تمامی خدمات 
بانک آینده را به صورت یک پارچه از یک اپلیکیشن موبایل فراهم کرده 
است.همه افراد، حتی کســانی که مشــتری بانک آینده هم نیستند، 
می توانند از خدمات آ. بانک اســتفاده کنند.اگر مشــتری بانک آینده 
نیستید، امکان درخواســت صدور کارت بانکی و ارسال آن از طریق آ. 
بانک برای شــما فراهم اســت.با آ. بانک، خدمات بانکی موردنیاز خود 
را شخصی ســازی می کنید و به آسانی و ســریع کارهای بانکی خود را 
انجام می دهید.برای نصب و بهره مندی از ایــن خدمت نوین و به روز و 
قابلیت های ویژه آن، به ســایت آ. بانک رجوع کنید: abankapp.irآ. 

بانک به صورت نسخه  وب و اپلیکیشن موبایل در دسترس شما است.

ایرانسل در سیستان و بلوچستان دورۀ آموزشی 
 »نسل دو تا پنج شبکه های ارتباطی« 

برگزار می کند
ایرانسل در چارچوب برنامه های مســؤولیت اجتماعی خود و با هدف 
محرومیت زدایــی، مهارت آموزی و ایجاد اشــتغال، دورۀ آموزشــی 
شبکه های ارتباطی نسل دو تا نســل پنج )۵G( را در استان سیستان و 

بلوچستان برگزار می کند.
به گزارش روابط عمومی ایرانســل، این دوره توسط آکادمی ایرانسل و 
با همکاری اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات و پارک علم و فناوری 

سیستان و بلوچستان، در تیر ماه ۱۴۰۱ برگزار می شود.
این دورۀ پروژه محور، به منظور تربیــت و تأمین نیروی های متخصص 
در زمینة نصب، راه اندازی و نگهداری تجهیزات شــبکة تلفن همراه، در 
دو سطح مقدماتی و پیشــرفته و به صورت نظری و عملی، برنامه ریزی 
شده است.علاقه مندان می توانند با شرکت در این دورۀ آموزشی، ضمن 
کســب دانش فنی مرتبط با تجهیزات و ســاختارهای ارتباطی نسل 
دو تا نسل پنج شــبکه های ارتباطی )5G(،  به جمع شــاغلان در این 
عرصه بپیوندند.علاقه مندانی که دورۀ مقدماتی را با موفقیت پشت سر 
بگذارند، دورۀ پیشــرفته را به صورت کاربــردی و پروژه محور، همراه با 
کارورزی در ســایت های ایرانســل طی می کنند و پس از آن، به عنوان 
نیروهای آموزش دیده، به شــرکت های پیمانکاری حــوزۀ ارتباطات، 

معرفی می شوند.
هزینة ثبت نام در دورۀ مقدماتی، ســه میلیون تومان است؛ اما با هدف 
حمایت از توسعة اســتعدادهای جوانان استان در مسیر مهارت آموزی 
و اشــتغال، هزینة این دوره برای متقاضیان ســاکن استان سیستان و 
بلوچســتان، با قیمت تخفیفی، ۵۰۰هــزار تومان خواهــد بود. دورۀ 

پیشرفته نیز با بورسیة ایرانسل، به صورت رایگان برگزار می شود.
دوره مقدماتی طی چهار روز، به مدت ۳۲ ساعت و به صورت حضوری، 
در روزهای دوم، سوم، نهم و دهم تیر ۱۴۰۱، از ساعت ۹ تا ۱۷، در محل 

پارک علم و فناوری سیستان و بلوچستان برگزار می شود.
دورۀ پیشــرفته نیز طی ۶ روز، به مدت ۴۸ ساعت و به صورت حضوری 
برگزار می شــود که جزئیات شــرایط و زمان بنــدی آن، متعاقباً اعلام 
خواهد شد.علاقه مندان به شرکت در این دوره می توانند برای دریافت 

اطلاعات بیشتر و ثبت نام، به نشانی b2n.ir/r۷۹۶۹۲ مراجعه کنند.
ایرانســل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران، از ســال ۱۳۹۵، 
مطالعه روی فناوری نسل پنج را با همکاری مراکز دانشگاهی داخلی و 
شرکت های معتبر بین المللی آغاز کرد و توانست در ۲۹ شهریور ۱۳۹۶، 
نخســتین بار در ایران، نمونه ای از شــبکة کامل ۵G را در حضور وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، آزمایش کند.نخستین ارائه دهندۀ ۵G و 
رکورددار سرعت اینترنت در ایران، که روز اول مرداد ۱۳۹۹، نخستین 
سایت تجاری ۵G ایران را در پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات 
راه اندازی کرده بود، تاکنون توانسته است با راه اندازی ۹ سایت تجاری 
نســل پنج در تهران، مشهد، شــیراز، کیش، اندیشــه و کارخانة فولاد 
مبارکه، رکورد بیشترین سایت تجاری ۵G را نیز در اختیار داشته باشد.
 »)Irancell Labs( آکادمی ایرانسل، در قالب مجموعة »ایرانسل لبز
تأسیس شده و به بیان دقیق تر، مرکز آموزشی این مجموعه است. هدف 
اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران در راه اندازی آکادمی، این است 
که برای توسعة جریان آموزشی مهارت محور، توانمندسازی مشتریان، 
مشــارکت در خلق روش های نوین آموزش دیجیتال و عرضة عادلانة 

آموزش، به سهم خود گامی مؤثر بردارد.
آموزش های ارائه شــده در آکادمی ایرانســل، در نگاهی کلی، شــامل 
»آموزش های تخصصی و نوآورانه برای توانمندســازی منابع انســانی 
شرکت ایرانســل«، »آموزش های مهارت محور در حوزه های تخصصی 
برای تأمین نیازهای علمی نیروهای انســانی در شــرکت های همکار 
ایرانســل«، »آموزش دیجیتال برای مشــتریان ایرانسل در گروه های 
تخصصی مدیریت حرفه ای و فناوری اطلاعات و ارتباطات« و »آموزش 

استارتاپ ها و فرایند شتاب دهی و ارائه خدمات منتورینگ« هستند.
در همین رابطــه، مرکز آموزش های آزاد ایرانســل نیــز به عنوان یک 
مرکز تخصصی در حوزۀ ارتباطات و فناوری اطلاعات کشور، برای ارائة 
آموزش های تخصصــی، نوآورانه و مهارت محور، برای توانمندســازی 
منابع انسانی شرکت ایرانسل، مشــتریان ایرانسل و عموم مردم، با ارائة 
گواهینامه معتبر و مورد تأیید ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور، 

در حال فعالیت است.
»ارائه آمــوزش دیجیتال در جهت دسترســی آســان و عادلانه برای 
مشتریان«، »ارتقای سطح دانش مدیریتی و فنی مدیران و کارشناسان 
ایرانســل«، »پیاده ســازی آمــوزش تخصصی و مهارت محــور برای 
همکاران غیرمستقیم ایرانسل در جهت بهبود خدمات نوین« و »احراز 
بالاترین درجــة رضایتمندی مشــتریان از آموزش هــای حرفه ای و 

مهارت محور« از جمله اهداف آکادمی ایرانسل هستند.
مجموعة ایرانسل لبز، از ســال ۱۳۹۸، با هدف تعمیق ارتباط ایرانسل، 
اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران، با جامعة دانشــگاهی و کمک 
به مراکز علمی، اســتارتاپ ها و شــرکت های فناور و با مأموریت انجام 
فعالیت های تحقیق و توســعه، نوآوری و تجاری سازی در زمینة شبکة 
ارتباطات و فناوری اطلاعات و کسب وکارهای پیرامونی با کمک مراکز 
علمی و پژوهشی داخل و خارج از کشور، اعم از دانشگاه ها، شرکت های 
دانش بنیــان، اســتارتاپ ها و شــرکت های فنــاور، با هــدف تأمین 

نیازمندی های بازار ICT تأسیس شده است.
چشــم انداز این مجموعه، پیشــگام بودن در توســعة منابع انسانی و 
زیرســاخت های تحقیقاتی اقتصاد دانش بنیان در حــوزۀ ارتباطات و 
فناوری اطلاعات و دســتیابی به جایگاه برترین شرکت ملی در زمینة 
خلق محصولات و خدمات این حوزه است و »بخش تحقیق و توسعه«، 
»مرکز نوآوری ایرانســل« و »آکادمی ایرانســل«، از جمله بخش های 
اصلی آن هســتند. ایرانســل، نخســتین ارائه دهندۀ ۵G و رکورددار 
ســرعت اینترنت در ایران، با راه اندازی این مجموعــه، در پی حرکت 
در مسیر گسترش خدمات متنوع و توسعة ســبک زندگی دیجیتال و 
خلق آینده ای همگام با تحولات دنیای دیجیتال است تا با بهره گیری از 

فناوری های برتر در حوزه های مختلف، خلق ارزش کند.

آمادگی بانک توسعه صادرات ایران برای حمایت 
از صنایع غذایی کشور

مدیر عامل بانک توسعه صادرات ایران از برنامه این بانک برای حمایت 
از صنایع غذایی صادراتی کشــور خبرداد. به گزارش صــدای بانک از 
روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، دکتر سید علی حسینی در 
بازدید از کارخانجات میهن که با حضور محمد قضایی مدیرعامل بانک 
مشــترک ایران و ونزوئلا و جمعی از مدیران انجام شد، پیرامون تعامل 

هرچه بیشتر بانک و این واحد تولیدی صادراتی بحث و گفتگو کردند.
دکتر سید علی حســینی ضمن تاکید بر تعهد نظام بانکی به حمایت از 
صنعت غذایی کشور، گفت: بانک توسعه صادرات ایران و بانک مشترک 
ایران و ونزوئلا از جمله بانک های ســالم و منضبط نظام بانکی هستند 

که آمادگی دارند از صنایع غذایی کشور حمایت کنند.
وی با بیان اینکه صنایع غذایی ضامن امنیت اقتصادی کشــور هستند، 
اظهار داشت: شرکت های تولیدکننده مواد غذایی همواره از واحدهای 
صنعتی استراتژیک کشور بوده و بانک توسعه صادرات ایران آماده است 
بســته کاملی از خدمات خود را در اختیار ایــن واحد صنعتی صادراتی 
قرار دهد.وی تصریح کرد: بانک ها باید همراهی های لازم را برای رشد 

صنایع کشور و اشتغالزایی انجام دهند.
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انضباط در مدیریت پولی کشور در سال جدید

پیام های امیدوارکننده شاخص های پولی

خریدار   در شرایطی که کشور همچنان درگیر 
تورم به جا مانده از دولت گذشــته است، کاهش 
حجم نقدینگی فروردین ماه سال جاری اهمیتی 
دوچندان دارد. این شــرایط البته به شرط تداوم، 
بی شک به کاهش محســوس تورم تا پایان سال 

جاری می انجامد.
در روزهای اخیــر مقامات پولی کشــور خبرها و 
آمارهــای امیدوارکننده ای از بهبــود مهمترین 
شــاخص های پولی مرتبط بــا تــورم دادند. این 
خبرها نشــانه هایی جدی از عزم دولت و مقامات 
پولی برای کنتــرل تورم در ماه هــای آینده دارد. 
انضباط مالی دولت، رشــد منفی نقدینگی و نصف 
شدن اضافه برداشــت بانک ها از جمله مهمترین 
این خبرها بود.کمتر از یک ســال از شــروع به کار 
دولت سیزدهم می گذرد و تورم به جا مانده از دولت 
گذشته علی رغم کاهش نسبی، همچنان گریبان 
اقتصاد کشــور و معیشــت مردم را گرفته است. با 
این حال اخیراً آمارهای امیدوارکننده ای از بهبود 
چشــمگیر شــاخص های پولی ارائه شــده است. 
آمارهایی کــه در صورت تداوم، کنتــرل تورم را تا 
حدود زیادی تضمین می کند. مقامات پولی کشور 
خبرهای خوبی از بهبود شاخص های پولی و مالی 
مؤثر بر تورم ارائه کردند که نشــانه ای از عزم جدی 

مقامات دولت سیزدهم در کنترل تورم دارد.

رشد منفی نقدینگی در فروردین 1401
معاون اقتصادی بانک مرکزی در نشست تقویت 
ثبات پولی و مالی؛ الزامات و راهکارها در بیست و 
نهمین همایش سالانه سیاست های پولی و ارزی 
گفت: با تعامل ســازنده بین دولت و بانک مرکزی 
اســتفاده دولت از تنخواه کاهش یافته و دولت در 
سال جاری غالباً از محل منابع رسوب یافته خود 

استفاده کرده است.
پیمــان قربانی همچنیــن اظهار داشــت: بر این 

اســاس حجم نقدینگــی در پایــان فروردین ماه 
سال ۱۴۰۱ نسبت به پایان ســال ۱۴۰۰ معادل 
۰.۲ درصد کاهــش یافته اســت. همچنین، نرخ 
رشــد دوازده ماهــه نقدینگــی در فروردین ماه 
۱۴۰۱ معادل ۳۵.۶ درصد بوده اســت.وی افزود: 
همچنین رشــد پایه پولی در ۶ ماهه دوم ســال 
گذشته علیرغم استفاده دولت دوازدهم از تنخواه 
بودجه کنترل شــد و به ۳۱.۴ درصد در اسفندماه 
۱۴۰۰ رسید.اشــاره این مقام دولتــی به کاهش 
حجم نقدینگی در فروردین سال جاری نوید آغاز 
جدی کنترل رشد نقدینگی را می دهد. نگاهی به 
آمار رشد ماهانه نقدینگی در ســه سال گذشته، 
اهمیت این اتفاق را نشــان می دهد.در شرایطی 
که کشــور همچنان درگیر تورم به جــا مانده از 
دولت گذشــته اســت، کاهش حجــم نقدینگی 
فروردین ماه سال جاری اهمیتی دوچندان دارد. 
این شرایط البته به شرط تداوم، بی شک به کاهش 

محسوس تورم تا پایان سال جاری می انجامد.

ارتقای انضباط مالی در دولت سیزدهم
قائم مقام بانک مرکزی در دومین روز از بیســت و 
نهمین سالانه سیاســت های پولی و ارزی گفت: 
در جلســات و تعامل با دولت توانســتیم دولت را 
منضبط تر ببینیم و علاوه بر تســویه تنخواه سال 
گذشته، در ماه های ابتدایی سال جاری نیز دولت 
از تنخواه استفاده نکرده است. ادامه روند انضباط 
مالی دولت می تواند مــا را در زمینه کنترل تورم 

یاری کند.
اصغر ابوالحسنی همچنین با اشاره به برنامه های 
دولت و بانک مرکزی برای کنترل شــاخص های 
پولی با هــدف کنترل تورم گفــت: کمیته پایش 
پایه پولــی از بهمن مــاه ۱۴۰۰ در بانک مرکزی 
تشکیل شــده و در آن تحولات پایه پولی به دقت 
مراقبــت می شــود. همچنین کمیتــه مدیریت 

نقدینگــی با حضــور اعضایــی از نهاد ریاســت 
جمهوری، وزارت امــور اقتصادی و دارایی و مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسلامی، برای ایجاد 
هماهنگی در اتخاذ تصمیم های کلان سیاســتی 
تشکیل شــده اســت. از دیگر اقدامات می توان 
تشــکیل کمیته رصــد منابع و مصــارف بودجه 
عمومی دولــت بــرای تأمین مالی غیــر تورمی 

کسری بودجه اشاره کرد.

اضافه برداشت بانک ها نصف شد
یکی از مهمترین خبرها در حوزه شــاخص های 
مرتبط با تورم، اشــاره رئیس کل بانک مرکزی به 
کنترل اضافه برداشــت بانک ها از بانک مرکزی 
بود. موضوعی که برخی مخالفــان دولت مدعی 
وخیم شدن آن در دولت سیزدهم بودند. اما علی 
صالح آبادی در مراســم افتتاحیه بیست و نهمین 
همایش سیاســت های پولی و بانکی در این باره 
گفت: موضوع کنترل اضافه برداشــت بانک ها از 
بانک مرکزی بسیار مورد توجه است. این موضوع 
هم در بودجه سال ۱۴۰۱ دیده شــده که اضافه 
برداشت بانک ها از بانک مرکزی و دریافت خطوط 
اعتباری بایــد در قبال وثیقه گــذاری نزد بانک 
مرکزی باشد.وی تصریح کرد: خوشبختانه اضافه 
برداشــت بانک ها از بانک مرکزی اکنون به کمتر 
از نصف نسبت به مدت مشابه ســال قبل رسیده 
اســت.کنترل تورم از مجرای پولی آن بی شــک 
عامل مهمــی در کاهش تورم خواهــد بود. با این 
حال تنها در صورت تــداوم روند کنونی مدیریت 
پولی و مالی است که می توان به کاهش تورم امید 
داشــت. البته با توجه به عملکرد دولت سیزدهم 
در نیمه دوم سال گذشــته با وجود تنگنای مالی 
و کسری بودجه هنگفت، می توان به حفظ بهبود 
شــاخص های پولی مرتبط با تورم در ادامه راه نیز 

امید داشت.

ملی

بانک ملــی ایران جبــران کامل 
خسارات وارد شــده به صاحبان 
صندوقهای اجــاره ای را متعهد 

شد.
 در پــی ســرقت تعــدادی از 
صندوق هــای اجــاره ای یکی از 
شعب بانک ملی در تهران، روابط 
عمومی این بانــک اعلام کرد که 
در این خصــوص هماهنگی های 

لازم بــا مقامــات قضایی جهت 
تعیین بازپرس ویژه برای حضور 
در محل و رسیدگی به درخواست 
های متقاضیان بعمــل آمده و با 
هماهنگی مقام قضایی  و در اسرع 
وقت نسبت به جبران کامل بهای 

اموال مسروقه اقدام خواهد شد.
روز یکشــنبه )۱۵ خرداد( ۱۶۸ 
عدد از صندوق هــای اجاره ای در 

شعبه دانشــگاه بانک ملی ایران 
ســرقت شــد.در همیــن رابطه 
جمشیدی - دبیر کانون بانک ها 
و موسسات اعتباری خصوصی- 
در پاسخ به این سوال که پرداخت 
خســارت به صاحبان صندوق در 
صورت آسیب دیدن یا به سرقت 
رفتن اجنــاس و اشــیای داخل 
آن ها چگونــه انجام می شــود، 

گفته که ساختمان بانک و اموال 
آن تحت پوشــش بیمه قرار دارد 
اما صندوق بانک تحت پوشــش 
بیمه نیست و بانک نیز در صورتی 
می تواند خســارات وارد شده به 
این صندوق هــا را بپــردازد که 
مشــتری بتواند ثابت کند که چه 
میــزان کالا یا اشــیا در صندوق 

داشته  است.

در پی سرقت صندوق های یکی از شعب؛ بانک ملی: خسارت می دهیم

ایرانسلبانک

 توسعه صادرات

آگهی مناقصه عمومی شماره 2001005265000086

اداره امور قراردادها و پیمان ها، شهرداری کرج

شهرداری کرج در نظر دارد برابر بودجه مصوب شورای اسلامی شهر، پروژه مندرج در جدول ذیل را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران 
واجد شرایط واگذار نماید.

درصد تهاتر قراردادرتبه لازممبلغ سپرده به ریالمبلغ پروژه به ریالشرح پروژهردیف

جمع آوری و هدایت آب های صطحی و چاه های ١
جذبی منطقه ٢ تا سقف اعتبار

٦٢/٥ %رتبه ٥ آب١٢,٠٠٠,٠٠٠,٠٠٠٦٠٠,٠٠٠,٠٠٠

1- سپرده شرکت در مناقصه به یکی از روش های ذیل ارائه گردد: ضمانتنامه بانکی معادل مبلغ فوق که به مدت 90 روز اعتبار داشته و قابل تمدید باشد 
و یا واریز فیش نقدی به مبلغ فوق به حساب 700786948623 بانک شهر.

2- برندگان نفر اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
3- مبلغ 1.000.000 ریال به عنوان هزینه خرید اسناد به حساب 7007853113795 به نام شهرداری کرج از طریق سامانه الکترنیک دولت )ستاد( 

به آدرس www.setadiran.ir می بایست واریز گردد.
4- متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت 13:00 تاریخ 1401/03/23 جهت خرید اسناد مناقصه به سامانه الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه 

نمایند. 
5- شرکت کنندگان می بایست ضمن بارگذاری ضمانتنامه شرکت در مناقصه در سامانه ستاد به تحویل اصل ضمانتنامه تا ساعت 13:00 تاریخ 

1401/04/02 به آدرس کرج، میدان توحید، بلوار بلال، اداره امور پیمان ها و قراردادها شهرداری کرج واقع در طبقه هفتم اقدام نمایند. 
6- در صورت بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد، ملاک عمل ستاد خواهد بود.

7- پیشنهادات رسیده در مورخ 1401/04/04 در کمیسیون عالی معاملات شهرداری کرج مطرح و پس از بررسی و کنترل، برنده مناقصه اعلام خواهد 
شد.

8- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 35892423 – 026 تماس یا به سایت www.karaj.ir مراجعه نمائید.


